
P R O T O K Ó Ł  Nr XVIII/12

z obrad XVIII sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 12 listopada 2012 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1200 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad 

1.Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XVII sesji

   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym

   f/podjęcie uchwały  w sprawie zmian w składzie Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 

      Lubasz 

   g/podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw 

      Socjalnych Rady Gminy Lubasz

2.Ocena pracy Gminnego Zakładu Komunalnego Sp z o.o.  w Lubaszu

3.Przyjecie założeń do projektu budżetu na 2013 rok i przedstawienie uchwał odnośnie  

   stawek podatku i opłat lokalnych:

3.1. ustalenia wysokości opłaty miejscowej i wyznaczenia inkasenta tej opłaty

3.2.określenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie gminy Lubasz

3.3.określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

3.4. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

3.5.obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego

3.6.terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

3.7.wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  i stawki tej opłaty

      na terenie gminy Lubasz

3.8.ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

      składanej przez  właścicieli nieruchomości

3.9.zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 

      terenie gminy Lubasz na rok 2013

3.10.uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych na 

       2013 rok
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4.Podjecie uchwał w sprawie:

4.1.podziału gminy Lubasz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz 

      siedzib obwodowych komisji wyborczych 

4.2.zmian w statucie sołectwa Nowina

4.3.przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

      obszarze działek  202/40 i 202/135 położonych  w obrębie wsi Lubasz

4.4.zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych na 

      2012 rok

4.5.zaciągnięcia pożyczki (budowa kanalizacji ul. Wiejska i Os Gorajskie)

4.6.zaciągnięcia kredytu 

4.7.zaciągnięcia pożyczki(budowa kanalizacji sanitarnej ul. Działkowa)

4.8.zmian w budżecie gminy na 2012 rok

4.9.zmian w WPF

4.10.zajęcia stanowiska w kwestii  utworzenia przez Komendę Powiatową Policji  w Czarnkowie 

Rewiru Dzielnicowych  w Lubaszu. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad.

Ad.1

Po  otwarciu  obrad  i  powitaniu  zebranych,  szczególnie  z-cę  komendanta  komendy  Powiatowej 

Policji  Pana Piotra Ryżka i Kierownika Posterunku Policji w Lubaszu Pana Radosława Smuga 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  na podstawie listy obecności Rada Gminy jest  władna 

do podejmowania prawomocnych uchwał, ponieważ na 15 radnych obecnych jest 15 i  zaprosił 

wszystkich do uczestnictwa w obradach . 

Następnie powiedział:

w   związku  z  tym,  że  wpłynęła  do  mnie  prośba,  od   Pana  Komendanta  i  Pana  Kierownika 

Posterunku  w  sprawie  przesunięcia  punktu  4.10  dotyczącego  zajęcia  stanowiska  w  kwestii 

utworzenia przez Komendę Powiatową Policji w Czarnkowie Rewiru Dzielnicowych  w Lubaszu na 

początek  obrad,  a ze zrozumiałych względów punkt ten w naszym porządku obrad jest na samym 

końcu  proponuję   jego  przesunięcie   przed  punktem  drugim,  analizą  oceny  pracy  Gminnego 

Zakładu  Komunalnego.  Nie  będziemy tutaj  panów trzymali,  jest  to  moja propozycja.  Porządek 

obrad  został  Państwu  dostarczony,  czy  oprócz  tej  propozycji  jaką  wspominałem  są  jakieś 

propozycje zmiany porządku obrad. Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Państwa 
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radnych jest za przyjęciem porządku obrad ze zmiana tj pkt 4.10. będzie w  punkcie 2, a następnie 

będziemy  już  prowadzili  obrady  zgodnie  z  porządkiem  obrad.  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za 

przyjęciem porządku obrad w wersji  przedstawionej  przeze mnie,  proszę o podniesienie  ręki w 

górę.  

Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

qorum  mamy, wybór sekretarza obrad. Wybór sekretarza obrad. 

Na sekretarza obrad proponuję Pana Jarosława Torzyńskiego zgodnie z chronologią, która biegnie. 

Czy Pan Jarosław wyraża zgodę

J. Torzyński - tak

Przewodniczący RG -  Dziękuję bardzo kto z Państwa radnych jest za przyjęciem kandydatury na 

sekretarza obrad proszę o podniesienie reki do góry. Stwierdzam że kandydatura Pana Jarosława 

Torzyńskiego została przyjęta.  

c)Na podstawie protokołu Sekretarzem ostatniej sesji była Ewa Stachowiak proszę o przedstawienie 

protokołu z obrad ostatniej sesji.

Radna E. Stachowiak -  Proszę Państwa muszę powiedzieć,  że  protokół  jest obfity,   naprawdę 

bardzo  Zapoznałam się   treścią  protokołu  Nr  XVII/12  z  dnia  07  września  2012  roku   Muszę 

powiedzieć, że jest bardzo dokładny i rzetelnie przedstawia przebieg sesji. Proszę radnych  o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący RG -  dziękuję, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi, proszę bardzo Pan radny 

Henryk Geremek

Radny H. Geremek -  chciałem zadać pytanie Pani Sekretarz, czy w protokole jest moje wystąpienie 

w sprawie powoływania dyrektorów - szkoły podstawowej w Jędrzejewie i zespołu przedszkoli 

BAJKA, czy jest ujęte w protokole. 

Radna E. Stachowiak -  jest ujęte, a to tak w szczegółach, ja jeszcze może... było nasze głosowanie, 

było wszystko zrobione,  nawet słowa nasze takie, ale żeby czasami.., to ja jeszcze  na dzisiejszej 

sesji,  jeszcze sprawdzę tak i powiem- poszukam miejsca 

Radny H. Geremek – Ja rozumiem, ale proszę Państwa nie możemy teraz głosować bo Sekretarz nie 

wie, proszę Pana Przewodniczącego o przesunięcie głosowania w późniejszym terminie 

Przewodniczący RG - Rozumiem, że  jest to wniosek formalny wobec tego proszę o podniesienie 

ręki tych  radnych, którzy są za tym aby, aby protokół z poprzedniej sesji przyjąć na następnej

Radny H. Geremek - nie, ale po co 

Na tej sesji, ale w punkcie  późniejszym

Przewodniczący  RG -  rozumiem  w  takim  razie  kto  jest  za  przyjęciem  tego  wniosku.  Panie 

Sekretarzu proszę policzyć
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Za - 14; Przeciw - 0 ; Wstrzymujących się - 1 

Przewodniczący RG - jak długo, ile  czasu Pani radna potrzebuje, aby sprawdzić dokładnie

Radna E. Stachowiak - po przerwie

Przewodniczący  RG  -  rozumiem że  po  przerwie  przystępujemy  do głosowania  nad przyjęciem 

protokołu z obrad ostatniej sesji. Dobrze. Dziękuje bardzo. 

Przystępujemy  do  następnego  punktu  spraw  regulaminowych  -  na  ostatniej  sesji  wpłynął  do 

Przewodniczącego RG wniosek Pana H. Geremka w sprawie zmian w składzie komisji Rozwoju 

Gospodarczego  Rady  Gminy  Lubasz,  w  związku  z  powyższym  przygotowane  zostały  dwie 

uchwały...  Ja  rozumiem,  że  Pan  radny  H.  Geremek  podtrzymuje  swoje  stanowisko  zgodnie  z 

pismem jakie wpłynęło W związku z tym proponuje o przegłosowanie dwóch uchwał - pierwsza w 

sprawie  zmian  w  składzie  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Gminy  Lubasz  i  tutaj 

przedstawię ta uchwałę.

Na podstawie art. 21 ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym /Dz.U.z 

2001 roku, Nr 142, poz. 1591 ze zmianami/ oraz §  18 pkt 1 i 2 Statutu Gminy Lubasz Rada Gminy 

Lubasz  uchwala, co następuje:

§ 1.Odwołuje się ze składu komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lubasz  radnego 

       Henryka Geremka

§ 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie reki w górę

- Proszę Sekretarzu dobrze policzyć, to są sprawy regulaminowe, żeby później nie było zarzutów 

Za - 14; Przeciw - 0 ; Wstrzymujących się - 1 

Przewodniczący  RG -  Stwierdzam,  ze  uchwała  została  przyjęta  i  pokłosiem   tej  uchwały  jest 

uchwała kolejna czyli w sprawie zmian w składzie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury  i Spraw 

Socjalnych Rady Gminy Lubasz 

Na podstawie art. 21 ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym /Dz.U.z 

2001 roku, Nr 142, poz. 1591 ze zmianami/ oraz §  18 pkt 1 i 2 Statutu Gminy Lubasz Rada Gminy 

Lubasz  uchwala, co następuje:

§ 1. Powołuje się w skład komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

       Lubasz  radnego Henryka Geremka                         

§ 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały 

Za - 14; Przeciw - 0 ; Wstrzymujących się - 1 

Zatem Panie  Henryku śmiem stwierdzić,  że  od  dnia  dzisiejszego  jest  Pan  członkiem  Komisji 

Oświaty, przestaje Pan być członkiem Komisji Budżetowej zgodnie z Pańskim życzeniem
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Następnym w punkcie mamy przyjęcie protokołu, przepraszam to już było informacja z realizacji 

uchwał podjętych w trakcie XVII sesji.

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem informacji

Za - 10  

Radny - H. Geremek - ja mam jeszcze pytanie

Przewodniczący RG - ale ja jeszcze nie skończyłem głosowania

Kto  jest  przeciwny  nie  widzę,  kto  się  wstrzymał  -  3  Rozumiem,  że  Pan  nie  brał  udziału  w 

głosowaniu 

Stwierdzam, że informacja o realizacji uchwał została przyjęta większością głosów - proszę Pan 

radny H. Geremek

Radny H. Geremek -  Proszę Państwa jak widzę,  jeżeli chodzi o uchwały, do realizacji przyjęte, 

przyjęte zostały, natomiast nie ma uchwały XVII/186 w sprawie legalności powołania dyrektorów, 

nie ma tej uchwały

P. Sekretarz UG - jest 

Radny H. Geremek - jest  184 i 185, ale nie ma 186, a ta uchwała miała numer 186

P. Sekretarz UG - Przepraszam jest błąd uchwała 184 to w sprawie zmian w budżecie, zatem ostatni 

punkt winien brzmieć uchwała 186 i 185    

Przewodniczący  RG  - Proszę  zatem  o  sprostowanie  tego  błędu  i  udzieleniu  odpowiedzi  o 

sprostowaniu Dziękuję bardzo

Proszę Pana Wójta Gminy  o informację o działaniach Wójta w okresie międzysesyjnym 

Wójt  Gminy -  Witam  wszystkich   po  dłuższym  okresie  czasu.  Oto  informacja  o  podjętych 

działaniach przez Wójta Gminy Lubasz w okresie między sesjami

 Wraz z pracownikami Urzędu Gminy oraz innych jednostek organizacyjnych gminy  w okresie  od 

ostatniej sesji Rady Gminy realizowaliśmy zadania ujęte w planie budżetu gminy na rok bieżący 

oraz rozstrzygaliśmy wiele istotnych dla Gminy spraw. Na uwagę w tym czasie zasługuje kilka 

ważnych zadań takich jak :

– realizacja inwestycji gminnych

– zebrania wiejskie

– roboty na drogach 

– realizacja programów prozdrowotnych i socjalnych

– wyjazd delegacji Gminy do Sottrum

– obchody Dnia Edukacji Narodowej

– udział i organizacja imprez lokalnych
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– Powoli  kończy  się  rok  kalendarzowy.  W tegorocznym  budżecie  Gminy  zaplanowanych 

zostało szereg inwestycji, których realizacja  albo już się zakończyła albo dobiega końca. 

Wśród  zakończonych  inwestycji  znajduje  się  budowa  kanalizacji  sanitarnej  na  Osiedlu 

Gorajskim i  ulicy  Wiejskiej  w  Lubaszu.  Prace  zakończono  i  odebrano  wraz  z  końcem 

października.  Mieszkańcy  tego osiedla  już mogą podłączać się  do sieci.  Już kilkanaście 

rodzin skorzystało.  W związku z realizacją inwestycji, zgodnie z podjętą przez Państwa 

radnych uchwałą podpisałem w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w Poznaniu 

umowę pożyczki  umożliwiającą sfinansowanie  części  wkładu własnego Gminy.  Przy  tej 

okazji  chcę podkreślić,  że od miesiąca kwietnia  br.  Wojewódzki  Fundusz nie  rozpatrzył 

jeszcze  naszego  wniosku  w  sprawie  sporządzenia  aneksu  do  umowy  o  dofinansowanie. 

Stanowi  to  istotną  przeszkodę  w  uzyskaniu  środków  finansowych  z  Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego zaplanowanych na tę inwestycję w budżecie Gminy. 

Mimo  naszych  wielokrotnych  spotkań  z  Zarządem  Funduszu  w  tej  sprawie,  nadal 

niewyjaśniona pozostaje kwestia związana ze zwrotem podatku Vat,  gdyż zdania w tym 

temacie są podzielone. Sam zarząd nie może podjąć decyzji  – szuka wsparcia w Instytucji 

Zarządzającej  czyli  Urzędzie  Marszałkowskim,  a  ten  z  kolei  w  Ministerstwie  Rozwoju 

Regionalnego.  Korespondencja  się  toczy,  a  dofinansowania  brak.  Przypomnę,  że  Gmina 

sfinansowała zadanie ze środków własnych  poprzez kredyt  w rachunku bieżącym, który 

musi być spłacony do końca roku. W związku z tym , że pozostało niewiele czasu do końca , 

istnieje niebezpieczeństwo, że aneks nie zostanie podpisany. Aby spłacić kredyt w rachunku 

bieżącym, proponujemy na  dzisiejszej  sesji  podjęcie  uchwały  o zaciągnięciu  pożyczki  z 

Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Pożyczka  ta  była  by  w  wysokości 

planowanego dofinansowania unijnego i została by nim spłacona. Jeżeli natomiast udało by 

się  sfinalizować  sprawę  aneksu  do  końca  roku  i  otrzymalibyśmy  środki,  pożyczka  nie 

została by zaciągnięta.

– Dobiega  końca  realizacja  budowy  wodociągu  do  wsi  Klempicz  i  modernizacji  stacji 

uzdatniania  wody  w  Sokołowie.  W  trakcie  realizacji  inwestycji  zaistniałą  konieczność 

wykonania  dodatkowych  robót  szczególnie  na  obiekcie  hydroforni.  Zwiększy  to  koszty 

inwestycji  łącznie  o  ponad  68  tysięcy  złotych.  Propozycja  dokonania  zmian    zostanie 

przedstawiona w dalszej części dzisiejszych obrad.

Zakończyło się postępowanie przetargowe zmierzające do wyłonienia wykonawcy I etapu 

termomodernizacji  obejmującego budynek  szkoły  Podstawowej w Lubaszu oraz Urzędu 

Gminy  w Lubaszu.  Zwycięzcą  przetargu  został  Zakład  Budowlany  inżyniera  Zbigniewa 

Olejnika  z  Kłodawy  koło  Gorzowa.  Będzie  realizował  projekt  za  kwotę  881.221,10  zł 
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brutto.  Podpisanie  umowy  nastąpi  w  dniu  13  listopada,  a  zakończenie  całego  etapu 

przewidziane jest do końca sierpnia 2013 roku.

– Trwa  postępowanie  przetargowe  na  budowę  kanalizacji  sanitarnej  trzeciego  zadania  w 

ramach projektu Ochrona  wód zlewni rzeki Noteć czyli  do wsi Goraj.  Obecnie złożone 

oferty są badane , a oferenci składają wyjaśnienia. Aby można było rozpocząć wykonywanie 

zadania,  musi  zostać  jeszcze  ogłoszony  i  rozstrzygnięty  przetarg  na  inspektora  nadzoru. 

Odpowiednie  dokumenty  zostały  skierowane  do  zbadania  zgodnie  z  procedurą  przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska w Poznaniu. Po ich zaopiniowaniu ogłoszony 

zostanie przetarg.

– W miesiącu wrześniu odbyły się we wszystkich wsiach zebrania wiejskie . Zasadniczym 

tematem było przyjęcie wniosku do Funduszu Sołeckiego na 2013 rok. Ponad 220 tysięcy 

złotych  zostało  rozdysponowane  przez  sołectwa  na  realizację  przedsięwzięć  będących 

zadaniami własnymi gminy, służących poprawie warunków życia mieszkańców i zgodnych 

ze strategią rozwoju gminy. Wnioski o przyznanie środków uchwaliły wszystkie sołectwa. 

Zostaną one ujęte w projekcie budżetu Gminy na przyszły rok. Drugim tematem zebrań były 

konsultacje  w  sprawie  sposobu  kierowania  i  zarządzania  placówkami  oświatowo- 

wychowawczymi  w  naszej  Gminie.  Dalszy  etap  tych  konsultacji  przewidziany  jest  do 

przeprowadzenia wśród rad pedagogicznych oraz rad rodziców szkól i przedszkoli.

– Mimo  ciągle  za  małych  środków  finansowych  przeznaczonych  na  utrzymanie  dróg 

gminnych, staramy się nimi tak gospodarować, aby ich stan był jak najlepszy. W tym celu 

gromadzimy żużel i pospółkę na doraźne łatanie dziur i wjazdów. Naprawiliśmy odcinek 

chodnika w Bzowie.  Jest  to wielokrotnie zgłaszany  wniosek przez mieszkańców. Liczne 

wnioski w sprawie stanu dróg pojawiły się na zebraniach wiejskich. Wiele z nich zostało już 

wykonanych jak chociażby w Miłkowie, Dębem, Goraju.  Pojawiła się także sygnalizacja 

świetlna  na  skrzyżowaniu  ulic  Szamotulskiej  i  Nowej  w  Lubaszu.  Dzięki  zatrudnieniu 

kolejnych  pracowników  interwencyjnych  dokonujemy  przeczyszczenia  rowów 

melioracyjnych, by umożliwić swobodny przepływ wód. Obecnie oczyszczany jest rów w 

Lubaszu od ulicy Wiśniowej, dalej przy stadionie oraz biegnący dalej pod ulicą Zieloną w 

kierunku posesji Pani Pintal. Wykonany został już przecisk pod ulicą Zieloną na wysokości 

pierwszego zjazdu na Osiedle Gorajskie. Było to miejsce, w którym w okresie roztopów 

spływająca  z  pól  woda  zablokowała  drogę  i  konieczna  była  interwencja  strażaków. 

Podpisana  została  także  umowa  na  przebudowę  przepustu  w  Jędrzejewie.  Zostanie  on 

przebudowany do 15 grudnia br.
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– Podpisane zostały  także umowy na realizację  dokumentacji  projektowo- kosztorysowych 

na :

– wykonanie  odwodnienia  ulicy  Jaśminowej  w  Lubaszu  –  ta  dokumentacja  została  już 

opracowana. Oczekujemy obecnie na uzyskanie pozwolenia wodno prawnego.

– utwardzenie nawierzchni ulicy Poprzecznej w Lubaszu

– Dokonaliśmy  także  rozeznania  kosztów  opracowania  dokumentacji  na  wykonanie 

odwodnienia w rejonie cmentarza oraz ulicy Kościelnej. Powstanie tej  dokumentacji  jest 

możliwe do końca marca przyszłego roku.

– Zgodnie  z  moim  programem  wyborczym,  przystąpiliśmy  do  realizacji  programów 

prozdrowotnych.   W dniu 01.10.2012r.  w Gabinecie  Pielęgniarskim przy  Gimnazjum w 

Lubaszu,  ul.  Podgórna  przeprowadzone  zostało  pierwsze  szczepienie  przed  zakażeniem 

rakotwórczymi typami wirusa HPV dla dziewczyn urodzonych w 1999r. wchodzących w 

dorosłe życie. Szczepienie poprzedzone zostało spotkaniem edukacyjnym dla rodziców w 

dniu 27 września 2012r.  Cieszyło się ono dużym zainteresowaniem. Prelekcję dotyczącą 

profilaktyki raki szyjki  macicy prowadził  Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Epidemiologii 

Nowotworów  w  Poznaniu  doktor  Dariusz  Godlewski.  Nadmienić  trzeba,  iż  pełen  cykl 

szczepień obejmuje trzy dawki szczepionki, które będą podane w ciągu siedmiu miesięcy. 

Na dzień 1 października podano szczepionkę 31 dziewczynkom. Drugie szczepienie odbyło 

się  29  października  2012r.,  a  ostatnie  trzecie  będzie  realizowane  w  2013r.  Cały  cykl 

szczepień  jest  bezpłatny.  Koszty  związane  z  zakupem  szczepionek  zostaną  pokryte  ze 

środków  własnych  gminy.

Szczepienia przeciwko rakowi szyjki macicy są wstępem dla bezpieczniejszej i zdrowszej 

przyszłości.  Dzięki  takim  przedsięwzięciom  wzrasta  świadomość  zdrowotna  samych 

nastolatek,  rodziców,  społeczeństwa  lokalnego.  Latem  tego  roku  odbyły  się  również 

bezpłatne  badania  słuchu,  a  obecnie  zapraszamy  panie  na  bezpłatne  badania 

mammograficzne.

– W  dniu  2  października  .10.2012r.  odbyło  się  uroczyste  zakończenie  cyklu  szkoleń 

realizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu pt. “Usługi Socjalne 

szansą dla kobiet długotrwale pozostających bez pracy”. Jest to już piąta edycja projektu.

W projekcie finansowanym przez Unię Europejską udział wzięło 12 kobiet w przedziale 

wiekowym  od  32  do  55  lat.  Uroczystego  wręczenia  dyplomów  dokonali  goście 

uczestniczący  w  uroczystości:  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lubasz  –  Pan  Wiesław 

Łyczykowski , Prezes Firmy Szkoleniowej „Aktywność Twórczość Twoim Celem” – Pani 
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Bogumiła Hromiak-Paprzycka oraz Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lubaszu – Pani Jadwiga Kazińska. Tegoroczne szkolenia miały na celu przygotować kobiety 

do pełnienia roli opiekunek dla osób starszych, przewlekle chorych, w tym z zaburzeniami 

psychicznymi.  Wybór  takiego  rodzaju  szkolenia  był  uzasadniony,  gdyż  żyjemy  w 

społeczeństwie  starzejącym się,  w  związku  z  czym w wielu  rodzinach  narasta  problem 

opieki nad starszym członkiem rodziny.

– Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu od 1 sierpnia prowadził nabór wniosków o 

ustalenie  prawa  do  świadczeń  z  funduszu  alimentacyjnego  na  okres  świadczeniowy 

2012/2013. Łącznie wpłynęły 33 wnioski.

– Gminny Zespół Obsługi Szkół w Lubaszu we wrześniu natomiast przyjmował wnioski o 

stypendium  socjalne  dla  uczniów  .  W rozpatrywaniu  jest  130  wniosków  o  przyznanie 

stypendium. Wypłacane są już wyprawki na podręczniki szkolne.

– We wrześniu odbyła się kolejna wizyta delegacji Gminy Lubasz  w zaprzyjaźnionej gminie 

Sottrum w Niemczech. Niemal w całości poświęcona była idei wykorzystania odnawialnych 

źródeł energii. Gmina Lubasz szuka nowych możliwości rozwojowych, nowych rozwiązań 

technologicznych mogących przyczynić się do ochrony środowiska naturalnego, jak również 

do korzyści ekonomicznych. Nasi sąsiedzi zza Odry nowe technologie pro-środowiskowe 

mają na znacznie wyższym poziomie. Niektóre wzory moglibyśmy już wprowadzać, gdyby 

nie  ułomne  prawodawstwo  w  naszym  kraju  chroniące  niestety  naszego  monopolistę 

energetycznego. W programie pobytu w Sottrum znalazło się między innymi zwiedzanie 

jednego z czołowych dostawców instalacji  biogazowych ,  wytwórni  biogazu w Sottrum, 

elektrowni  wiatrowej  w  Reessum,  parku  solarowego  w  Hassendorf  o  powierzchni  12 

hektarów. Zwiedzono również szkołę, basen oraz jednostkę ochotniczej straży pożarnej w 

Sottrum.  Wszystkie  te  obiekty,  a  także  kilkadziesiąt  domów, ogrzewane  są  ciepłą  wodą 

pochodzącą  z  chłodzenia  turbin  wytwarzających  energię  elektryczną  przekazywaną  do 

ogólnej sieci energetycznej.  Poza tym na dodatkową energię dostarczają w tych obiektach 

baterie słoneczne.

– Wójt przedstawił  zebranym zdjęcia  i filmiki,  które  zostały  zrobione w trakcie pobytu w 

Niemczech i szczegółowo omówił, następnie powiedział   

– Spotkanie  z  Niemcami  było  okazją  do  sformułowania  zasad  rozszerzonej  współpracy  z 

francuską  gminą  Sauveterre  i  zaplanowanego  w  czerwcu  przyszłego  roku  Festynu 

Europejskiego, z udziałem zaprzyjaźnionych gmin, który ma się odbyć w Sottrum.Festyn 

odbędzie się  z okazji  40 letniej  współpracy Sottrum z Sauveterre  i  10 lecia współpracy 
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Lubasza z Sottrum.

– Miłym akcentem wizyty był udział delegacji w uroczystościach dożynkowych. Na każdym 

kroku widać było bardzo duże zaangażowanie miejscowej społeczności w obchody święta 

plonów.

– W  dniu  12  października  zaprosiłem  wszystkich  nauczycieli,  pracowników 

niepedagogicznych  i  pracowników  obsługi  administracyjno  ekonomicznej  na  uroczyste 

obchody Dnia Edukacji Narodowej. Na spotkanie przybyło ponad 140 osób. Czas zebranym 

umilał zespół Taklamakan z Opalenicy. Wręczyłem także  nagrody dla wyróżniających się w 

pracy  pedagogów.  Szczególne  podziękowania  skierowałem  do  emerytów  .  Złożyłem 

wszystkim  nauczycielom  i  pracownikom  niepedagogicznym  gorące  podziękowania  i 

życzenia dalszych sukcesów zarówno w życiu zawodowym jak i prywatnym .

– Miniony okres obfitował w wiele wydarzeń o charakterze kulturalno- rekreacyjnym. 

–  13  października  miało  miejsce  otwarcie  świetlicy  wiejskiej  w  Nowinie.  Uroczystego 

przecięcia  wstęgi  dokonałem  wspólnie  z  księdzem  proboszczem  Mirosławem 

Wawrzyniakiem  oraz  Januszem  Wichrem  –  sołtysem  wsi  Nowina.  Nowo  wybudowany 

obiekt został poświęcony przez księdza proboszcza. Mieszkańcy wsi, którzy licznie przybyli 

na tę uroczystość  byli bardzo zadowoleni z faktu , że nareszcie mają swój obiekt. Bawili się 

przy dźwiękach muzyki do białego rana.

– O  tenisie  ziemnym  w  gminie  Lubasz  jest  ostatnio  bardzo  głośno.  Tradycyjna  liga  dla 

amatorów, turnieje deblowe, singlowe dla dzieci, młodzieży i dorosłych to już kilkuletni 

standard.  W  lubaskiej  hali  rywalizowały  dzieci.  Turniej   zorganizował  animator  tej 

dyscypliny  sportu  w  gminie  Marcin  Jachimczyk.  Rodzice,  którzy  licznie  stawili  się  na 

trybunach hali widowiskowo – sportowej mocno wspierali  swoje pociechy. Kolejny etap 

podsumowujący całoroczną walkę planowany jest na grudzień. 

– "Dajmy naszym szanse” to hasło przewodnie,  według którego pilski OZPN od początku 

tego  sezonu  organizuje  szkolenie  dla  młodych  adeptów  footballu  w  naszym  regionie. 

Niedzielna  konsultacja  dla  rocznika  2002  stanowi  pierwszy  akcent  pracy  z  dziećmi  i 

młodzieżą. Na parkiecie lubaskiej hali stawiło się 36 orlików na konsultacje dla rocznika 

2002. Nie zabrakło chłopców z Piły, Krzyża, Czarnkowa, Szamocina, Śmiłowa, Lubasza i 

Trzcianki  OZPN  Piła  dziękuję  rodzicom,  trenerom  za  współpracę  przy  organizacji 

konsultacji.

– Odbyły się kolejne Dni Kultury Chrześcijańskiej. Obchody zainaugurował koncert orkiestry 

dętej  z Leszna,  a  na ich zakończenie odbył  się Powiatowy Przegląd Chórów – Festiwal 
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Pieśni  Maryjnej  zorganizowany  przez  Starostwo Powiatowe w Czarnkowie  przy  udziale 

Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu.

– Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu zainaugurował rok kulturalny. Uroczystość rozpoczęła 

się  od wiatraka w Dębem, gdzie urządzono wystawę fotograficzną autorstwa lubaskiego 

fotografika  Jacka  Sokołowskiego  pod tytułem „Mieszkańcy  Stajkowa”.  Wystawa ta  jest 

częścią dużego projektu – Wielkopolskiego Festiwalu Fotografii im. Ireneusza Zjeżdżałki, 

współorganizowaną przez Wojewódzką Bibliotekę Publiczną  i Centrum Animacji Kultury 

w Poznaniu.  Druga część inauguracyjnego wieczoru  odbyła  się  w Sali  Wiejskiej  GOK, 

gdzie  w  scenerii  jesiennej  dekoracji,  przy  tradycyjnej  kawie  i  placku  drożdżowym 

zaprezentowały  się  w  nowym  repertuarze  zespoły  śpiewacze  „Borówczanki”  i 

„Lubaszanki”,  a  po nich z  recitalem wystąpił  znany  z  Radia  Merkury  poeta  śpiewający 

Andrzej Ciborski z Poznania.

– W dniu wczorajszym obchodziliśmy uroczyście Święto Niepodległości. Wzięliśmy udział w 

mszy św. Za Ojczyznę i złożyliśmy kwiaty pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich na 

lubaskim cmentarzu.

– Chciałbym jeszcze raz z tego miejsca uroczyście serdecznie wszystkim podziękować 

Przewodniczący RG - Dziękuje bardzo Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do przedstawionej 

informacji przez Pana  Wójta .Nie widzę. O proszę Pan Sołtys  z Dębego

Kazimierz  Wicher  -  Z  tej  wypowiedzi,  Pana  Wójta,  że  tam  wszystko  robią  sami,  jakby  tak 

powiedzieć  nie wynajmują, bez wielkich gwiazd tylko ze swoich, może tez można by u nas tak 

robić bo to jest wielka kasa. Ja nie wiem jakie to są pieniądze, czy duże czy średnie, nie orientuję 

się,   ale  na  pewno  nie  małe.  I  może  u  nas  byśmy  rozpoczęli  to,  nasze  zespoły  nasze  dzieci, 

Lubaszanki, Jutrzenka może wystąpi, żeby tak lokalne, myślę tak - no nie wiem to jest taka moja 

propozycja 

Przewodniczący RG- Dziękuje bardzo, może nawiązujemy do rozmowy na dożynkach w Dębem, 

ciekawa propozycja,  ....czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos, ma jakieś pytanie. Nie 

widzę przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem informacji proszę o 

podniesienie reki do góry. 

Za - 15 Przeciw - 0 wstrzymujących się - O

Ad.4.10W związku z tym, że przyjęliśmy zmianę w porządku obrad  i w tym punkcie proszę o 

rozważenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zajęcia   stanowiska  Rady  Gminy  Lubasz  w  kwestii 

utworzenia przez Komendę Powiatową Policji  w Czarnkowie Rewiru Dzielnicowych w miejsce 

Posterunku Policji w Lubaszu Cz Pan Komendant chciałby zabrać głos proszę bardzo
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Komendant PPK w Czarnkowie - jeszcze raz dzień dobry Państwu witam wszystkich serdecznie, ja 

powiem tak - do publicznych wystąpień nie jestem jeszcze przyzwyczajony, ale myślę że to grono 

pozwoli mi na swobodniejszą wypowiedź. Tak jak się rozglądam  po sali to wszystkich Państwa 

znam i Państwo mnie również No cóż w dzisiejszych czasach takim modnym  posunięciem policji i 

nie tylko, ale ja patrzę na swoje podwórko stało się przekształcanie posterunków w inne komórki 

organizacyjne.  Niestety  w  mediach  zostało  to  troszeczkę  inaczej  przedstawione  i  mówi  się  o 

likwidacji posterunków. Ja chciałem to zdementować, to jest nieprawda. No ale media swoją drogą, 

że  tak  powiem podają  różne  informacje  nie  zawsze  zgodne  z  prawdą.  Natomiast  wracając  do 

naszego  podwórka  jeżeli  chodzi  o  Posterunek  Policji  w  Lubaszu  to  istotnie  będzie  on 

przekształcony w Rewir Dzielnicowych. I  tu najistotniejsza taka informacja, że . Nie zmieni się 

absolutnie  obsada posterunku,  osoba  w postaci  kierownika  Posterunku to  ta  sama osoba,  tylko 

zmieni  nazwę  Kierownika  rewiru  Dzielnicowych,  Wszyscy  policjanci,  którzy  pełnili  służbę  na 

Państwa terenie pozostają nie tylko, że tak powiem na papierze ale w tym obiekcie który zajmujemy 

tutaj u Państwa. Jest to godne podkreślenia, bo nie wszędzie, praktycznie wszystkie koszty Państwo 

ponosicie za co serdecznie dziękuję. W niektórych jednostkach ci policjanci będą musieli najpierw 

przyjeżdżać na komendę, a tutaj nie , u Państwa   zmieni się tylko szyld na budynku. Nie wiem czy 

Państwo będziecie mieli  pytania,  ale postaram się  w miarę  przystępnie wytłumaczyć   i  na  tym 

etapie chciałbym zakończyć. 

Przewodniczący RG- temat był  omawiany  na komisjach, ale tam jest  sołtys  z  Dębego, bardzo 

aktywny proszę bardzo

Kazimierz  Wicher  -  ja  chciałbym  się  zapytać  P.  Komendanta,  prosić,  jest  taka  uwaga  z  dnia 

powszedniego   więc ci którzy nas zatrzymują policjanci, bardzo bym prosił, każdemu zdarza się 

jakieś wykroczenie, każdy musi ponieś karę,  ale żeby odbywało się to tak godnie,  a nie że tak 

powiem policjanci wyprzedzają mnie na tzw kogucie, zajeżdżą drogę, zajmuje pół drogi, ja się cały 

trzęsę,  on wychodzi na środek ulicę, spisuje wszystkie dane, pół godziny spisywania – to można 

zrobić  w  inny  sposób.  50  metrów dalej  jest  parking,  proszę  bardzo  można  można  zatrzymać, 

zapłacę, to by było takie kulturalne, a ja jestem policjantem to mi wolno, zatrzymuje na kogucie, 

wszyscy widzą, kogoś zabił czy co... ja tak mówię humorystycznie, nie żebym był wrogiem policji 

ale żeby to tak było (...) na parkingu, miło, stówka, zapłacę...

Z-ca Komendanta -  To jest oczywiste, że policja powinna zatrzymywać zgodnie z przepisami, w 

miejscach bezpiecznych, ale każdy jest  tylko człowiekiem. Takie działania podlegają też ocenie 

przełożonych.  W ustawie   o  policji  jest  taki  rozdział  i  nawet  jeżeli  mandat  wystawiony  byłby 

zgodnie  z  prawem a  te  czynności  wokół  niezgodne  z  procedurą,  nie  żeby  tutaj  namawiać  do 

składania skarg, ale to są bardzo cenne uwagi, ja sobie taką wymianę zdań bardzo cenię. 
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-Na pewno chodzi o bezpieczeństwo tych policjantów

-Samo pytanie dowodzi że ma zaufanie do policji 

-Zatem przejdę do przedstawienia uchwały

Z-cz Komendanta - Serdecznie dziękuję samorządowi gminy Lubasz za dotychczasowa współpracę 

jeszcze raz z Panem Wójtem na czele chociaż  Państwo tutaj jako rada bierzecie aktywny udział, 

tym  niemniej mamy tutaj bezpośredni kontakt z Wójtem i do tej pory ta współpraca przebiega na 

bardzo dobrym poziomie jeżeli chodzi właśnie o bezpieczeństwo na terenie gminy Lubasz. Myślę 

że będzie tak dalej. Serdecznie dziękuję, życzę miłego dnia i owocnych obrad. Pozwólcie Państwo, 

że się już pożegnam...

Przewodniczący  RG-  ja  teraz przedstawię propozycję uchwały  w sprawie zajęcia  stanowiska w 

kwestii utworzenia przez Komendę Powiatową Policji  w Czarnkowie Rewiru Dzielnicowych w 

Lubaszu .

Na podstawie art.18 ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym  /Dz. U. z 

2001 roku, Nr 142, poz. 1591 ze zmianami/ oraz §  25 pkt 1  ppkt  3 Statutu Gminy Lubasz

Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje

§ 1. Zajmuje się pozytywne stanowisko w kwestii utworzenia przez Komendę Powiatową Policji 

    w Czarnkowie Rewiru Dzielnicowych w Lubaszu w zamian za Posterunek Policji w Lubaszu.

§ 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki w górę

Za - 15

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie

Pytanie do radnych, czy już jesteście trochę zmęczeni. Przerwa...Dobrze jedziemy dalej. Poprosimy 

Pana Prezesa, aby przedstawił informację w bardzo skondensowany sposób przedstawił swój punkt, 

a więc przystępujemy do punktu drugiego ocena pracy Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. Z o.o 

w Lubaszu proszę   Pan Jan Wala.  Tak  jak powiedziałem,  w miarę   w skondensowaną  wersję, 

ponieważ temat też był  szczegółowo omawiany  na komisjach, ale również dla  szerszego ogółu 

społeczeństwa proszę omówić. 

Ad.2    Jan Wala    - Proszę Państwa 1 listopada minął rok od powstania spółki, W pierwszym roku 

mieliśmy  zaszczyt  być  przekształceni  w  wyniku,  z  Gminnego  Ośrodka  Wypoczynkowego  i 

Gospodarki  Komunalnej  w  spółkę  prawa  handlowego  która  będzie  mogła  brać  udział  w 

przetargach, a głównie chodziło o to abyśmy mogli wystąpić w przetargu na śmieci, w przyszłości. 

Początki  były  trochę  trudne,  dlatego  że  trzeba  było  przygotować  się  do  przejęcia  wody  i  te 

wszystkie kwestie, które były niezbędne do tego żeby wodę przejąć 

13



Faktycznie  pracowaliśmy  w  trójkę  tzn.  ja,  dwie  panie  z  biura,  które  -  jedna  zajmowała  się 

rachunkowością, a druga obsługa ludności 

W zasadzie większość pozostawała  mi na moich barkach,  przygotowanie wszystkich przepisów 

przejęć i tak dalej. I  jeszcze jedna ważna rzecz w tym okresie od listopada do lutego mieliśmy 

bardzo niskie wpływy do budżetu. Więc uzyskaliśmy 1/3 tego co jest  z obecnie  z gospodarką 

wodna teraz. Dziewięć miesięcy to jest ten rok gospodarczy, bo w Polsce rok obrachunkowy liczy 

12 miesięcy  tj.  od 01 stycznia do 31 grudnia,  osiem miesięcy zdarzeń gospodarczych z wodą i 

ściekami, czyli pierwsze pieniądze zaczęły wpływać z wody i ścieków dopiero w lutym, po połowie 

lutego. To są takie podstawowe informacje  Dalej podstawowe zagadnienia, które będę poruszał:

– dostawa  wody;

– oczyszczanie ścieków,

– obsługa wysypiska nieczystości,

– odbiór nieczystości stałych;

– odbiór nieczystości płynnych;

– inne usługi dotyczące transportu, utrzymania porządku i terenów zieleni

Przedstawię też plan przychodów, kosztów i  zysków oraz działalność remontową i eksploatacyjną 

spółki. Jak już wspomniałem spółka prowadzi tego typu działalności w zakresie, na terenie  gminy 

Lubasz. I tutaj pokazuje procentowo. Największy udział wody na pierwszym miejscu, na drugim 

oczyszczanie ścieków, na trzecim odpady stałe z wysypiskiem śnieci. Wysypisko to bardzo  (...) jest 

zakres  działalności.  Tu  to  jest  przewóz  odpadów  płynnych  beczkowozami,  dwoma,  które 

posiadamy, a to 2  i dwie dziesiąte procenta to jest utrzymanie zieleni i utrzymanie zimowe.    

Planowany obrót to jest milion  osiemset czterdzieści trzy tysiące – za dziewięć miesięcy wykonano 

milion czterysta  siedemdziesiąt cztery tj. Prawie 80 procent. Przechodzę teraz do sprzedaży pięćset 

pięćdziesiąt osiem – wykonano czterysta dziewięćdziesiąt dwa tj. Osiemdziesiąt siedem  procent, 

dalej  przychody z ścieków   dwieście osiemdziesiąt siedem wykonano dwieście dwanaście tj . 73%, 

pozostałe przychody dziewięćset pięćdziesiąt pięć – wykonano siedemset siedemdziesiąt tj 80% 

I teraz sprzedaż  wody. Trudno tak oszacować tym bardziej, że my tą sprzedaż prowadzimy dopiero 

od  lutego.  Odczyty  są  co  dwa  miesiące.  W związku  z  czym  tutaj  będzie  nam  brak  jednego 

miesiąca,który brakował będzie w rozliczeniu rocznym,  ale planowane było 189, wykonane  156 tj. 

82,4 % ,  ścieków   67 tyś.m3    planowaliśmy wykonanie, wykonaliśmy   49 tj.  73 przy czym to już 

jest za dziewięć miesięcy i nie obejmuje wszystkich, ponieważ co dwa miesiące robimy odczyty , a 

Górczyn  podłączył  się  tak naprawdę i  odczyty  są  robione   w lipcu  były  w 80%,  natomiast  w 
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sierpniu 100%   

Koszty podane są w  układzie rodzajowym tj. Zużycie materiałów  tutaj jest największa pozycja bo

wykonanie  w  tym  dziale  jest  86%,  usługi  obce  –  tutaj  nam  weszły  dzierżawy  za  osiedle 

górczyńskie, w związku z czym podwyższyło nam w bardzo dużym stopniu. Podatki i opłaty nie 

mogliśmy wyliczyć tez na samym początku bo  trudno ustalić ile tych czynników, które wpływają 

na opłaty będziemy musieli wliczyć. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie to planowaliśmy sześćset, a 

wykonaliśmy trzysta osiemdziesiąt i trzy tj. 63,4%. Pragnę zauważyć, że jestem bardzo oszczędny 

w tym temacie.  Świadczenia socjalne,  tutaj musiałem stworzyć cały  pakiet  świadczeń łącznie z 

BHP, łącznie z badaniami. Wykonanie jest na takim poziomie. Amortyzacja – czyli to co powoduje, 

że nie mam środków na inwestycji, ponieważ jest niski stopień amortyzacji i mam do dyspozycji na 

dzień dzisiejszy około 24 ze środków, które mogę przeznaczyć na odtworzenie majątku. Pozostałe 

koszty  tez na poziomie. 

I  teraz najważniejsze planowana sprzedaż korygowana w miesiącu czerwcu -   milion osiemset, 

wykonanie milion czterysta siedemdziesiąt  cztery  czyli jest to 79,9% . Najważniejsze jest to co 

Państwa interesuje, czy spółka przynosi zysk. Spółka ma zysk i na ten miesiąc on liczy się, jeszcze 

nie miałem pełnych wyliczeń, ale on będzie wyższy, na ten miesiąc to jest  więcej jak 28 tysięcy. 

Przejdę teraz  już do tej części obrazkowej – prezes J. Wala pokazał radnym siedzibę spółki, biura w 

których obsługiwane są klienci, oraz wyposażenie i urządzenia biurowe i monitoringowe dotyczące 

przepompowni. Chodzi o to aby szybko i sprawnie zadziałać w przypadku ich awarii. 

Następnie pokazał zebranych

– stacje  uzdatniania  hydrofornie  –  największą  w  Lubaszu,  która  dostarcza  55%  wody  w 

gminie, zbiorniki ciśnieniowe, które pozwalają na utrzymanie ciśnienia prawidłowego, trzy 

studnie  z  tego  również  ta  która  nie  działa  obecnie,  agregat  prądotwórczy,  który  jak 

zaznaczył mówca jest już zużyty i wymaga poważnego remontu, ponieważ zużywa bardzo 

dużo oleju

– kolejną dużą stację uzdatniania wody w Stajkowie, która jest zmodernizowana. Zaznaczył, 

że  wyposażenie  tej  stacji  jest  bardzo  nowoczesne.  Jednak  zabrakło  na  remont  dachu  i 

ocieplenie, co powoduje, że do tego tematu trzeba będzie powrócić

– Kolejna stacja przedstawiona przez Prezesa to hydrofornia modernizowana w Kamionce. 

Zaznaczył,  że  jest  tutaj  kilka  elementów,  które  nie  były  w  ramach  tej  modernizacji 

planowane, ale zostaną wykonane

– następna omawiana stacja to w Jędrzejewie – J. Wala zwrócił zebranym uwagę na zapchane 

filtry po jej przejęciu. Stwierdził, że dzisiaj stacja pracuje już normalnie, ponieważ zostało 
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wszystko wyczyszczone i wymienione

– kolejne stacje jakie zostały pokazane i omówione to hydrofornia w Kruczu i Prusinowie. W 

Kruczu stacja b. mała, sprzedaż wody nie pokrywa kosztów utrzymania całej infrastruktury. 

Jedna  i  druga  hydrofornia  nadaje  się  do  modernizacji,  ponieważ  nie  będą  spełniały 

wymogów.  Trzeba już myśleć, aby ten problem rozwiązać. 

– Prezes omówił też zakup i sprzedaż wody w Kruczu  Dębem

–  przedstawił  następnie  dwie  stacje  podnoszenia  ciśnienia  w  Goraju  i  w  Lubaszu  (nad 

jeziorem) 

– pokazał  też  nowego  typu  hydranty  zwracając  uwagę  na  "pokrywki"  które  gina  przez 

"amatorów złomu" 

– zwrócił  następnie  uwagę  na  oczyszczalnię  ścieków w Stajkowie,  która  działa  sprawnie. 

Niemniej jednak jej wydajność, po podłączeniu się mieszkańców Osiedla Górczyn, Osiedla 

Gorajskiego  i  Goraja   będzie  za  mała.  Obecnie  może  przerobić  około  400m3,  a  jego 

zdaniem  powinna  być  już  to  wydajność  na  1000m3.  Wskazał  też  punkt  zlewny,  które 

posiada urządzenie pomiarowe. Jest też w dobrej kondycji.

– Jędrzejewo – oczyszczalnia  o  wydajności  150,  jak na  samo Jędrzejewo trochę  za  duża, 

można by było jeszcze coś podłączyć. Oczyszczalnia nowoczesna, działa sprawnie

– pokazał też jak nie należy  robić z wodami opadowymi,  które  zostały  wpompowane  do 

kanalizacji sanitarnej. Powyższe spowodowało zanik bakterii w oczyszczalni i konieczność 

wymiany całego złoża. 

– Następna oczyszczalnia przedstawiona przez  Prezesa to mała oczyszczalnia w Miłkowie, 

która  obsługuje szkołę i cztery mieszkania nauczycielskie. Jej praca została również dobrze 

oceniona.

– J. Wala przedstawił kolejną oczyszczalnie w Kruczu, która nie pracuje od samego początku. 

Została w spadku, typu biologicznego. Niestety nie działała i nie działa tak jak należy. 

– W punkcie następnym Prezes przedstawił urządzenia współdziałające z oczyszczalniami tj.6 

tłoczni i 20 przepompowni.  Najnowocześniejsza na Osiedlu Gorajskim, która już działa 

ponieważ już na tym osiedlu podłączonych jest na dzisiaj 20 posesji. Następna nad jeziorem, 

która najwięcej ma pracy w okresie letnim. Natomiast dwie najstarsze to pierwsza na ul. 

Stajkowskiej i druga na ul. Sportowej. Jedna i druga bardzo obciążona. Z czasem winny być 

rozbudowane ze względu na to, że podłączone zostały do kanalizacji następne osiedla.  

Zwrócił też uwagę na skargi mieszkańców przy ul. Stajkowskiej.

Kolejne nowoczesne przepompownie jakie zostały omówione to na ul. Szamotulskiej  i ul. 
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Wiejskiej.

– Pan Wala przedstawił  zebranym także urządzenia  techniczne  – samochód,  przyczepę do 

samochodu,  agregat,  zamrażarkę  do  rur,  samochody,  którymi  przewożone  sa  odpady, 

ciągniki oraz urządzenia na wysypisku śmieci.  

– Poinformował zebranych o: wymianie zasuw w Lubaszu,  które są już nowocześniejsze i 

spełniają obecnie obowiązujące normy; awariach  w Lubaszu, które były usuwane w nocy, 

aby nie przerywać dostawy wody; 

Analiza  działalności  finansowej  i  operacyjnej  wykazuje,  że  Spółka  uzyskała  za  9  miesięcy 

działalności zysk brutto w wysokości 28,7 tys. zł. 

Przewodniczący  RG  -  Dziękuję bardzo, czy  radni mają zapytania  do Pana  Prezesa,  proszę Pan 

Marcin Filoda

Radny M. Filoda -  ja mam takie pytanie, Pan tutaj mówiąc o tych punktach ujęć wody, stacjach 

uzdatniania  wody,  na  jednej  fotografii  były  dwa  punkty  mianowicie  te  najmniejsze   Krucz  i 

Prusinowo  i  tam Pan  wspomniał,  że  mają  one  wiele  do  życzenia...  i  teraz  najkorzystniejszym 

rozwiązaniem i to też jeżeli chodzi o komfort dla mieszkańców, musimy to wziąć pod uwagę w 

najbliższych  latach,  żeby  zwodociągować  i  Krucz  wybudowania   i  Kruteczek,  ale  Pan  mówił 

bodajże o jakiś rozwiązaniach doraźnych. Co Pan miał na myśli

Prezes J. Wala - nie doraźnych, to musimy znaleźć rozwiązania, kilka rozważam, ale na tym etapie 

nie chciałbym jeszcze o tym mówić. Zresztą jest projekt globalny rozwiązań, z których większość z 

Państwa zna to jest tylko kilometr dwieście do przeciągnięcia nitki z Antoniewa - nie ma żadnego 

problemu, to się może bez bólu obejść z dnia na dzień się przełączy i (...)

Radny M. Filoda - Kruteczek 

Prezes J. Wala - Kruteczek, też trzeba będzie pomyśleć o wodociągowaniu, skoro Klempicz dużo 

mniejszy  będzie   miał  wodociąg  to  Kruteczek  większy,  ma  możliwości  rozwojowe,  tam  są 

gospodarstwa turystyczne tzn. państwo z Poznania mieszkają - lekarze, artyści... Na pewno w tych 

planach Kruteczek też powinien być i rozbudowa w Kruczu od wybudowań, ale pierwszy etap to 

będzie przełączenie hydroforni, a drugi to budowa wodociągu 

Przewodniczący RG - ja myślę że trzeba spokojnie  poczekać aż spółka nam się ugruntuje i po roku 

czasu można przejść do dalszych planów

Czy ktoś jeszcze z radnych proszę najpierw Pan Torzyński, a później radny Wlekły

Radny J. Torzyński - ja o hydrantach, należy sprawdzić wszystkie hydranty, a nie tylko te gdzie jest 

woda spuszczana, bo myślę że 50% hydrantów macie niesprawnych 

Prezes J. Wala- dobrze, przyjmuję... każda uwaga jest dla mnie cenna

    Przewodniczący RG- rozumiem przyjmuje Pan Prezes do realizacji, dziękuję, Pan radny Łukasz 
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Wlekły

Radny Ł. Wlekły - ja mam takie pytanie, bo tam na zdjęciach było takie jedno zdjęcie z Jędrzejewa 

jak tam przepompowywał wodę z podwórza do studni, która idzie do kanalizacji i tam na tej posesji 

jest jedna studzienka drenarska, tam właśnie  pod tą wodą  jest jedno miejsce i ten  odcinek od tego, 

nie wiem 500 czy 700 metrów długości  odcinek który dochodzi do rowu i nie wiem czy tańszy nie 

byłby koszt przeczyszczenia  tego odcinka niż dokładanie np. nowych bakterii, nowego złoża do 

oczyszczalni ścieków 

Prezes J. Wala - ja odpowiadam za wodę i ścieki, a inne instalacje mi nie podlegają  

Radny Ł. Wlekły - ale rozważyć by... trzeba było, czy te koszty nie byłyby mniejsze dla spółki

Prezes J. Wala  - zadanie, które mam jest określone w przepisach i zezwoleniu, jeżeli będę miał inną 

wodę to będę musiał wystąpić o inne pozwolenie, w związku z tym ja nie mogę mieszać, ponieważ 

mi to nie przejdzie, ja muszę się ściśle  stosować do pozwolenia wodno - prawnego

Radny Ł. Wlekły Ale Pan Prezes może mieć wpływ na kogoś żeby po prostu przekazał pieniądze i 

przeczyścił  i będzie Pan Prezes miał  rozwiązany problem żeby nie wymieniać złoża

Prezes J. Wala - ja po prostu innej wody jak komunalna nie mogę wpuścić

Radny Ł. Wlekły  - Tak, ale (...) 

Przewodniczący RG - to są bardzo szczegółowe rozwiązania, te sprawy,  o których mówi radny 

Łukasz Wlekły nie dotyczą bezpośrednio spółki, natomiast uzupełnienie złoża bakteriami, których 

nie ma jest konieczne i trzeba doraźnie zadziałać. To jest jedna rzecz, ja rozumiem że Pan mówi w 

perspektywie potanienia natomiast  wydaje mi się że jak będzie wniosek Prezesa to rada będzie 

musiała się tym tematem kiedyś zająć , zabezpieczyć pieniądze i przeznaczyć na oczyszczenie, czy 

ewentualnie  do spółek wodnych się z tą sprawa  zwrócić, czy do zarządcy drogi 

Proszę sołtys z Sokołowa

Pan A. Niezborała - chciałbym się dowiedzieć skąd się wzięła ta opłata za zaświadczenia  za jakoś 

wody 

Przewodniczący RG - rozumiem proszę Pan Prezes

Prezes J. Wala - opłata się wzięła stąd że bardzo wiele zakładów ja pobiera, wiele zakładów to 

stosuje, pozwalają na to przepisy. Ja odpowiadałem już na dwa wnioski i to wskazanie, które jest 

jest w ustawie o informacji publicznej kiedy tam mówi jasno i wyraźnie że informacja publiczna na 

wniosek zainteresowanej strony może podlegać opłacie w wysokości przetworzenia 

Proszę radny Cichorek

Radny  J.  Cichorek -Ja  bym chciał  się  do  tej  wersji  wypowiedzieć.  Panie  Prezesie  w powiecie 

czarnkowsko  - trzcianeckim nie ma żadnej, żadna instytucja nie pobiera - tylko Lubasz. Mieliśmy 

spółkę wcześniej nie pobierali, mogę Panu pokazać. Ja biorę paliwo co miesiąc dwie, trzy beczki - 

18



każda dostaje atest, biorę pasze do bydła w tej cenie co jest, wszystkie mają kartki stan jaki jest, a 

my płacimy  stałą opłatę, płacimy za wodę sześć razy w roku płace za wodę  i to niemałe pieniądze. 

Raz w roku wystarczyło tylko jaka ta woda jest ...   Pan tylko sam to zrobił w całym powiecie 

czarnkowsko - trzcianeckim, jak my możemy... Pan Wójt nam mówił niedawno, że będzie lepiej jak 

utworzy spółkę, już mamy lepiej ... 30zł - Panie, Pan masz to tylko Pan przepiszesz na inna kartkę, 

albo skserujesz, ja tylko żałuję  i za to 30 zł bierzesz   Ja jeszcze muszę powiedzieć że wyjaśnimy 

sobie i to nie tak tylko będzie reklama dla spółki, do gazety poszukam i opiszemy i damy reklamę 

dla spółki, dziękuję

Przewodniczący RG - czy to było w formie oświadczenia, czy pytanie konkretne

Radny J. Cichorek - nie ja dostałem odpowiedź i muszę powiedzieć że po czterech miesiącach, po 

czterech miesiącach i dzisiaj mam tu odpowiedź . Cztery miesiące żeby coś takiego odpowiedzieć 

Przewodniczący RG Czy Pan Prezes ustosunkuje się do wypowiedzi radnego 

Przewodniczący RG  - Proszę wskazać, kto bierze, bo m…ówił Pan że wiele bierze

- Wieleń, Wieleń

- Na pewno nie

- Na pewno tak

Przewodniczący RG To Panowie umówcie się na kawę i sobie to wyjaśnicie, proszę o następne 

pytania jeżeli takowe są

Prezes J. Wala - Oczywiście od tamtego czasu nie miałem okazji pobierać opłaty bo nikt się nie 

zgłosił. W związku z tym istnieje taka możliwość że nie będziemy tej opłaty pobierać

Przewodniczący RG  - Są to nieduże wpływy więc można dobrą wolę wykazać

Prezes J. Wala - Tak, dobrą wole mogę wykazać taką że nie będę pobierał tej opłaty, jeżeli mam z 

Państwem tańczyć..., sam pochodzę z gospodarstwa, w związku z tym, no może  tak być

Przewodniczący RG - dziękujemy bardzo Pan Prezes oświadczył, że nie będzie pobierał opłaty

Radny J. Cichorek - dokończymy jak będzie Pan wniosek czytał,  bo tam pisze wyraźnie, że spółka 

może sobie sama ustalić tą opłatę ile chce za to, to znaczy - jak będzie chciała tysiąc to też będę 

musiał zapłacić

J. Wala - tak, tak może być ja tylko wskazałem że nie ma ograniczeń 

ani 30, ani 50 ani 20, ani 10 zł, ale powiedziałem że opłaty już nie będziemy pobierać 

Przewodniczący RG  - dziękuję proszę radny 

M.  Wicher -  Pan  Prezes  mówił  o  tym  nielegalnym  pompowaniu  wody  do  kanalizacji,  czy  w 

związku z tym  były  jakiejś  konsekwencje  wyciągnięte,  jeżeli  tak to jakie  i  jakie koszty  firma 

poniosła w związku z tą sytuacją

J.  Wala  - ja  to  zgłosiłem do  gminy,  na  ten  czas  miałem tylko  tyle  doświadczenia.   Na  dzień 
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dzisiejszy pokusiłbym się o opomiarowanie  tej wody, którą Pan wpuścił razy stawka, tak będę robił 

w przypadku wody, która jest z dachów odprowadzana. Musicie Państwo i wiedzieć że każda woda 

która płynie kanalizacja to już odpady. Ja ostatnio miałem kontrolę Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony  Środowiska  i  sprzeczaliśmy  się  odnośnie  wody  surowej  i  popłucznej,  ilości  wody 

popłucznej  wykorzystywanej  jako  płukanie  filtrów  i  stwierdzili,  że  ta  woda  która  wycieka  ze 

zbiornika to też popłuczna bo znajduje się już w kanalizie, trafia w odpowiedni kanał i pomimo, że 

jest czysta to już ściek. W związku z tym wody opadowe płynące w rurach kanalizacyjnych to 

należy je traktować jak  ścieki. 

Przewodniczący RG  Dziękuję bardzo ogłaszam 10 minut przerwy

Proszę P. radnych o zajęcie miejsc i rozpoczynamy część trzecią. 

Przystępujemy do pkt 3 dzisiejszych obrad - przyjęcie założeń do projektu budżetu ......proszę Panią 

Skarbnik, O przepraszam, Ciąży na nas jeszcze obowiązek, o Pani Ewo, tutaj w kwestii zapytania 

Pana H. Geremka proszę o udzielenie odpowiedzi

E. Stachowiak - nie ma go w tej chwili,  ale sprawdził i uwierzył. Nieraz tak jest jak niewierny 

Tomasz,   jak  nie  zobaczy  to  nie  uwierzy.  Tak,  że  jest  wszystko  zapisane,  tak  więc  po 

przegłosowaniu mogę już przekazać protokół  P. Jance 

Przewodniczący  RG -  Rozumiem,   że  wniosek,   który  Pani  przedstawiła  wcześniej-  protokół 

możemy przyjąć bez czytania, jest aktualny  - tak.

- tak

Przewodniczący RG - w związku z tym przechodzimy do głosowania,   kto z Państwa radnych jest 

za przyjęciem protokołu bez odczytywania proszę o podniesienie ręki w górę 

Dziękuję bardzo,  wniosek przeszedł jednogłośnie 

Ad.3 A zatem przystępujemy do punktu 3 przyjęcie założeń do  budżetu na rok 2013 proszę Panią 

Skarbnik  o przedstawienie założeń

Skarbnik Gminy - zgodnie z uchwałą  Rady Gminy  w sprawie trybu pracy nad projektem uchwały 

budżetowej w gminie z września 2010roku  Wójt Gminy przedstawia radnym założenia do budżetu. 

Zapis  w uchwale  mówi,  że  materiał  ten powinien zawierać między  innymi propozycje wzrostu 

stawek podatku i opłat lokalnych oraz wynagrodzeń pracowników, wykazu mienia do sprzedaży, a 

także nakreślenia kierunków głównych inwestowania w gminie. I  właśnie to oto czynimy, czyli 

przedstawiamy założenia, które będą jak gdyby zalążkiem do opracowania  projektu budżetu 

Głównym oczywiście źródłem dochodu w sensie, o którym rada decyduje to są podatki i opłaty 

lokalne.  

Podstawą  waloryzacji  górnych  stawek  podatków  i  opłat  lokalnych,  a  więc    podatek   od 
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nieruchomości, od środków transportowych , opłaty : targowa, miejscowa , od posiadania psów. Na 

2013r.  wysokość inflacji za I półrocze 2012r., która wynosi 4,0 %. Jest to określone  komunikatem 

Prezesa GUS z 13.07.2012r.),

Dalej do wyliczenia, do wymiaru  podatku rolnego na 2013 rok jest  średnia cena skupu żyta za 

pierwsze trzy kwartały 2012r.  wynosi ona  75,86 zł za 1 dt Również te dane wynikają z komunikatu 

Prezesa GUS   z 19 października 2012r.

Do  wyliczenia  natomiast  podatku  rolnego,  przepraszam  leśnego  na  2013  rok  podstawą  jest 

średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały br. i  wynosi 186,42 zł za 1 m3.

Jest to również komunikat Prezesa GUS z 19.października 2012roku.  

Zakłada się, że na terenie naszej gminy w 2013 roku  stawki   podatków i opłat lokalnych,  w tym 

również  podatku  rolnego  wzrosną   średnio  o   4%  .  Podtrzymuje  się  stanowisko  dotyczące 

rezygnacji  z opłaty od posiadania psów bowiem już w zeszłym roku uchwała ta została uchylona, 

która obowiązywała w poprzednich latach.

W założeniach kalkulujemy, że dochody z mienia komunalnego będą wynikać ze sprzedaży :

-  działki   położonej  w Nowinie,  jednej  działki   przeznaczonej  pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną

- czterech działek  położonych w Jędrzejewie  pod zabudowę  mieszkaniową ,

- dwóch  działek  położonych we wsi Kamionka pod zabudowę mieszkaniową 

          jednorodzinną.    

I  to jest taki element do projektu budżetu po stronie dochodów. Oczywiście najważniejsze dane, 

które  są  znaczące  dla  naszego  budżetu  to  są  propozycje  Ministerstwa  Finansów  w  zakresie 

subwencji   oświatowej  wyrównawczej  podatku  dochodowego  od  osób  fizycznych  to  są 

zawiadomienia  Wojewody  w  sprawie  dotacji  celowych  na  2013  rok  jak  krajowego  biura 

wyborczego w zakresie prowadzenia rejestru.  

Strona wydatkowa - tutaj kierujemy się również projektem ustawy budżetowej na 2013 rok, gdzie 

przyjęto  że  średnioroczny  wskaźnik  cen  towarów i  usług  wzrośnie  102,7%,  a  więc  popularna 

inflacja,  w skrócie  mówiąc  2,7%  Oczywiście  przy  konstrukcji  wydatków budżetowych  my tu 

kierujemy się swoimi założeniami i przyjmujemy nieco wyżej wydatki bieżące około 3% Natomiast 

w przypadku wydatków inwestycyjnych, tutaj nie można się kierować inflacją tylko przyjmować 

pełne  koszty  bądź  z  wartości  poprzetargowych,  czy   jeżeli  nie  ma   jeszcze  to  wartości 

kosztorysowe.  

Założenie jest takie, że wzrost wynagrodzeń  pracowników samorządowych wszystkich jednostek 

organizacyjnych nastąpi o 10,0%, Tu przypomnę, że dwa lata nie było żadnego wzrostu w tym 

zakresie. 
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Projekt budżetu winien uwzględniać przede wszystkim zobowiązania, głównie te które wynikają ze 

spłaty  rat  kredytów pożyczek,  poręczeń,  na które  dokonała  tutaj  rada uchwałami gminy    oraz 

zawartych umów dotyczących realizacji  budżetu  2012r.

Jeżeli chodzi o główne kierunki inwestowania w gminie to projekt budżetu powinien zabezpieczać 

przede wszystkim  realizację umów już podpisanych na  dofinansowanie ze środków unijnych, a w 

szczególności są to następujące projekty:

- budowa kanalizacji sanitarnej we wsi  Goraj  dofinansowana z  WRPO- jest to 3 zadanie z całego 

projektu ,

- następne również dofinansowane z WRPO - termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej 

– budynki szkół  w Lubaszu, Miłkowie i Jędrzejewie oraz budynek  Urzędu Gminy,

- następne zadanie - modernizacja centrum rekreacyjnego w Lubaszu – II etap to według umowy z 

dofinansowaniem  PROW,

-  następny  projekt  tj.   modernizacja  ścieżki  spacerowo-edukacyjnej  przy  Jeziorze  Dużym  w 

Lubaszu  -  ten  projekt,  umowa  podpisana  na  dofinansowanie   z   takiego  nowego  projektu 

operacyjnego  PO RYBY,

-  remont  świetlic  wiejskich  w miejscowościach  Prusinowo  oraz  Sokołowo   Jest  to  umowa o 

dofinansowanie z  środków unijnych PROW-u

Na komisjach Państwo przegłosowaliście do tych wydatków,  takich  kierunki dofinansowanie do 

budowy chodników przy drogach powiatowych. Chodziło o Prusinowo i Krucz 

W dalszym ciągu założeń planuje się że w 2013 roku finansowana będzie straż gmina powołana do 

realizacji zadań  z zakresu porządku publicznego i przewiduje się jednocześnie uzyskanie wpływów 

z tytułu opłat za mandaty karne z przeznaczeniem ich na poprawę bezpieczeństwa na drogach i 

chodnikach.

Na okoliczność podjęcia przez Państwa uchwały w sprawie  wyodrębnienie środków  Funduszu 

Sołeckiego trzeba oczywiście zabezpieczyć takie finansowanie na przyszły rok zresztą na podstawie 

opracowanych już uchwał przez poszczególne sołectwa - na 30 września to nastąpiło 

Dalej zakłada się zachowanie do dyspozycji sołectw środków pochodzących z zagospodarowania 

mienia przekazanego w użytkowanie statutami wsi, a więc równowartość uzyskanych dochodów 

sołectwa przeznaczają na swoje bieżące wydatki 

No  i  dalej  sformułowanie  na  zakończenie  założeń,  że  po  stronie  wydatków  winny  być 

uwzględnione wszystkie zmiany dot. realizacji zadań przez gminę, wywołane zmianami przepisów 

prawa wprowadzonymi w bieżącym  roku.   Głównie tu oczywiście chodzi o ustawę o utrzymanie 

czystości i porządku w gminie. Dzisiaj Państwo podejmiecie na pewno uchwałę w sprawie wyboru 

metody, ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty na terenie 
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gminy.   Na tej podstawie na dobro budżetu zostaną przyjęte przychody, bowiem ustawa obowiązuje 

od 1 lipca 2013 roku, a więc dochody będą oszacowane za drugie półrocze . Jak i wydatki na odbiór 

i zagospodarowanie odpadów oraz koszty obsługi administracyjnej. Tyle jeżeli chodzi o założenia. 

To są te główne kierunki, które  przekładają się później na podjęcie odpowiednich uchwał , ale to 

trzeba chyba przegłosować 

Przewodniczący  RG -  Czy  ktoś  z Państwa radnych  chciałby  coś do założeń,  proszę Pan radny 

Marcin Filoda

Radny M. Filoda – ja sobie tutaj wpisałem dodatkowy punkt, ale to było tam wcześniej, gdzieś  się 

ten punkt pojawił czyli do dofinansowanie do budowy chodników przy drogach powiatowych  jest - 

tak 

 Skarbnik  Gminy –  w  założeniach  jest,  tak  jak  Państwo  przegłosowaliście  na  komisjach,  ja 

powiedziałam,  nie  dawałam nowych  bo...  Natomiast  założenia,  a  projekt  budżetu  to  wiadomo, 

że....W tej  chwili  na  ten temat  nie  będę  się  wypowiadać   bo,  może skończę.  Projekt  budżetu, 

ostateczny kształt projektu budżetu jest na dzień 15 listopada i Państwu zostanie dostarczony ten 

dokument,  również  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej.  Państwo  macie  czternaście  dni,  aby  po 

prostu opiniować projekt budżetu już do uchwały budżetowej.  

Przewodniczący RG – Proszę radny

Łukasz Wlekły – ja mam takie pytanie, bo P. Skarbnik powiedziała, ze przez dwa lata nie było 

wzrostu wynagrodzeń dla pracowników, ja mam takie pytanie bo przez dwa lata w 2010 roku, 

utrzymanie urzędu gminy, administracji  publicznej – tu są wynagrodzenia osobowe było milion 

zero dziewięćdziesiąt cztery tysiące, a w roku 2012 jest milion dwieście, więc w ciągu tych dwóch 

lat wynagrodzenia osobowe się zwiększyły  o sto tysięcy, skąd to się wzięło 

Skarbnik Gminy – Proszę Państwa , trudno w tej chwili odpowiedzieć Panu jednoznacznie , skąd to 

się  wzięło,  ale  to  co  tłumaczyłam  wcześniej  wynagrodzenia  danego  roku  to  nie  wprost  linii 

przeliczenie 10%, bo wynagrodzenia danego roku różnią  się tym że w jednym roku, a ten paragraf 

o  którym  Pan  mówi   on  zawiera  wszystko,  a  więc  wzrosty  wysługi   lat,  nagrody 

jubileuszowe,których jest wyjątkowo w danym roku więcej, a w innym może ich nie być wcale . 

Tutaj  trudno mi odpowiedzieć. Tyle wiem, że generalnie nie było wzrostu wynagrodzeń .

Przewodniczący RG - Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos w dyskusji, nie widzę w 

związku z tym przystąpię do głosowania. Kto  z Państwa radnych jest za przyjęciem założeń do 

projektu budżetu proszę o podniesienie ręki w górę 

Za – 11 przeciw – 0 Wstrzymujących się - 4

Stwierdzam, ze założenia przeszły  większością głosów, proszę zatem o przedstawienia ustalenia 

opłaty miejscowej i wyznaczenia inkasenta tej opłaty.
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Skarbnik  Gminy –  Proszę  Państwa  na  podstawie  stosownych  przepisów   Rada  Gminy  Lubasz 

uchwala co następuje

– Ustala  się  dzienną  stawkę  opłaty  miejscowej  w  wysokości  2,00  zł  od  osób  fizycznych 

przebywających  dłużej  niż  dobę  w  celach  wypoczynkowych,  zdrowotnych,  lub 

turystycznych w miejscowościach Lubasz, Dębe i Goraj

– Ustala się następujące zasady uiszczania i poboru opłaty miejscowej:

– do uiszczania opłaty miejscowej zobowiązane są wszystkie osoby odwiedzające 

miejscowości Lubasz, Dębe i Goraj w celach  wskazanych w § 1, za każdy dzień pobytu

– poboru opłaty w ciągu całego roku kalendarzowego od osób wymienionych w pkt. 1 

dokonują wszystkie osoby zajmujące się udostępnianiem miejsc noclegowych

– Ustala się wynagrodzenie za pobór opłaty miejscowej w wysokości 15% zainkasowanych 

kwot

– Inkasenci pobierający opłatę miejscową zobowiązani są wpłacić ją na rachunek – bankowy 

powinno  być,  lub  w  kasie  Urzędu  Gminy  w Lubaszu  w  terminie  do  10  dnia  miesiąca 

następującego po miesiącu, w którym pobrano opłatę

– Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz

– Tracą  moc  postanowienia  uchwały  Rady  Gminy   z  dnia  30  grudnia  2008 r.  w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty miejscowej i wyznaczenia inkasenta tej opłaty na rok 2009

– Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku   

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego począwszy od dnia 1 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo, kto z Państwa radnych w sprawie uchwały chciałby zabrać 

głos 

Radny J. Cichorek – co do miejscowości, bo są trzy a na komisji mówili, że ma być ich więcej

Skarbnik  Gminy  –  tak,  tak  proszę  Państwa  już  wyjaśnia,  sięgając  do  historii  na  początku  za 

miejscowość  właśnie  uznaną  do  pobierania  tej  opłaty  ,  jeszcze  kiedy  wyznaczał  tu  konkretnie 

wojewoda te miejscowości był tylko Lubasz. Następnie weszło rozporządzenie, które mówiło że to 

rada gminy wyznacza  te miejscowości do poboru, oczywiście miejscowości które muszą spełniać 

odpowiednie  elementy,  posiadać  środowisko  przyrodnicze  istotne  dla  wypoczynku,  walory 

krajoznawcze, bazę noclegową w obiektach, świadczyć usługi hotelarskie w rozumieniu przepisów 

o usługach turystycznych. Na początku faktycznie, nie wiem który to był rok tych miejscowości, 

czyli  jakby  pierwsza  uchwała  rady  gminy   (która  mogła  podejmować  taka  uchwałę)  było  to 

faktycznie dużo miejscowości między innymi  Kruteczek, Sokołowo, ale 13 listopada 2008 roku 

jest ostatnia uchwała rady gminy, która już tylko mówi o opłacie miejscowej pobieranej na terenie 
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miejscowościach  Lubasz,  Dębe  i  Goraj.  Także  to  jest  ostatnia  uchwała.  Oczywiście,  tak  jak 

mówiliśmy na komisjach rada gminy  może,  jeżeli  miejscowości spełniają te warunki o których 

mówiłam,  rozszerzyć ta uchwałę obejmując inne miejscowości, ale na razie bazujemy na  uchwale 

która jest.

Radny J. Cichorek – ja się pytam, bo jak byłem radnych tych miejscowości było więcej 

Skarbnik Gminy – tak,..ale nie wiem czy Pan był radnym w 2008 roku, a my bazujemy na tej 

uchwale, nie powiem w tej chwili przyczyny zmiany, ale teraz są tylko te trzy miejscowości, było 

więcej też sobie kojarzę ten fakt 

Przewodniczący RG -  Dziękuję, kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały przedstawionej 

przez P. Skarbnik proszę o podniesienie ręki w górę. 

Za – 15  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0

Przewodniczący RG – jednogłośnie proszę P. Skarbnik o przedstawienie kolejnej uchwały

Skarbnik Gminy- kolejna uchwała sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie 

gminy Lubasz . I tu powiem krótko, że stawki w porównaniu do ubiegłego roku wzrosły w linii 

prostej, tak jak Państwo przegłosowaliście na komisjach o 4%  i odczytam treść:                    

Rada  Gminy Lubasz uchwala co następuje

- Ustala się dzienne stawki opłaty targowej obowiązujące od 01 stycznia 2013r. za dokonywanie  

      sprzedaży :

1. Na stoiskach o powierzchni do 5m²  w wysokości :

- przy sprzedaży obnośnej z ręki oraz przy sprzedaży  masowej płodów rolnych i jaj 9,50 zł

- przy sprzedaży straganowej oraz sprzedaży z samochodu 

  warzyw, owoców, kwiatów oraz artykułów przemysłowych - 28 zł

  na festynach, odpustach i innych imprezach  - 40 zł

-dalej przy sprzedaży waty cukrowej lub pierników - 15 zł

2. dalej na stoiskach o powierzchni powyżej 5m²  w wysokości :

- przy sprzedaży obnośnej z ręki oraz przy sprzedaży  masowej płodów rolnych i jaj- 19 zł

3. - przy sprzedaży straganowej oraz sprzedaży z samochodu 

              warzyw, owoców, kwiatów oraz artykułów przemysłowych - 56 zł

              na festynach, odpustach i innych imprezach - 80 zł

              Przy sprzedaży waty cukrowej lub pierników  - 30 zł
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– Terminem płatności opłaty targowej jest dzień , w którym dokonywana jest sprzedaż.

– Poboru opłaty targowej można dokonywać w drodze inkasa lub przelewu na rachunek

            bankowy gminy i tu wymieniony rachunek  

– Do poboru opłaty targowej wyznacza się inkasenta  Dariusza Wylegałę

– Ustala się wynagrodzenie za inkaso opłaty targowej w wysokości 10% uzyskanych

            dochodów

– Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi  Gminy Lubasz

– Traci moc uchwała  z dnia 09 listopada 2011roku, oczywiście w sprawie określenia

            dziennych stawek opłaty targowej na terenie gminy Lubasz 

– Uchwała wchodzi w życie 14 dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

            Wielkopolskiego, począwszy od 01 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący  RG -   Dziękuję,  czy  ktoś  z  Państwa  radnych  chciałby  zabrać  głos  odnośnie 

uchwały. Nie widzę. Przystępuję do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały 

przedstawionej przez P. Skarbnik proszę o podniesienie ręki do  góry. 

Za – 15  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0

Przewodniczący RG – uchwała przeszła jednogłośnie proszę P. Skarbnik o przedstawienie kolejnej 

uchwały

Skarbnik  Gminy –  Kolejna  projekt  uchwały  mówi  o  określeniu  wysokości  stawek  podatku  od 

nieruchomości . Też powiem krótko. W prostej linii zdecydowaliście, tzn. tak zdecydujecie Państwo 

dopiero teraz, ale zaopiniowaliście że poszczególne stawki w podatku od nieruchomości wzrosną 

też o 4% .

Na podstawie stosownych przepisów   Rada Gminy Lubasz uchwala, co następuje:

§ 1. Uchwala się roczne stawki podatku od nieruchomości obowiązujące od 1 stycznia 2013 r.  

1) od budynków lub ich części:

a) mieszkalnych – 0,73 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 

części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  –    20,00  zł  od  1  m2  powierzchni 

użytkowej,

dalej  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu   kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,65 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,
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dalej związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej,  zajętych przez podmioty  udzielające tych świadczeń – 4,63 zł  od 1 m2 powierzchni 

użytkowej,

od  pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,97 zł  od 1 m2  powierzchni  użytkowej z 

tym że jest tu wyjątek -od  budynków letniskowych, dla których stawka wynosi – 7,38 zł  od 1 m2 

powierzchni użytkowej.

Dalej od  gruntów :

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania 

w ewidencji gruntów i budynków – 70 zł groszy  od 1 m2 powierzchni,

-pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,51 zł od 1 ha 

powierzchni,

-pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 14groszy  zł od 1 m2  powierzchni t  tutaj 

znowu wyjątek, od gruntów rekreacyjno - wypoczynkowych , dla których stawka wynosi 33 grosze 

od 1 m2 powierzchni,

I od budowli – tu stawka niezmienna maksymalna 2% ich wartości określonej według przepisów 

określonych w ustawie  o podatkach i opłatach lokalnych

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

 Traci moc uchwała nr XI/97/2011 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 09 listopada 2011 roku w sprawie

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego, począwszy od dnia 1 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący  RG -   Dziękuję,  czy  ktoś  z  Państwa  radnych  chciałby  zabrać  głos  odnośnie 

uchwały. 

Radny J. Cichorek  – ja bym miał jeszcze pytanie pkt 2 od gruntów związanych z prowadzeniem 

działalności  gospodarczej,  bez  względu  na  sposób  zakwalifikowania  w  ewidencji  gruntów  i 

budynków – jakie to są 

Skarbnik Gminy - tzn bez jaki ten grunt jest, jak jest oznaczony, czy R czy  Br w ewidencji stawka 

jest jedna jeżeli prowadzi działalność 

Radny M. Zieliński – tutaj w punkcie 3 mamy od budowli, jakie to są budowle

Skarbnik Gminy  – to są duże budowle, to jest duży  podatek, ale głównie jest to podatek od osób 

prawnych, od budowli linowych - przesyłowych, telekomunikacyjnych, co tam jeszcze..  ENEA, 

TELEKOMUNIKACJA, o... w przyszłości wiatraki 
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Przewodniczący RG –  czy ktoś jeszcze z Państwa, nie widzę. Przystępuję do głosowania. Kto z 

Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w treści  przedstawionej przez P. Skarbnik proszę o 

podniesienie ręki do  góry. 

Za – 14  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 1

Przewodniczący RG – uchwała przeszła większością głosów  proszę P. Skarbnik o przedstawienie 

następnej uchwały.

Skarbnik Gminy –  Myślę proszę Państwa, że zwolnicie mnie  żebym czytała poszczególne stawki, 

ponieważ   podatek  od  środków  transportowych,  gdzie  Państwo  radni  widzicie,  że  to  jest 

przedstawione  w  tabeli,  oczywiście  wszystkie  już  później  uchwały  są  podawane  do  biuletynu 

informacji  publicznej, w związku z tym powiem krótko, że w poszczególnych tutaj  kategoriach 

samochodów ciężarowych, ciągników siodłowych, autobusów, naczep – stawki w porównaniu do 

ubiegłego roku wzrosły o 4%.  Są tak w prostej linii przeliczone. Także treść uchwały brzmi, że: 

-Określa się wysokość stawek podatku od środków transportowych, obowiązujących  na terenie 

gminy od 1 stycznia 2013 roku zgodnie właśnie  z załącznikiem do tej uchwały.

-Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

-Traci moc uchwała  poprzednia z dnia 09 listopada 2011 roku, a ta uchwała wchodzi w życie po 

upływie  14  dni  od  daty  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Wielkopolskiego, 

począwszy od dnia 1 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący RG - dziękuję bardzo, czy są zapytania odnośnie tej uchwały, nie widzę – zatem 

przystępuje  do  głosowania  .  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  treści 

przedstawionej przez P. Skarbnik proszę o podniesienie ręki do  góry.  

Za – 15  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0 

Przewodniczący  RG  – stwierdzam,  że  uchwała  przeszła  jednogłośnie  i  proszę  P.  Skarbnik  o 

przedstawienie następnej uchwały.

Skarbnik Gminy – Kolejna i ostatnia już uchwała z  serii podatkowych tj. w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego. Tu powiem również, że stawka 

tego podatku wzrośnie o 4% w stosunku do ubiegłorocznej z tym,że jest to trochę inna uchwała, 

ponieważ jeżeli rada gminy obniża ta górna stawkę to  wymagane jest jakby,  w  sprawie obniżenia i 

odczytam  treść .

Rada Gminy w Lubaszu uchwala co następuje:

§ 1. Obniża się cenę skupu żyta za okres pierwszych  trzech kwartałów 2012 roku, ogłoszoną w 

Komunikacie  Prezesa  Głównego Urzędu Statystycznego z  dnia  19 października  2012 r.  Tu 

możecie sobie Państwo wpisać M.P. Poz. 787 tj. 75 złoty 86 groszy  1dt, będącą podstawą do 

naliczenia podatku rolnego na 2013 rok, do wysokości 39,00 zł za 1dt.
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§  2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§  3.  Uchwała  wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  daty  ogłoszenia  w  Dzienniku  

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, począwszy od dnia 1 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący RG - dziękuję bardzo, czy są zapytania do tej uchwały, nie widzę –  przystępuję do 

głosowania . Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w treści  przedstawionej przez P. 

Skarbnik proszę o podniesienie ręki do  góry.  

Za – 15  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0 

Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.  Jednocześnie  dziękuje  P.  Skarbnik  za  przedstawienie 

uchwał. Proszę Panią Sekretarz o przedstawienie następnego pakietu ustaw.   

Sekretarz UG – Mogę Państwu powiedzieć, że moje zadanie jest nieco utrudnione, bo o ile Państwo 

mieliście doświadczenie w podejmowaniu wcześniej uchwał, które przed chwilą zapadły, o tyle w 

następnych nikt nie ma doświadczenia – ani Państwo radni, ani urzędnicy, ponieważ dotyczy to 

nowej sprawy, mianowicie zmiana ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach czyli tzw. 

Komplet uchwał śmieciowych

Rada Gminy dyskutowała wielokrotnie na ten temat, ale w tej chwili przyszedł czas na konkretne 

rozstrzygnięcia.  Wszyscy  doskonale  wiemy,  że  system  dotyczący  gospodarowania  odpadami 

komunalnymi jest niedoskonały, a te rozwiązania maja być wdrożone od 1 lipca 2013 roku myślę, 

że w ogóle nie doprowadzą, póki co do jasnych rozstrzygnięć, a spowodują obciążenie naszych 

mieszkańców.  Rada  gminy  zgodnie  z  kompetencjami  musi  przyjąć  pakiet  trzech  uchwał 

dotyczących  1) terminu,  częstotliwości i trybu uiszczaniu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,  2)  wyboru  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty na terenie gminy Lubasz i 3) wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.  Nim  przedstawię  wszystkie,  kilka  słów  wstępu. 

Myśmy dyskutowali  na posiedzeniu komisji,  natomiast  dzisiaj  bardzo licznie reprezentowane są 

wsie przez sołtysów więc kilka słów wstępu. 

 To jest nowa opłata, która mieszkańcy naszej gminy będą uiszczać począwszy od 1 lipca 2013 roku

Jest to kolejne obciążenie i  mimo, że nazywa się opłatą to jest to podatek, kolejny podatek który 

mieszkańcy będą płacić.  I zmiana ustawy spowodowała miedzy innymi to, ze gmina staje się od 1 

lipca przyszłego roku właścicielem wszystkich śmieci, które na jej terenie są wytwarzane. Co to 

oznacza dla mieszkańców -   otóż oznacza to mniej więcej tyle, że umowy, które do tej chwili miał 

zawarte  mieszkaniec   z  zakładem,  który  odbierał  i  wywoził  od  niego  te  nieczystości  przestają 

obowiązywać,  dlatego że gmina przez okres  pierwszego półrocza musi przeprowadzić  przetarg, 

przynajmniej tak na ten czas stanowi prawo (ale gminy się oczywiście buntują ) i to gmina będzie 

płaciła przewoźnikowi za odbiór odpadów, natomiast mieszkańcy będą wnosili na konto budżetu 
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gminy opłaty   w wysokości o której  za chwilę zdecydują  za moment Państwo radni.  Ponieważ 

zgodnie z wyliczeniami opłata ta będzie wyższa aniżeli dotychczasowa w związku z powyższym 

proponujemy, aby częstotliwość uiszczania tej opłaty była  ustalona jeden raz w miesiącu. Skąd taka 

propozycja   -  otóż  w  związku  z  tym,  że  jest  to  wyższa  opłata  aniżeli  dotąd  ponoszona 

przewidujemy, że może doprowadzić do pewnych zaległości, i mniejsze obciążenie jest dla rodziny 

w skali  miesiąca jak w skali  dwóch czy kwartału,  bo takie też można przyjąć nawet półroczne 

można przyjąć, ale wówczas  te zaległości byłyby dość duże no wprowadzenie tej nowej opłaty 

śmieciowej w okresie w którym się znajdujemy ( mówię tu o kryzysie który jest i który nas nie 

opuści  w  roku  przyszłym)  jest  dość  ryzykowny.  Nie  od  nas  jednak  zależy,  kiedy  i  w  którym 

momencie to zostało wdrożone. Ustawa została uchwalona przez sejm, ratyfikowana przez senat i 

podpisana przez prezydenta w związku z czym my jako gmina do niej stosować się musimy. Jest 

jeszcze  jedno  niebezpieczeństwo  przy  tym,  niebezpieczeństwo  polegające  na  tym,  że  jest  to 

samoopodatkowanie, czyli generalnie mieszkaniec sam co miesiąc musi dokonywać wpłaty z tytułu 

opłaty śmieciowej. Nikt mu nie będzie przypominał, a co najwyżej otrzyma upomnienie po tym 

miesiącu  jeżeli  nie  dokona  wpłaty.  Jest  tu  rzeczywiście  niebezpieczeństwo,  myślę  że  przede 

wszystkim dla obszarów wiejskich, gdzie zdyscyplinowanie naszych  mieszkańców pod tym kątem 

jest , nie zawsze jest prawidłowe.  Lepiej jest gdy przypomina mu się o fakcie dokonywania wpłaty 

poprzez fakturę vat czy chociażby poprzez decyzję nakazującą, a Państwo sołtysi albo  inkasenci 

podatku lokalnego wyręczają nas, przypominają  - są bliżej  mieszkańców. Tutaj ten system przykro 

mi bardzo nie może mieć zastosowania, dlatego że zgodnie z założeniami ustawy mieszkaniec sam 

wpłaca  na konto urzędu, bądź w kasie urzędu, nie już poprzez pośredników jakim są inkasenci 

podatku, bo o takich się nie mówi w ustawie w związku z powyższym przewidujemy bardzo duże 

problemy z wdrożeniem tej opłaty, a co za tym idzie negatywne znaczenie i negatywny wpływ na 

budżet gminy, bo to że będziemy opłacać rachunki za wywóz nieczystości to jest rzeczą pewną, 

natomiast jaki wpływ rzeczywisty będzie to się dopiero okaże i to będzie naszym doświadczeniem. 

Jeszcze dodam tylko, że przy ustalaniu opłaty mamy szereg wątpliwości, mieli wątpliwości i  będą 

mieli  Państwo radni  –  również  mamy  te  wątpliwości  my,  dlatego  że  na  spotkaniach  z  innymi 

pracownikami  i  z  tymi  gminami,  które  namiastki  tego  systemu  gospodarowania  odpadami  już 

wprowadzili  jest  pewne  duże  niebezpieczeństwo,  przy  czym  chce  dodać,  że  ta  stawka,  którą 

Państwo przyjmiecie  może  być  w każdej  chwili  zmieniona  ,  dlatego  tez  musimy  poddawać  ją 

ciągłej analizie, szczególnie w tym momencie kiedy przeprowadzony zostanie przetarg na obsługę 

wywozu  nieczystości  komunalnych  Jak  wdrożymy  tę  ustawę,  te   uchwały,  które  za  moment 

zaprezentuję – będziemy zajmować się już tym od początku przyszłego, żeby mieszkańców naszych 

edukować. Będziemy, myślę spotykać się z Państwa sołtysami – bo to do Was, kierowane będą 
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pytania np. dlaczego nie mogę  zapłacić tego u was.  Nie jesteśmy twórcami tego systemu,. Tak 

naprawdę nikt nas  nie  pytał  w tej  kwestii.  Wydaje  się,  że  o wiele  prościej   ten system będzie 

funkcjonował  w  dużych  miastach,  natomiast  u  nas  na  wsiach  gdzie  przyzwyczajenia,  jak 

powiedziałam  są dużo inne będzie z tym troszeczkę problemy. I jestem tego świadoma, że opinia 

naszych  mieszkańców,  będą  różne  –  chyba  częściej  negatywne  jak  pozytywne  –  a  to  chyba 

normalne,  bo to pewien aparat  przymusu  biorąc pod uwagę fakt że jest  to danina publiczno – 

prawna czyli podlegająca egzekucji poprzez system egzekucji administracyjnej. Teraz pierwsza z 

uchwał  dotyczy  terminu  częstotliwości   i  trybu  uiszczaniu  opłat  za  gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  I  tutaj  mówiłam, że proponujemy miesięczny termin wpłat – pierwsza 

opłata, którą mieszkańcy będą musieli uiścić na konto gminy, albo do kasy urzędu gminy tj.  do 

15-go lipca  2013 roku, dlatego że tu jest niejako płatność z góry, tak – za okres miesiąca,  czyli  od 

01 lipca do 31 lipca płacimy już 15-go lipca. Na następny miesiąc do 15-go następnego miesiąca. 

Taki system jest  przyjęty. Oczywiści możemy  przyjąć inną częstotliwość wpłat, ale wydaje się  że 

będzie to ze szkodą dla naszych mieszkańców. Uchwała brzmi w sposób następujący: 

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2012 roku  w sprawie:  terminu,  częstotliwości 

i trybu uiszczaniu opłat za gospodarowanie  odpadami komunalnymi.

-  Na podstawie stosownych  przepisów  o samorządzie gminnym oraz   o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach Rada Gminy Lubasz  uchwala, co następuje:

§  1.  Ustala się następujący termin,  częstotliwość i tryb uiszczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi:

Opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się za miesiąc kalendarzowy, do 

            15 dnia każdego miesiąca za dany miesiąc.

Opłatę wnosi się na rachunek bankowy Urzędu Gminy Lubasz nr  ..... lub w kasie Urzędu 

Gminy.

Pierwszą opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  obejmującą okres od dnia 01 

do 31 lipca 2013 roku, uiszcza się w terminie do 15 lipca 2013 roku.     

§ 2 . Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.           

§ 3 .   Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

          Województwa Wielkopolskiego.

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo, czy do tej konkretnej uchwały ktoś z Państwa radnych ma 

zapytania. Proszę Pan Radny 

Radny J. Cichorek – ja mam takie pytanie, bo tu będziemy wpłacać na rachunek gminy, rolnik jest 

vatowcem, gdyby chciał sobie odliczyć skąd rachunek 

Sekretarz UG – nie będzie tutaj rachunku, nie będzie tutaj odliczenia, bo jak powiedziałam jest to 
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danina publiczno – prawna, czyli generalnie podatek, rodzaj podatku. Jeżeli zaś nikt nie uiści, dana 

osoba nie uiści podatku  to jest, to otrzyma decyzję nakazującą jej wpłatę, ale to już jest jak gdyby 

w trybie egzekucyjnym. Natomiast  jak powiedziałam jest  to samoopodatkowanie,  nie ma na to 

żadnej decyzji na etapie wstępnym i żadnego rachunku. 

Radny J. Cichorek – rozumiem 

Przewodniczący RG – dziękuję Pan radny

Radny A. Macyszyn – ja bym prosił Panią Grażynę, żeby dwa zdania powiedziała kto ta ustawę 

wymyślił, bo tu podteksty ze strony sołtysów, że to radni wymyślili

Sekretarz UG – Nie Szanowni Państwo. Ja  już powiedziałam, że ustawa została uchwalona  w 2010 

roku przez sejm Rzeczypospolitej Polskiej, ratyfikowana przez senat i podpisana przez prezydenta i 

jej  vacatio  legis  wynosiło  jeden  rok   kalendarzowy.  Przez  ten  rok  kalendarzowy,  najpierw 

marszałkowie województw musieli przyjąć rozstrzygnięcia w zakresie uchwalenia wojewódzkich 

planów  gospodarki  odpadami,  a  następnie  do  końca  tego  roku  rady  gmin  muszą  przyjąć 

rozstrzygnięcia na swoim  terenie. To nie jest ostatni pakiet uchwał. Kolejną jaką rada gminy będzie 

musiała  uchwalić  to  jest  regulamin   utrzymania  porządku  i  czystości  na  terenie  gminy.  Ale 

ponieważ najpierw musimy przyjąć rozstrzygnięcia między innymi co do częstotliwości  wywozu  i 

opłat co przeniesie się na zapisy tego regulaminu to na  następnej sesji rady gminy dyskutować 

będziemy właśnie nad zapisami tego regulaminu. Postaramy się też żeby  ten regulamin do Państwa 

radnych trafił  w miarę wcześniej. To jest bardzo ważny dokument, który będzie regulował sposób 

postępowania mieszkańca w zakresie gospodarki odpadami, żebyśmy mogli sobie przedyskutować 

bo rzeczywiście rozstrzygnięcia tego będą ważkie 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo proszę radny Zielsdorf, a następnie sołtys

Radny A. Zielsdorf – ja mam pytanie, bo jesteśmy właśnie przy terminach i tak dalej , a co by się 

stało gdybyśmy w ogóle tego nie uchwalili  do końca roku.

Sekretarz UG  – takie rozwiązanie również jest przyjęte w ustawie. Jeżeli rada gminy na danym 

terenie nie przyjmie do końca roku tych rozstrzygnięć o których teraz dyskutujemy wezwie ją do 

tego  wojewoda  wielkopolski.  Natomiast  jeżeli  rada  gminy  nie  zastosuje  się  do   wezwania 

wojewody, sam wojewoda w trybie zarządzenia zastępczego  wydaje rozstrzygnięcia , o których my 

w tej chwili dyskutujemy które  maja status  przepisów  prawa miejscowego 

W. Gorączniak – (…) Antoniewo, które nie żadnego połączenia komunikacyjnego – autobusowego, 

kolejowego,  nie  ma  zaplecza  socjalnego,  wszystko  musi  się  odbywać  środkami  własnymi  i 

mieszkańców. Co zrobić z osobami,  które  maja osiemdziesiąt,  dziewięćdziesiąt  lat,  są  samotne. 

Rentę czy emeryturę otrzymują  otrzymują na miejscu (…), a zmuszamy ich do tego żeby o kulach, 

na wózku inwalidzkim zasuwały do banku najbliższego, żeby dokonać wpłaty, albo  poproszenie 
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kogoś żeby wyświadczył przysługę i zapłacił za kogoś. 

Sekretarz  UG  –  no  przykro  bardzo,  ale  widocznie  obszary  wiejskie   w  Warszawie  nie  mają 

większego znaczenia,  dlatego że bo po pierwsze dostępność internetu,  gdzie można dokonywać 

wpłat  na  rachunek   bankowy  jest  inna  w  miastach  i  inna  na  terenach  wiejskich.  Niestety 

dyskutowaliśmy na ten temat – nie ma w ustawie o utrzymaniu porządku i czystości w gminach 

mowy o tym żeby wyznaczyć inkasentów, którzy dotarli by, przynajmniej w postaci sołtysów czy 

innej  osoby,  która  dotarła  by  na  wieś  –  takiej  instytucji  nie  przewiduje  się.  Jest  to 

samoopodatkowanie  i  te  starsze  osoby  (  trafny  wniosek)  muszą  sobie  poradzić  z  pomocy 

sąsiedzkiej, czyli osób które zechcą podjechać do urzędu do kasy (tutaj jest bezpłatnie, dlatego tak 

mówię,  natomiast  wpłata w banku jest dodatkową opłatą) i   tego  dokonać. Ustawodawca nie 

przewidział   takiej metody dokonywania wpłaty.  

Przewodniczący RG – proszę radny

Radny J. Cichorek – już odpowiedziała Sekretarz – mi chodziło ile przelew będzie kosztował, ale tu 

za darmo możemy zapłacić

K.  Wicher  –  proszę Państwa już wynikają   problemy,  ale  to  są  ludzkie  problemy,  które  sołtys 

Antoniewa powiedział  bo tak w życiu jest. Wymyślą sobie ustawę pomijając taką rzecz że  jest np. 

ktoś starszy, wózek i to i tamto. Ja myślę, że jest to wszystko do rozwiązania tylko musi być dobra 

wola wszystkich nas radnych, sołtysów i wszystkich mieszkańców. Ja uważam  że  oczyszczać się 

musimy, tylko żeby ta cena była dogodna, żeby tę cenę  tak wynegocjować Panowie Państwo radny, 

żeby ją tak zrobić żeby na te osoby było (czy tam nie wiem jak będzie brane – może  na osobę, 

woda- kiedyś była taka mowa) taka normalna cenę, żeby każdy mógł udźwignąć – to jest ważne. 

(…) Pracy nie ma, tego nie ma, ...musimy brać to wszystko pod uwagę. 

Sekretarz  UG  –  ja  już mówiłam,  właśnie  jeżeli  chodzi  o  wysokość  opłaty  to  będę  mówiła  za 

chwileczkę.  Natomiast  jak  powiedziałam  wielokrotnie  rzeczywiście  jest  problem  przepływu, 

mechanizmu, to jest w ogóle problem. Myślę, że dla obszarów wiejskich ta opłata  jest problemem.  

My  jesteśmy  przyzwyczajeni  do  tego,  że  w  naszych  piecach  często  jeszcze  węglowych, 

kuchenkach, angielkach  część odpadów się spala. Tutaj nie będzie to miało żadnego znaczenia, czy 

będzie tak, czy inaczej. Każdy będzie musiał dokonywać wpłaty. Nikt nie przewidział i co najgorsze 

nie ma dobrej żeby dokonywać zmian w tych przepisach, bo będę o tym też mówiła przy stawce 

opłaty tej śmieciowej, że dla nas problemem dla gminy Lubasz problemem był transport. Nasze 

składowisko odpadów do niedawna w ogóle nie zostało zakwalifikowane jako instalacja zastępcza, 

czy awaryjna. Oznaczało to w linii prostej że będziemy nasze śmieci wozić, nie wiem  – tam do Piły 

gdzieś w wyznaczone przez wojewódzki plan gospodarki odpadami  miejsce.  Stąd też pierwsza 

wysokość  tej  opłaty  była  okrutna,  ponieważ  do  pokonania  –  nie  dosyć  że  są  obszary  mało 
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zaludnione, a do pokonania jest mnóstwo kilometrów (bo tak to wygląda) W miastach ten problem 

jest   zupełnie różny, dlatego że do pokonania jest też mnóstwo kilometrów, ale tez skupiska ludzi są 

dużo  większe.  U  nas  w  miejscowościach  typu  Krucz  jest  mnóstwo  wybudowań,  Antoniewo  – 

prawda też musi pokonać dużo, a gęstość zaludnienia jest bardzo mała. W związku z powyższym ta 

pierwsza opłata była bardzo wysoka. Nareszcie po wielu działaniach różnego rodzaju okazało się że 

w  ostatecznym  kształcie  wielkopolskiego  planu  gospodarki   odpadami  nasze  składowisko  na 

Sławienku  przyjęte  zostało  jako  instalacja  zastępcza.  Oznacza  to  że  będziemy  mogli  z  niego 

korzystać, czyli  ta trasa która będzie do pokonania  jest mniejsza. Na tę opłatę ma wiele rzeczy 

wpływ, ale myślę, że będę o tym mówiła za moment. A teraz skupmy się na tej częstotliwości czyli 

na istocie przedstawionej przeze mnie projektu uchwały. 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, sołtys  wsi Klempicz 

A. Furier – ja mam takie pytanie – czy mieszkańcy, którzy mieszkają w domu socjalnym też będą 

płacić, czy gmina będzie za nich płacić 

Sekretarz UG  – jeżeli chodzi o mieszkańców domów socjalnych to będą oni ponosić taką samą 

opłatę   jak każdy inny mieszkaniec gminy Lubasz

Przewodniczący RG -  dziękuję bardzo, nie widzę więcej pytań w związku z czym przystępuję do 

głosowania nad projektem uchwały. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały  w treści 

przedstawionej przez  Sekretarz  w w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczaniu opłat za 

gospodarowanie  odpadami komunalnymi  proszę o podniesienie ręki do  góry.   

Za – 11  przeciw – 1 Wstrzymujących się – 3 

Dziękuję bardzo, stwierdzam, że uchwała przeszła większością głosów. Proszę Panią Sekretarz o 

przedstawienie następnej uchwały w pakiecie uchwał śmieciowych

Sekretarz  UG – Proszę Państwa przechodzimy  chyba  do  momentu najważniejszego – metoda i 

stawka.  Ustawa  w  ustawie  o  zmianie  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach 

przewidział, że to rada gminy   dokona wyboru metody spośród czterech ustalonych   w ustawie 

metod:  od  mieszkańca  pierwsza;  od  zużytej  ilości  wody  –  druga;  od  powierzchni  lokalu 

mieszkalnego   –  trzecia  i  od  gospodarstwa  domowego  –  czwarta.  Jeżeli  ktoś  byłby,  żeby  nie 

powiedzieć źle.  Jaka metoda dla  naszej  gminy  byłaby  (bo  o naszej  tylko  dyskutujemy)  byłaby 

adekwatna.  Od  ilości  zużycia  wody  –  nie,  bo  nie  mamy  w  wszystkich  miejscowościach 

wodociągów.  W  związku  z  tym  jak  dokonać  pomiaru.  Od  ilości,  od  powierzchni  metra 

kwadratowego – czy to jest adekwatne nie -  ponieważ  na 200m2 może mieszkać dwójka ludzi i na 

tych samych 200m2 może mieszkać  10 ludzi i jaka jest różnica w produkcji śmieci. Przecież tak 

naprawdę śmieci produkuje człowiek. W związku z tym to też nie. Od gospodarstwa domowego – a 

to już jest zupełne nieporozumienie, dlatego ze zależy do jakich potrzeb tyle mamy  gospodarstw 
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domowych. I  sami Państwo doskonale wiecie,  jeżeli chodzi o to czy mamy do czynienia  np. z 

wnioskiem o stypendium to wtedy w jednym domu gospodarstw mamy cztery, bo dochód na jedna 

osobę mamy mniejszy. Jeżeli mielibyśmy do czynienia z ustaleniem odpłatności  za śmieci to czy 

ktoś przyznałby się, ze tworzą cztery odrębne gospodarstwa domowe – nie, bo wtedy były by cztery 

opłaty za śmieci. W związku z powyższym wydaje się,  że najbardziej racjonalną,  spośród tych 

czterech metod określonych przez ustawodawcę  jest metoda brania pod uwagę ilości mieszkańców. 

I  dlatego  też   dla  naszej  gminy  proponujemy  przyjęcie  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi jako iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość oraz stawki , 

o której  za chwile będę mówiła. Czy jest to najtrafniejsza metoda  - nie. Niej jest najtrafniejsza 

metoda, ponieważ ilość zamieszkiwanych osób w danej  nieruchomości nie jest tożsama z ilością 

osób zameldowanych w tej nieruchomości. Poza tym od 2016 roku, czyli wybiegając kilka lat do 

przodu nie będzie obowiązku meldunkowego, czyli generalnie tutaj te zbiory meldunkowe mogą, 

mówiąc bardzo  kolokwialnie się rozjechać.   Nadto dyskutowaliśmy – student, który  przez okres 

roku akademickiego jest nieobecny - co z nim -  zamieszkuje, czy nie zamieszkuje.  To jest z jednej 

strony badanie uczciwości naszych mieszkańców, bo tego studenta nie sposób tutaj policzyć. On 

będzie  policzony  tam w domu akademickim,  czy  na  stancji,  gdzie  będzie  zamieszkiwał  przez 

większą  część roku akademickiego.  Ale jak wróci  na ten okres  wakacji  to  rodzina natychmiast 

powinna złożyć zmianę deklaracji. 

To też jest spory wysiłek, zarówno po jednej jak i drugiej stronie. Nadto jeżeli chodzi o wysokość 

opłaty co trzeba  d tego wliczyć. Do opłaty wlicza się koszty związane z tworzeniem i utrzymaniem 

punktów selektywnej zbiórki odpadów, przynajmniej na ten czas proponujemy zachowanie tego 

systemu, który jest przez selektywną zbiórkę w punktach który jest, które są utworzone. Ponadto 

proponujemy rozwój tych punktów i zwiększenie  ilości  punktów do gromadzenia w ten sposób 

odpadów.  Dalej  odbieranie  odpadów  komunalnych  od  mieszkańców  oraz  koszty  obsługi 

administracyjnej. Naprawdę proszę Państwa ustalenie tej opłaty na dzień dzisiejszy to jest wróżenie 

z fusów. Nie wstydzę się tego, chociaż z tego miejsca taka wypowiedź nigdy nie powinna paść 

Powinno być konkretnie tak i tak. Ja mogę powiedzieć konkretnie ile kosztować będzie mnie ta 

administracyjna  i  to  mogę  wypowiedzieć  się  w  sposób  perfekcyjny  Natomiast  jeżeli  chodzi  o 

odbieranie odpadów komunalnych od mieszkańców, czy o tworzenie i utrzymanie wszystko zależy 

od wyników przetargu, bo to przetarg zdecyduje o tym jakiej wielkości kwoty będziemy ponosić. Ja 

przygotowana jestem z moim aparatem na kilkukrotne ogłaszanie przetargu bowiem w sytuacji 

kiedy koszty odbioru wzrosły by ponad stawkę która jest tu wkalkulowana, a którą Państwo tak z 

niecierpliwością oczekujecie, a ja sonduję i wyczekuję to po prostu ten przetarg powinien  zostać 

unieważniony.  Jest to stawka 12 zł od osoby razy ilość osób w gospodarstwie płatna miesięcznie. 
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12 zł czy to jest dużo czy to jest mało, na pewno dużo dla naszych mieszkańców. Na pewno dużo 

zdajemy  sobie  z  tego sprawę.  Natomiast  wszelkie  sondaże,  które   prowadzone   są  i  wszelkie 

publikatory mówią, że ta stawka, żeby się zbilansowała  nie powinna być niższa  aniżeli 15 zł od 

osoby. My zdajemy sobie sprawę z tego że nasi mieszkańcy, trudno będzie im zaakceptować nawet 

taką kwotę. Mamy nadzieję, że przetarg, który będziemy musieli przeprowadzić - jednak odbędzie 

się z bardziej optymistycznym założeniem, aniżeli to założenie, o którym mówiłam wcześniej, czyli 

będzie to raczej na mniejszą stawkę, aniżeli na większą. Natomiast też jakie są koszty, bo Państwo 

na  pewno  -  skąd  to  12  zł  się  wzięło.  Myślę,  że  dla  Państwa jest  to  bardzo  ważne  Otóż  chcę 

powiedzieć że biorąc pod uwagę fakt, że nasza gmina jak powiedziałam jest gminą po której trzeba 

pokonać  wiele  kilometrów  i  gęstość  jej  zaludnienia  nie  jest  wysoka   przyjęliśmy,  że  przy 

utrzymaniu obecnej częstotliwości wywozu czyli dwa razy w miesiącu w skali roku trzeba będzie 

pokonać 12 tysięcy kilometrów i przyjęliśmy stawkę wynikającą z porównania stawki z którą, która 

została skalkulowana przez Gminny Zakład Komunalny z nieco większym wzrostem ze względu na 

teren i tę kompleksowość -  35zł. Wychodzą roczne koszty 420 tysięcy złotych 

Nadto odzysk unieszkodliwianych odpadów komunalnych, czyli opłaty, które jesteśmy, czy firma 

nasza będzie musiała ponosić w związku z utrzymaniem składowiska nieczystości w Sławienku. 

Przyjmując, że średnia ilość odpadów komunalnych w skali roku to tysiąc trzysta megaton  tzn. 

wydaje mi się że z logicznego punktu widzenia ta ilość powinna wzrastać ponieważ nie będzie 

wysypywania   po bokach, bo jeżeli każdy będzie musiał zapłacić to raczej będzie gromadził. Takie 

jest założenie ustawy więc ona powinna się zwiększać. Koszt składowania i unieszkodliwiana 264zł 

i 15 groszy jednej tony. Koszty ogółem 343 tysiące 395 złoty i koszty administracyjne. Nie da się 

ukryć, że - i tu ustawodawca przewidział taka metodę w kalkulacji stawki, że te koszty muszą być 

wkalkulowane.  My  nie  zatrudniamy  dodatkowych  pracowników  -  pracownicy  urzędu  gminy 

otrzymali  nowe  zakresy  czynności  w  wyniku  których  na  cząstki  etatu  będą  zajmować  się 

gospodarka śmieciową  i przewidujemy, że łącznie będzie to półtora etatu . Mówi się, że powinno to 

być  od  dwóch w  górę.  Jeżeli  ja  podniosę  i  wkalkuluję  no  to  wzrośnie  stawka  opłaty,  dlatego 

przyjmujemy  bardzo  skromnie  półtora  etatu.  Dalej  musimy  dokonać  zakupu  sprzętu 

komputerowego   przynajmniej  na  dwa  stanowiska.  Półtora  etatu,  ale  dwa  stanowiska  i 

oprogramowanie do tego oraz obsługa kancelaryjna, która będzie wysoka ze względu na to, że przy 

wysyłce lub innej formie dostarczania  korespondencji  bez opłat  zrobić się tego nie da.  Łącznie 

koszty roczne, przewidywane tylko to jest milion pięćdziesiąt sześć tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt 

pięć złoty. Liczba mieszkańców na ten czas  7 tysięcy 340 podzielone przez 12 miesięcy dokładnie 

wychodzi 11, 9999 czyli 12 zł. Dlatego też proponujemy przyjęcie takiej stawki 

J. Cichortek - ale będzie więcej śmieci skąd kosze, mieszkańcy muszą sami zakupić
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Sekretarz  UG  -  Szanowni  Państwo  to  jest  do  rozważenia,  ponieważ  jak  słyszycie  Państwo  to 

wchodzi dopiero w życie od 1 lipca 2013 roku. Mamy dokładnie pół roku na to żeby przygotować 

naszych mieszkańców do tego, żeby ich uzmysłowić, że kosze do gromadzenia odpadów to jest ich 

obowiązek żeby posiadali. My nie możemy w budżecie gminy dokonywać zakupu kubłów jak to 

było kiedyś. My w ogóle nie dokonywać zakupów materiałowych. Wszystko cokolwiek chcemy 

zrobić w zakresie gospodarki śmieciowej musi się odbyć poprzez przetarg i usługę, dlatego też no, 

jest to pewna niewiadoma. Jak powiedziałam trochę wróżenie z fusów.  Próbowałam, to już tak 

ubiegając Państwa pytania,  próbowałam zorientować się  jakie  stawki  są  przyjęte  w ościennych 

gminach. Nigdzie jeszcze na bipie nie spotkałam się z tym. Są różne propozycje od 12 zł tak jak 

nasza po dwadzieścia kilka złoty rozważana jest w Wieleniu, co mnie nie dziwi, dlatego że Wieleń 

jeszcze większe przestrzenie kilometrowe ma do pokonania. Jedyna stawka, która była przyjęta to 

stawka w Ryczywole 10 zł  67 groszy  od  jednej  osoby  taka stawka była  przyjęta,  przy  czym, 

wszyscy  mówią  już  wyraźnie  że  nie  są  wstanie  zmieścić  się  z  kosztami   w  tej  stawce.  Jak 

powiedziałam  taka  stawka,  którą  wszyscy  pretendują  to  jest  15  zł  -  minimalna.  Z  wyliczeń 

dokonanych przez nas  wychodzi że na naszym terenie może  się to zamknąć kwotą 12 zł, przy 

czym chcę tez powiedzieć ze my przyjmując 

Przewodniczący RG - ja przepraszam Panią Sekretarz - ja za chwile będę prosił o zabranie głosu w 

dyskusji i wtenczas bym prosił tą energie spożytkować, a jeszcze bym prosił o chwile cierpliwości 

aż Pani Sekretarz skończy 

Sekretarz UG - może za dużo mówię, natomiast jest to coś nowego, dlatego powiedziałam że jest to 

duża  trudność.  My  dokonując  wymiaru  opłaty  12  zł  od  osoby  dokonujemy  wymiaru  za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, które nie są zbierane w sposób selektywny, dlatego że na 

naszym terenie nie ma przygotowanego systemu do odbierania odpadów w sposób selektywny, za 

wyjątkiem tych które, o których mówiłam czyli PETY, szkło ewentualnie makulatura Natomiast 

chcemy aby w deklaracji znalazło się, w deklaracji o której znowu za chwilę będę mówiła, żeby 

znalazła się taka klauzula do wyboru przez mieszkańca czy chce selektywnie zbierać odpady czy 

nie chce selektywnie zbierać odpadów. Chcemy dokonać analizy tych deklaracji po to żeby jeszcze 

móc  ewentualnie  zająć  stanowisko,  jeżeli  bardzo  dużo  mieszkańców  zechce  dokonywać 

selektywnej  zbiórki.  I  dlatego  tez  uchwała  w zapisie  swoim  jest  następująca  i  tutaj  poproszę 

Państwa radnych, ponieważ jak powiedziałam my na bieżąco jeszcze konsultujemy te zapisy. W 

związku  z  pewnymi  niejasnościami  paragraf   drugi  będzie  miał  nieco  inne  brzmienie  jak  w 

dostarczonym  przez nas projekcie. Otóż uchwała rady gminy z dnia 12 listopada 2012 roku  w 

sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi i stawki tej 

opłaty na terenie gminy Lubasz
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Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§1. Opłata  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  stanowi  iloczyn  liczby  mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość oraz stawki określonej w §2.

§ 2. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które nie są zbierane w 

sposób selektywny (to jest dodane)  w wysokości 12 zł od osoby.

§ 3.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodniczący RG - dziękuje bardzo. W związku z przedstawionym, projektem widzę już kilka 

głosów.  W  pierwszej  kolejności  radny  Cichorek,  następnie  A.  Macyszyn,  później  V-ce 

przewodniczący

Radny Józef Cichorek - Pani Sekretarz my na komisjach rozmawialiśmy, że te 12 zł to my na dzisiaj 

ustalamy, ale gdy będzie taniej, bo śmietnisko jest nasze, może nasza firma wygra to rada może tą 

opłatę obniżyć i to żeby mieszkańcy wiedzieli 

Sekretarz  UG  -  ależ  oczywiście  to  ja  mówiłam o tym,  że  tak naprawdę rozstrzygnięcie  (przed 

momentem mówiłam o tym) przyniesie przetarg i jeżeli przetarg pokaże niższe stawki -   oby tak 

było, to po to pewne rzeczy robi się wcześniej żeby była jeszcze możliwość korygowania tej stawki 

poprzez uchwałę rady gminy

Radny A. Macyszyn - jeżeli już będą te pierwsze rachunki, ja myślę że będziemy musieli wziąć na 

garby gminy troszeczkę ochronę rodzin wielodzietnych. Będziemy musieli się zastanowić, bo np. 

rodzina ośmioosobowa razy 12 to są koszty. Małe dzieci, bezrobocie, ale to po pierwszym (...) żeby 

zrobić autopoprawki. 

Sekretarz  UG -  tzn.  nie  ma  takiej  możliwości.  Jeżeli  chodzi  o  system  opieki  nad  rodzinami 

wielodzietnymi to jest  tylko nasz Gminny  Ośrodek Pomocy Społecznej.  W naszych uchwałach, 

które stanowi przepis prawa miejscowego nie ma możliwości ani zwalniania, ani stosowania ulg. 

Wszyscy są traktowani  równo wobec prawa. W związku z powyższym duża będzie rola i zdajemy 

sobie  z  tego  sprawę  ośrodków  pomocy  społecznej.,  W końcu  też  istnieje  w  przepisach  prawa 

egzekucja  administracyjna,  która  w  jednym  tam z  elementów mówi  o  możliwości  odroczenia, 

rozłożenia  na  raty,  odraczania,  czy  umarzania.  Ale  ponieważ   budżet  gminy  ponosił  będzie  te 

koszty, w związku z tym wydaje się że powinna być to instytucja stosowana niezwykle rzadko, 

żeby nie stosować znowu pewnych preferencji, ale też z drugiej strony rozdmuchiwanie np. poprzez 

udzielanie  pomocy  społecznej zasiłków na ten cel  to  jest  tak naprawdę przelewanie pustego w 

próżne,  dlatego  że  my  z  jednej  strony  damy  z  budżetu  gminy  pieniądze,  żeby  oni  nie  mieli 

zaległości.  Wiem, że to  jest  naprawdę bardzo trudne  i  wdrożenie  jak powiedziałam na samym 
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wstępie będzie rzeczą bardzo trudną. Bierzemy także pod uwagę współpracę z Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej. 

A. Macyszyn  - problemy będą na pewno, bo rodziny wielodzietne, gdzie jedna osoba , jeden rodzic 

pracuje nie będą płacić, a my jako gmina tak będziemy musieli zapłacić od sztuki (...) 

Sekretarz  UG  -  oczywiście  taka  jest  konsekwencja.  Problemy  będą,  bo  też  jak  powiedziałam 

wdrożenie tej opłaty w tak głębokim kryzysie oznaczać będzie dla takich rodzin wybór, czy płacę i 

kupuje dzieciom wyżywienie, czy kupuję dzieciom przybory do szkoły, czy płacę śmieciową opłatę. 

Co wybiorę, na pewno nie opłatę śmieciową.

Przewodniczący RG - dziękuję bardzo, proszę V-ce Przewodniczący

 V-ce Przewodniczący RG – ja może zapytam  Panią czy ta stawka 12zł czy to jest netto czy brutto, 

bo jeżeli doliczymy podatek VAT to co  Pani na wstępie mówiła  będzie kosztowało, ta usługa 

około 15 zł, dlatego proszę mi wytłumaczyć czy będzie netto czy brutto 

Sekretarz UG  - w daninach publiczno - prawnych nie ma podatku VAT. Nie mówimy o kwotach 

netto i brutto Tak jak powiedziałam. Stawka przez Was ustalona w takiej wysokości jest ponoszona. 

To nie jest owatowana stawka, w związku z powyższym jeżeli przyjmiecie Państwo 12 zł to tylko 

12 zł od osoby.

Przewodniczący - dziękuję bardzo - radny J. Cichorek, a następnie sołtys Gorączniak, a następnie Ł. 

Wlekły

Radny J. Cichorek - ja mam jeszcze takie pytanie, czy my podejmując taką uchwałę i wracając do 

A. Macyszyna - czy my możemy np. jeżeli zamieszkują do ośmiu osób to po 12 zł od osoby, a jeżeli 

już więcej jak osiem osób to zmniejszyć ta opłatę

Sekretarz UG  - nie ma takiej możliwości. Wybór metody jest jeden - liczba mieszkańców i to jest 

metoda, która się wybiera. Nie ma żadnego znaczenia ilość  osób tylko metoda, a metodą jest liczba 

mieszkańców,  ilość  osób  w  danym  mieszkaniu,  w  danej  nieruchomości,  dlatego  nie  można 

stosować żadnych gradacji  ani żadnych innych metod jak tylko te określone. Jak powiedziałam 

,każda  metoda   jest  z  nich  nieszczęśliwa,  ale  jakąś  trzeba  wybrać.  Pewnie,  że  m.ówię  w 

ostateczności można stosować instytucję umarzania, ale to musi być zupełnie w ostateczności, bo 

jak Państwo wiecie czy  my umorzymy,  czy nie  umorzymy  i tak budżet gminy  zapłaci.  Stąd ta 

trudność, bo to budżet gminy, my wszyscy  ponosić będziemy koszty tego że ktoś płacić nie będzie, 

dlatego - bo my i tak zapłacimy. My zdajemy sobie doskonale  sprawę  z tego, że przyjęcie w pełnej 

wysokości, gdyby tak było w linii prostej na skutek wymiaru to jest tam pięćset ileś, bo to połowę 

będzie- jest oszukiwaniem się, dlatego że i tak będą zaległości i tak będą zaległości. Mamy jeszcze 

chwile  czasu,  aby  się  zastanowić  w jaki  sposób,  jaka  metodę  i  strategię  przyjąć  w przypadku 

rzeczywiście tych rodzin wielodzietnych, gdzie liczba będzie większa. Ale tutaj na tym etapie nie 
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ma możliwości ustalania ani różnicowania stawki. 

Wojciech Gorączniak - (...) bo brakuje mi jednego słowa myślę, przy ustalaniu stawki – liczba osób 

razy  stawka.  Wydaje  mi  się,  że  powinno  być   liczba  osób  faktycznie  zamieszkujących  z  tego 

względu, że Antoniewo jest wsią letniskową i przyjeżdżają ludzie którzy siedzą sześć miesięcy i też 

powinni płacić – nie są zameldowani,  natomiast produkują śmieci ,  są zameldowani 3 osoby, a 

mieszka 9,  są zameldowani (...)  tak jak u mnie jest  zameldowanych  5 osób, a syn z wnukiem 

przebywa w Anglii  

Sekretarz UG  - Ale szanowni Państwo to trzeba powiązać z następną uchwałą, która jest deklaracją. 

To  Wy  Państwo  deklarujecie  -  każdy  z  nas,  każdy  mieszkaniec  gminy  Lubasz  deklaruje  ile 

mieszkańców rzeczywiście u niego mieszka. A teraz jeżeli chodzi o te obszary tzw. Niezabudowane, 

czyli  letników, gdzie nie ma nikogo zameldowanego to rada gminy ich nie obejmuje. Oni muszą na 

takich samych zasadach jak do tej pory zawierać umowę z wybranym przez siebie przewoźnikiem i 

jemu opłacać rachunki, dlatego że  my mówimy tylko  o stałych mieszkańcach gminy Lubasz. Tam 

gdzie obszar zabudowy jest stały zamieszkały przez okres 12 miesięcy. Wszystkie sklepiki, zakłady 

produkcyjne, wszystkie  letniska, które są - no na zasadach innych zamieszkałe, aniżeli przez cały 

rok  będą miały określony sposób postępowania w tym regulaminie, o którym mówiłam na samym 

wstępie,  który będzie rozpatrywany przez radę gminy  na następnej sesji.  Tam dla nich ustalone 

zostaną zasady postępowania. Natomiast my tutaj nie możemy zapisać faktycznie zamieszkałe, bo 

to  Państwo zadeklarujecie  ile  faktycznie  zamieszkuje.  Jeżeli  będą  duże  dysproporcje  pomiędzy 

liczba  zamieszkałych  ,  a  zameldowanych  mieszkańców,  to  proszę  się  spodziewać,  że  aparat 

administracyjny będzie prowadził postępowanie wyjaśniające. Tak będzie w przypadku studentów, 

bo my nie wiemy kto jest studentem, a kto nie i Państwo na pewno w swoich deklaracjach pominą 

te  osoby  ,  ale  wówczas  będzie  wezwanie  do  złożenia  wyjaśnień  i  jeżeli  te  wyjaśnienia  będą 

satysfakcjonujące i  logiczne,  bo studenta  nie ma przecież – to zostaną one przyjęte.  Tylko taki 

aparat jest dzisiaj przewidziany i sposób postępowania w ustawie. 

Radny  Ł.  Wlekły –  jak  nas  tutaj  ten  obowiązek,  nie  tylko  naszej  gminy,  w  większości  –  my 

należymy do stowarzyszenia gmin wiejskich,  tak  i czy ten problem był też rozważony na tym 

stowarzyszeniu, był omawiany czy nie. Czy były jakiejś wnioski i konkluzje, czy były zmiany do 

ustawy  będą wnoszone, żeby inaczej zrobić rozwiązać – czy jakiejś . 

Wójt Gminy – zostały (…) z innymi stowarzyszeniami w kooperacji stowarzyszeń nie tylko gmin, 

ale  również miast, stowarzyszeń producentów itd. Także było takie wspólne wystąpienie nie tylko 

naszej gminy, gdzie złożono te wszystkie wnioski, które jak na dzisiaj P. Sekretarz pokazuje  nie ma 

dyskusji do momentu wprowadzenia. Wtenczas te wnioski będą rozpatrywane. Zatem na dzisiaj jest 

rozmowa o takich metodach, o takich  regulaminach i koniec do momentu 1 lipca 2013 roku. 1 lipca 
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2013 roku po wprowadzeniu tego stanu rzeczy dokona rząd oceny  sytuacji  i  rozpatrzy  wnioski 

złożone przez stowarzyszenia

Radny Ł. Wlekły – dlaczego pytam, bo  z jednej strony  to może jest dobre dla środowiska, że jest 

od osoby (…) każdy wystawi kosz i odda, ale z drugiej strony straszne są opłaty mieszkańców. 

Gdyby  np.  zrobić,  bo  nie  możemy  akurat  tak,  nie  –  ale  żeby  stowarzyszenie  wystąpiło  np.  z 

wnioskiem, nie z wnioskiem  tylko ze zmiana do ustawy to mogłoby nawet być to tak rozwiązane, 

że moglibyśmy płacić za metr wyprodukowanych śmieci, albo za - nie wiem - za kilogramy, bo to 

są różne rozważania , więc można by było mieć inne możliwości, bo na razie jesteśmy zobowiązani 

do wybrania jednej z  najgorszych możliwości 

Wójt Gminy – tak, każdy z tych czterech propozycji jest zły 

Sekretarz UG – ja też chcę powiedzieć proszę Państwa, że rząd zawarł jednoznaczne stanowisko, do 

momentu 1 lipca 2013 nie będzie żadnych zmian w ustawie.  Każda próba jakichkolwiek zmian 

kończy  się  po  prostu  tym,  że  w ogóle  nie  jest  podejmowana.  Jest  w  tej  chwili  tez  sprawa  w 

Trybunale  Konstytucyjnym. Trybunał będzie rozpatrywał skargę gminy  Inowrocław,  ale kwestia 

dotyczy tutaj sprawy przetargowej, czyli konieczności przeprowadzenia przetargu w sytuacji kiedy 

rada  gminy  utworzyła  (tak  jak  nasza)  swoją   spółkę  i  może  z  nią  wynegocjować  dużo  lepsze 

warunki  aniżeli  poprzez  przetarg.  I  tutaj  rząd  upiera  się,  że  nie  dokona  zmiany,  choć  jest  to 

kuriozum w skali Unii Europejskiej, dlatego że wszędzie jest taka możliwość w innych krajach – u 

nas  tego  nie  ma.  W  związku  z  tym,  w  tej  chwili  czekamy  na  rozstrzygnięcie  Trybunału 

Konstytucyjnego.  

A. Furier – ja rozumiem, że ta stawka 12zł jak będzie uchwalona już, to nie będzie stała – stawka. 

Może się zmieniać co miesiąc, bo... 

Sekretarz – tak, może nie dokładnie co miesiąc ale tak 

A. Furier  - ...przykładowo będzie trzy razy więcej śmieci (bo za kubły będziemy płacić) to w lipcu 

sierpniu czy wrześniu nie będzie już 12 tylko  będzie 20 zł, bo tyle się śmieci zwiększy 

Sekretarz  UG  –  ale  w  związku  z  tym,zwiększa  się  koszty  i  to  nie  będzie  bezpośrednio 

proporcjonalnego odniesienia, jeżeli będzie więcej śmieci to będzie większa opłata za składowanie 

tych śmieci na składowisku i większe kary do Urzędu Marszałkowskiego – z tego też trzeba być 

świadomym.  Natomiast  rzeczywiście  i  tu wielokrotnie  podkreślałam, że jeżeli  okaże się,  że w 

trakcie postępowania przetargowego te stawki będą  dużo niższe, aniżeli my tu kalkulowaliśmy to 

rada gminy podejmie próbę zmiany, w związku że zależy nam przede wszystkim żeby wdrożyć 

system, bo pewnie w perspektywie wieloletniej to jest prawidłowe działanie, ale tez nie chcemy 

działać na szkodę naszych mieszkańców. My tylko po prostu nie mamy skąd wziąć i nikt nie ma 

skąd wziąć jakiś jasnych wytycznych co do tego jak to wszystko  skalkulować. Dlatego jest taka 
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propozycja,  ale tez propozycja,  o czym mówiłam tutaj i  na posiedzeniu komisji jest  taka,  że tę 

stawkę można zmienić w każdej chwili i  ją opublikować. Nie będzie to na pewno raz w miesiącu 

ze względu na to, że sam fakt publikacji  jest nieco dłuższy, ale na pewno reagować będziemy na to, 

przynajmniej  po  przeprowadzonym  przetargu   czy  damy  się  rade  zmieścić  czy  nie  i  jak 

powiedziałam jeżeli będzie to wyższa kwota to po prostu taki przetarg nie zostanie rozstrzygnięty ze 

względu prostego – jest w ustawie zapis, iż może zostać unieważniony, jeżeli ten który zleca nie ma 

możliwości podpisania umowy, a my nie będziemy mieli takiej możliwości . W związku z tym, tu 

jest bieżąca praca bardzo potrzebna, bieżący kontakt z mieszkańcami również, przede wszystkim 

zaś rychłe oddziaływanie  w zakresie przetargu  i zebrania deklaracji od mieszkańców. 

Radny  J.  Torzyński  –  a  co  z  instytucjami  administracji  publicznej  –  szkoły  przedszkola,  sale 

wiejskie,  kosze przy  drogach  – kto za to  będzie  płacił.  Druga  taka sugestia  –  było na  komisji 

mówione ze postawię dwa kosze to będę miał dwa kosze zabrane

Sekretarz UG - Tak potwierdzam to 

Radny J. Torzyński - Niebezpieczne jest to na tyle, że te wszystkie betony cegły , szkła to wszystko 

będzie na wysypisku 

Sekretarz  UG  -  zgadzam  się  z  tym  i  dlatego  musimy  wdrażać  selektywna  zbiórkę  odpadów 

Selektywna  zbiórka  odpadów  wymaga  przede  wszystkim  bardzo  dużej  dyscypliny  u  naszych 

mieszkańców.  Jestem  jak  najbardziej  za  tym  ,żeby  ustalić  przy  zorganizowanym  systemie 

selektywnej zbiórki mniejsza odpłatność, bo taki  jest wówczas obowiązek rady, że jeżeli odpady 

będą zbierane  w sposób selektywny, to dla tych mieszkańców będą preferencyjne opłaty. To jest 

droga wyjścia, żeby te opłaty były mniejsze, zachęcać mieszkańców w tym kierunku . Natomiast 

przy  stanie  świadomości  (proszę  się  tutaj  nie  obrażać)  naszych  mieszkańców,  przy 

przyzwyczajeniach  naszych   mieszkańców –  na  dzień  dzisiejszy  wdrożenie  pełnej  selektywnej 

zbiórki odpadów jest  po prostu niemożliwe. Będziemy podejmować próby. Jeżeli chodzi zaś  o 

oczyszczanie  kubłów  przy  przystankach  to  nadal  zadanie  własne  gminy.  Jak  powiedziałam 

wszystkie miejsca użyteczności publicznej, wszystkie sklepiki - nazywa się to w uchwale miejscami 

niezamieszkałymi będą na takich samych zasadach jak  w tej chwili,  czyli  każdy będzie musiał 

podpisać umowę z odbiorcą i ten odbiorca będzie od niego odbierał odpady. Jak często w jakich 

pojemnikach, o tym zdecydujecie Państwo na następnej sesji 

K. Wicher  – ja jeszcze mam pytanie, jeśli np. będzie ta selektywna zbiórka  jaka jest propozycja 

niższej ceny. …. Jeszcze nie ma , ale nie wiem może paść cena 12, a może  teraz cena  5 albo 8 

Sekretarz UG – nie Szanowni Państwo, wiecie jak to się odbywa w innych gminach. W linii prostej 

biorą sobie, ze jest to jakieś tam 50%. ja – jedynym dla mnie miarodajnym takim argumentem jest 

to,  że  odpady  zgromadzone  w  sposób  selektywny  płaci  się  mniejsze  kary  do  Urzędu 
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Marszałkowskiego. I próbowałam odjąć z tych wszystkich kosztów, które tutaj Państwu, o których 

mówiłam  różnicę  jaka by - oczywiście potencjalną różnicę, bo ja dokładnie nie wiem ile tych 

śmieci i w jakich ilościach i wtedy wyszła mi, ...że ta stawka nie powinna być niższa aniżeli 9 zł 10 

groszy

teraz jak będzie z naszą firmą, teraz, która wozi jak musi mieć  przetarg – a nasza firma, świeża 

firma 

Wójt  Gminy – sprawa jest  w Trybunale,  bo Inowrocław zaskarżył  tą  ustawę w tej  kwestii,  bo 

stworzył sobie po to spółkę ,  a ta ustawa nie daje takich możliwości, musi być przetarg.  Chce 

powiedzieć, że w gminie leżą 3 wnioski firm zewnętrznych, z Koszalina, z Słupska, Piły, którym 

musiałem wydać decyzję pozytywna na wpisanie ich do rejestru    mogących wywozić na terenie 

gminy odpady. Czyli szykują się duże firmy do przetargu na naszym terenie. Jeżeli one wygrają to 

warunki będą wygórowane np co do ilości sprzętu, do różnorodności sprzętu, a nasze małe spółki 

nie wytrzymają. Dlatego proponowaliśmy w Ryczywole, Połajewie , Czarnkowie, by tego rodzaju 

spółki zawarły ze sobą porozumienie, nazwijmy to i żeby razem wystąpiły do tego przetargu, bo to 

jest jedyna szansa żeby przetarg wygrać, chyba że decyzja w sprawie Inowrocławia będzie dla nas 

korzystna,  bo my  się  dalej  upieramy  i  tu  (...)  w stowarzyszeniu,  że  po  to  mamy swoje  spółki 

komunalne, żeby nas obsługiwały.   

Radny A. Zielsdorf – mam takie pytanie, bo wyliczenia tutaj, które radni otrzymaliśmy  są bardzo 

logiczne – czy to Pani robiła z jakimś tam sztabem ludzi, czy tam samemu – pytanie pierwsze. I 

pytanie drugie  - mamy tutaj też Prezesa spółki – czy on też już sobie to  kalkulował, bo wie jaki ten 

rynek zbytu, jakie kilometry – czy już sobie kalkulował ile wg niego to może kosztować, bo to czas 

nieubłagalnie leci.   

Sekretarz UG – oczywiście, jeżeli chodzi o wyliczenia to dokonywałam tego wespół ze sztabem 

ludzi, którzy od dawna zajmują się  problemem gospodarki śmieciowej to jest raz. A dokonaliśmy 

tych  wyliczeń  miedzy  innymi  na  podstawie  przekazanych  informacji  przez  Gminny  Zakład 

Komunalny. Dotyczący jaki jest koszt utylizacji jednej tony odpadów, jaki jest koszt utrzymania 

tego  składowiska  łącznie  z  podatkiem  od  nieruchomości,  czyli  ze  wszystkimi  składnikami 

związanymi  z opłatą, utrzymaniem  składowiska, plus do tego, ale tutaj mieliśmy jeszcze swoje 

wyliczenia, bo przecież Gminny Zakład Komunalny nie jest jedyny który świadczy usługi w tej 

chwili.  W  związku  z  tym  stworzyliśmy   wypadkową    pomiędzy  wszystkimi  usługami 

świadczonymi przez wszystkie firmy, które wywożą. Tu jest, ja się przyznaje do tego oficjalnie i 

przed wszystkimi Państwo, że w tym  może kryć się największy błąd, którego nie umiemy na dzień 

dzisiejszy przewidzieć, bo to jest naprawdę bardzo trudne  do przewidzenia. Pan Prezes przedstawił 

nam swoje założenia, dołożyliśmy do tego jeszcze te firmy które świadczą inne usługi, dołożyliśmy 
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do tego  tą  selektywną zbiórkę,  jak Państwo widzicie  również,  łącznie  z  założeniami takimi  że 

tworzymy dodatkowe punkty, o które na zebraniach wiejskich Państwo wnioskowaliście  bardzo 

często  plus do tego naprawiamy, czy wręcz wymieniamy zużyte pojemniki. Wyszła z tego pewna 

kwota.  Tutaj  pewnie   niewielki  błąd  może  się  trafić,  ale  przyznaję  że  bardzo duży  błąd  może 

dotyczyć tych transportów, dlatego że to jest naprawdę wynik przetargu. Może się okazać, że będzie 

to bardziej  korzystne, a może się też okazać że te założenia są   zupełnie nie trafione.  

Sołtys M.Karniszewska – ja mam takie pytanie, bo większość mieszkańców ma wydzierżawione 

kubły – będą musieli je wykupić  

Sekretarz UG  – ja myślę proszę Państwa że ponieważ te  kubły były zakupione przez samorząd 

gminy , czyli przez nas wszystkich  ta odpłatność powinna wynosić symboliczną złotówkę, dlatego 

że większa część mieszkańców otrzymała te kubły w wyniku zakupu dokonanego przez budżet 

gminy, czyli z naszych wszystkich pieniędzy.

Radny Ł.Wlekły – ja mam takie pytanie, bo też próbowałem znaleźć na bipie w różnych gminach 

tutaj  informacje  i  chciałem  potwierdzić,  taka  informacje  którą  uzyskałem,  ponieważ  Gmina 

Połajewo zatwierdziła stawkę (w bipie nie ma niestety)  9 zł za wywóz śmieci i za 7 zł  śmieci 

segregowane. I szczerze mówiąc te 12 zł, ta  stawka to mam różne odczucia, bo to może być tak jak 

padło na komisjach apetyt  dla tych którzy będą występować  w przetargu, bo będą wiedzieli jak 

sobie koszty skalkulować, żeby jak najwięcej ściągnąć i z drugiej strony czy nie  warto było się 

pokusić, żeby ja obniżyć ta stawkę, żeby firmy, które składają ofertę też skalkulowały, też obniżą 

koszty i cenę. I tak sobie kalkuluję, nie wiem jaką sobie tą stawkę wybrać .   

Sekretarz UG – otóż chcę powiedzieć  Państwu, że jak to w polityce bywa nie ma sentymentów. 

Nasza umowa pomiędzy gminami wchodzącymi w skład powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego 

była taka oto, że będziemy przyjmować w okolicach 15 zł. My żeśmy zdecydowali, że jest to zbyt, 

dużo - przyjęliśmy 12 zł. Połajewo, które optowało za  15 zł, przyjęło 9 zł  - tak – czyli każdy ma, a 

oznacza to jedno że  podwórek każdego jest inny i dlatego każdy musi zdecydować o tym.. Zdaję 

sobie z tego sprawę, ponieważ nie chcieliśmy doprowadzić  do sytuacji takiej,że w Jędrzejewie 

płacić będą np. 20zł, a w Młynkowie obok płacić będą  10 zł. I  tak doprowadziliśmy do takiej 

sytuacji, więc cóż mogę powiedzieć.  Każdy musi rozpatrywać to co ma na swoim podwórku – tak. 

Wójt Gminy – ja chciałem powiedzieć Państwu tylko tak, ze podejrzewam, że  te tępe głowy które 

tam badały tą ustawę one sobie doskonale policzyły, ze jeżeli my przyjmiemy 6, 7, 5, 12, 20  to i tak 

przymuszą nas do zapłaty tego co  wyjdzie średnio, co wyjdzie z przewozu. Więc tutaj dzisiaj takie 

powiedzenie, że to będzie dobrze nikogo nie zadowoli. Następnie – ja sadzę, że musimy przyjąć 

jakiś  realny  układ  walki,  żeby  później  rada  gminy  (bo  czy  nam się  podoba  czy  nie  będziemy 

dokładać) jeżeli nas zmusza do wywożenia 60 czy 70 kilometrów  w jedna stronę to będzie nam 
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koszt rósł. Szczęście od Boga, że udało nam się z tym wysypiskiem coś zrobić, ale nie wiemy do 

jakiego poziomu pozwolą nam je użytkować, ale powiedzmy, że to tam  później. Liczymy na to, że 

to   pozwoli  nam obniżyć  koszty,  to  co  tutaj  chyba  Adam  mówił,  czy  któryś  z tych  kolegów. 

Musimy ten pierwszy  miesiąc przyjąć jakieś założenia.  Wolałbym przyjąć na poziomie 12-stu i 

później  obniżyć niż przyjąć  na  siedmiu i  podwyższyć  do 20-stu i  dlatego myślę,  że  pierwszy 

miesiąc, który z kolei co informowała P. Sekretarz płatność (...)do 15-go, czyli do przodu płacimy. 

Cała ta ustawa, z każdej strony  wpływa na nas niekorzystnie, dlatego  średnio uzgodnione było 15 

przyjmowaliśmy   12 i ja bym taki układ proponował. Jeżeli pierwszy miesiąc nam pokaże że koszt 

rzeczywisty wywozu  jest niższy to pierwsza sesja, która się zbierze musi to zmienić. Boję się tylko, 

że jeżeli w budżecie założymy dużo niżej i rozdysponujemy już pieniądze na wszystko inne to jak 

przyjdzie nam dołożyć to nie będzie z czego, wtedy zacznie się kłopot. Dojdzie do tego to o czym 

Panowie tutaj mówiliście rodziny wielodzietne, bo będzie wtedy problem czy się to komu podoba 

czy nie. I będziemy musieli wtedy tym ludziom umarzać, ale wtedy i tak będziemy musieli za to 

płacić.  W jakiej  formule  nie wiem jeszcze,  będziemy się nad tym zastanawiać,  dlatego dzisiaj 

jakiekolwiek  rozwiązanie,  które  ktokolwiek z nas  zaproponuje  nie  jest  rozwiązaniem do końca 

dobrym.  To jest takie błądzenie do końca, do pierwszego lipca musimy to wytrzymać, a jeżeli rząd 

się nie ugnie , a z tego co widać nie ma zamiaru   przed jakimikolwiek zmianami przed 1 lipca. 

Dlatego jeszcze raz głośno potwierdzam i będę namawiał gminę Połajewo, Ryczywół i Czarnków i 

Lubasz żeby Panowie Prezesi usiedli jak najszybciej  do rozmowy o stworzeniu  konsorcjum na 

wygranie tego przetargu. Bo tu jest jeszcze ta możliwość o której mówiła P. Sekretarz to są nasze 

firmy -  tak.

Sekretarz UG - tak to jest rozwiązanie 

Wójt Gminy - moim zdaniem, przepraszam najmocniej, ale na dzisiaj jakakolwiek propozycja nie 

jest do końca dobra, ale stwórzmy sobie.., bo propozycje wszędzie gdzie bywałem na spotkaniach 

tego typu każdy z burmistrzów, wójtów mówił, żeby  uczynić stawkę wyższą, bo będzie nam łatwiej 

– zejść z tego, bo ludzie odbiorą to lepiej. Natomiast jeżeli  my im powiemy dobra 7, a potem 

władujemy 20 no to o nas dobrego zdania nie będą mieli – jak oni liczyli

. 

K. Wicher – mam takie pytanie, bo tu chodzi o obniżenie stawki jak  Wójt tu wspomniał, jak te 

nasze firmy się złączą i będziemy mieli możliwość naszych firm i teraz jest np wywóz dwa razy w 

miesiącu,  możemy  zrobić  że będzie  selektywna (każdy  będzie  miał  3  kosze  w domu) i  będzie 

wywóz raz w miesiącu  to będzie taniej (…) 

Prezes  J.  Wala –  chciałem  zwrócić  uwagę,  że  tutaj  rozpatrujemy  kwestię  zameldowania, 

zamieszkania, mamy 7300 mieszkańców. W deklaracjach ja jestem przekonany, że będzie ich 6000 
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do  płacenia  (  bo  wszystkich  których  się  da  wypchnąć  poza  gminę)   więc  nie  mamy  100tys 

miesięcznie tylko  72 tys miesięcznie i teraz podzielcie to sobie na utrzymanie biura i podzielcie na 

inne kwestie, które są związane niekoniecznie z działalnością zbierania (bo tam trzeba zapłacić) – 

jeżeli nie będę miał płacić to muszę zorganizować selektywna , nie selektywną tylko segregację, 

czyli zakupić maszyny – segregować i coś tam z tymi śmieciami robić, żeby nie płacić Marszałkowi 

- Czyli tak i tak z tej puli, obojętnie co nie wykonamy to musi być założone błędy, które powstaną 

nie z wyliczenia teoretycznego( ja to przeżywam …. też sobie teoretycznie wyliczyłem) Proszę, 

weźcie to pod uwagę. Jeżeli Pochyluk nie chciał założyć sobie tego błędu to będzie musiał stanąć 

przed ludźmi i powiedzieć – przepraszam, myślałem że jest nas tylu. Jestem przekonany, że tak 

będzie – nie będzie 7.300, a 6.000 

Przewodniczący   RG – dziękuje  bardzo,  ja  bym się  tutaj  nie  odnosił  aż  tak bardzo do  gminy 

Połajewo, jeżeli chodzi o rozwój tej gminy to jest zupełnie inny niż gminy Lubasz. Tam jest 8 wsi 

sołeckich – u nas 15 wsi sołeckich. One są bardzo  rozstrzelone. Te wyliczenia są zawsze obarczone 

jakimiś specyficznymi uwarunkowaniami danej gminy. Więc bezpośrednio bym się nie sugerował 

tymi wyliczeniami. Czy ktoś jeszcze z Państwa  

Radny M. Filoda -  ja mam jeszcze jedno pytanie dotyczące, tutaj była już o tym mowa - letników  

i ustawy, bo widzimy tutaj że to jest zadanie, kolejne zadanie które rząd rzucił na barki samorządu 

bez żadnej pomocy, bez żadnych kryteriów miejska, wiejska  i tak dalej. Jak można  Gminę Lubasz 

o powierzchni tam 16 7 z haczykiem i 7 tys z haczykiem mieszkańców porównać do Poznania, 

gdzie tam ma (...) i 600 tys mieszkańców. I teraz z tymi letnikami, bo tutaj P. Sekretarz mówiła, że 

regulamin będziemy uchwalać nieco później, czy ustawa, przepis nadrzędny, ustawa  o tym mówi o 

czasie np pobytu w danym miejscu  danej osoby, czy to jest regulowane, bo Krucz i Kruteczek jest 

mnóstwo  domków  letniskowych  i  wiadomo,  że  nikt  tych  śmieci  nie  zawiezie  do  Poznania,  a 

wkalkulowane to będzie właśnie w ten koszt, który będziemy musieli pokryć. To co pan Wójt tutaj 

mówił to tylko szczęście,  że nasze wysypisko jest wpisane w te instalacje zastępcze – póki co. Czy 

to jest uregulowane.

Sekretarz  UG  – ja  się  uśmiecham,  bo   tłumaczenie  tych  mieszkańców  jest  właśnie  takie,  że 

zabierają  śmieci  do  Poznania  co  jest  absurdem  oczywiście,  bo  my  później  znajdujemy  je   w 

pobliskich lasach.

Natomiast ustawa nie reguluje  tutaj w żaden sposób częstotliwości czy od... Ustawa w tej chwili 

mówi jedno to Państwo radni powinniście wybrać czy obejmujemy ich systemem zbiórki, czy nie. 

Dlatego nie proponowaliśmy objęcia bo z tego rodzą się kolejne problemy. To są mieszkańcy nasi, 

co prawda przez krótki  okres  czasu, ale  przebywający  na stałe  w Poznaniu  i  odebranie  kubła 

musiałoby się odbywać tak jak u każdego mieszkańca naszej gminy, a zapłata może tam kiedyś jak 
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będę . W związku z tym rozważając tę sytuację nie proponowaliśmy objęcia ich tym systemem, a 

jedynie  stałych  mieszkańców.   Natomiast  w  tym  regulaminie  Państwo  będziecie  mogli 

zaproponować sposób rozwiązania – czy , ile razy będzie opróżniany, na jaki czas winni zawrzeć 

umowę – być może trzeba będzie dla nich zawrzeć jakiś tam inny system. My się w tej chwili na 

tym zastanawiamy i proszę   również żebyście się Państwo zastanawiali, żebyśmy dyskutowali w 

momencie w którym zarzewie tego regulaminu powstanie.  

Przewodniczący RG  – dziękuje bardzo, nie widzę dalszych osób do brania udziału do dyskusji, a 

więc wracamy do projektu uchwały, który  przedstawiła P. Sekretarz. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem uchwały w wersji przedstawionej przez P. Sekretarz, z uzupełnieniem po przecinku za 

słowem  komunalnymi,  które   nie  są  odbierane  w  sposób  selektywny.  To  jest  to  uzupełnienie 

uchwały. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały  w tej treści proszę o podniesienie 

reki w górę. 

Za – 11  przeciw – 3 Wstrzymujących się – 1 

Stwierdzam, że uchwała  przeszła  większością  głosów.  Proszę Panią  Sekretarz  o  przedstawienie 

następnej uchwały. 

Sekretarz –Naprawdę to już ostatnia uchwała z uchwał śmieciowych. Wzór deklaracji. Co tu tutaj 

dużo mówić proszę Państwa. Jesteście Państwo, jesteśmy wszyscy przyzwyczajeni do tego że każą 

nam wypełniać deklaracje – tak, albo to na podatek rolny, albo na podatek od nieruchomości teraz 

przyjdzie  czas  na  deklaracje  odnośnie   odpadów  komunalnych.  Wzór  Państwo  mieliście 

dostarczony,  on  będzie  opublikowany.  To  jest  wzór  takiej  deklaracji,  gdzie  wypełniamy  imię  i 

nazwisko, czy jestem właściciel, współwłaściciel, czy ktoś inny, ile mam osób, jaka jest stawka  w 

danym momencie i ile  miesięcznie   będę opłacał tej  stawki  na podstawie  przyjętej  przez radę 

gminy  przed  momentem stawki.  Każdy  z  mieszkańców,  każdy  właściciel,  współwłaściciel  czy 

zarządca będzie musiał taka deklaracje wypełnić. To jest również fakt taki, że będzie z tym niejaki 

problem, bo dotarcie do każdego właściciela będzie już naszym zadaniem i wyegzekwowanie od 

niego tej deklaracji to będzie też problem. W związku z powyższym, po ostatnim pobycie moich 

pracowników na szkoleniu  zaproponowaliśmy, o ile Państwo radni się zgodzicie, aby ta pierwsza 

deklaracja  t-  jak tutaj  w projekcie  uchwały  był  termin 31  maja,  żeby  jednak  zrobić  o  miesiąc 

wcześniej  30  kwietnia,  dlatego  że  będzie  dłuższy  czas  na  to  żeby  zwrócić  się  do  każdego  z 

mieszkańców,  żeby  jednak  tą  deklaracje  wypełnić  zanim  wszczęte  zostanie  postępowanie,  bo 

chodzi nam o to aby jak najwięcej mieszkańców sami wypełnili ta deklaracje, żeby nie potrzeba 

było prowadzić żmudnych postępowań. Im dłuższy ten okres do 1 lipca będzie na stworzenie tzw. 

Bazy czyli na kontakt z mieszkańcem – słuchaj jeszcze musisz wypełnić to i tamto. Ja rozważam 

nawet taka możliwość, że pracownicy pojada na wieś żeby do tych  mieszkańców bezpośrednio 
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dotrzeć,  ale  proszę  wówczas  o  to  aby  ten   termin  był  30  kwietnia,  żeby  dalej  mieć  jeszcze 

możliwość rozłożenia   sobie czasu, dlatego proponuje Państwu radnym, żebyście rozważyli taką 

zmianę w projekcie, który był dostarczony – zamiast 31 maja, 30 kwietnia byłby zapisany. Uchwała 

brzmiałaby w sposób następujący:

uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2012 roku w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 

wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właścicieli 

nieruchomości

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§1. Ustala się wzór formularza deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami    

      komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, w brzmieniu stanowiącym załącznik 

     do niniejszej uchwały.

§2.Ustala  się  termin  składania  pierwszej  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie 

odpadami  komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości do dnia 30 kwietnia  2013 roku.

§3. Termin składania kolejnej deklaracji w przypadku wystąpienia okoliczności mających wpływ na 

zmianę  wysokości  opłaty,  bądź  powstanie  lub  wygaśnięcie  obowiązku  uiszczania  opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  ustala  się  na  14  dni  od  momentu  zaistnienia  tych 

okoliczności.

§4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego 

Przewodniczący RG -czyli rozumiem przystępuję do głosowania z naniesieniem tej poprawki do 

dnia 30 kwietnia 2013 roku 

Kto zatem z Państwa jest  za  przyjęciem uchwały   w  treści  przedstawionej  przez P.  Sekretarz 

proszę o podniesienie reki w górę. 

Za – 15  przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0  

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.  Tym samym zakończyliśmy blok uchwał 

dotyczący gospodarki śmieciowej 

K. Wicher – jeszcze jedno zdanie chciałbym dodać

Przewodniczący RG  – jak Pan musi 

K. Wicher – więc, jeśli chodzi,  Pani Sekretarz mówiła, że będą problemy najprawdopodobniej z 

wypełnianiem tego -  może wypełnić jedną dobrze, taka jedna wzorową  i włożyć to w gablotkę i 

każdy  mieszkaniec  każdy  może  dojść,  jak  nie  będzie  rozumiał,  żeby  to  nie  sprawiało,jakoś 

utrudnienia dla pracowników, żeby wypełnili i dobre przynieśli

Sekretarz – dobrze  
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Przewodniczący RG - Myślę, że należałoby to wprowadzić do programów zebrań wiejskich. Ta 

deklarację  w jednym z punktów byłoby omówienie, osoby starsze naprawdę będą  miały problemy. 

Dlatego myślę, że pomoc tutaj pracowników urzędu, w postaci pobytu  na wsiach będzie niezbędny 

Wójt Gminy (...) musimy jakoś tym ludziom pomóc 

Przewodniczący RG  – sprawy techniczne będziemy  rozwikływali w momencie kiedy będziemy 

uczestniczyć  w zebraniach  wiejskich.  Proszę  P.  sekretarz  o  przedstawienie  kolejnej  uchwały  w 

sprawie   zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

na terenie gminy Lubasz na rok 2013. 

Sekretarz UG – mówiłam, że jestem specjalista od spraw trudnych w związku z powyższym kolejna 

uchwała również jest uchwałą która dotyczy większej części naszych mieszkańców szczególnie za 

sprawa urządzeń zbiorowego zaopatrzenia wsi w wodę, bo ta w większości naszych miejscowości 

jest  lub będzie w niedalekiej przyszłości Natomiast troszkę mniej mamy dostawców ścieków, ale 

tez coraz więcej  Pamiętacie Państwo, że w ubiegłym roku ustalając ceny braliśmy pod uwagę dane 

szacunkowe, ponieważ zakład komunalny w postaci naszej spółki zaczynał dopiero funkcjonować. 

Dzisiaj  przyjmujemy  już  taryfy,  możemy  to  zrobić  ustawa  dopuszcza  taka  możliwość  po 

przedstawieniu  kosztów  i  tzw  wniosku  taryfowego  przez  spółkę  Spółka  taki  wniosek  złożyła. 

Poddany  on  został  analizie  W  wyniku  analizy  zakwestionowaliśmy  konkretnie,  może  nie 

zakwestionowaliśmy, ale dopatrzyliśmy się błędnej ilości ścieków  i wody, ze względu na to że my 

mamy teraz  bezpośredni wgląd do tego Zmieniała się zatem taryfa po stronie Gminnego zakładu 

Komunalnego Państwo radni  dyskutując na posiedzeniu  komisji  dokonali  zmian w stosunku do 

propozycji,  gdyż  propozycje  nasze  optowały  w  kierunku  8%  wzrostu  ceny  wody  i  utylizacji 

ścieków Państwo radni zaproponowali na posiedzeniu komisji, żeby ceny te oscylowały lub były 

lekko niższe od, w stosunku do cen które obowiązywać będą w innych gminach obsługiwanych 

przez Gminny , przez Zakład Usług Komunalnych w Śmieszkowie.  W związku z tym, i to był 

wniosek formalnie przegłosowany zostały dokonane zmiany w projekcie uchwały i tak cena netto 

wody wynosić będzie, o ile Państwo radni za chwile to przegłosują 3 złote i 9 groszy za 1m3, cena 

netto ścieków na terenie gminy Lubasz 4,32 zł dla dostawców indywidualnych i 5,55zł za m3 dla 

zakładów produkcyjnych i przemysłowych  Zwolnione nadal pozostawać będą ścieki dowożone 

beczkowozami, ale oznacza to w linii prostej że budżet gminy  będzie dofinansować musiał różnicę 

produkcji wody w wysokości 5 9 groszy od 1m3 oraz 2 złote osiemdziesiąt jeden groszy za m3 

ścieków dostarczonych do oczyszczalni na terenie gminy.  Jak to się kształtuje w skali budżetu. 

W skali budżetu gminy kształtuje się to oto w ten sposób, że budżet będzie dopłacał 607 tys zł do 
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Gminnego Zakładu Komunalnego. Tez muszę powiedzieć, dlaczego tak duża dopłata, w związku z 

tym że koszt oczyszczania 1m3  wody wliczony jest   poziom amortyzacji  dotyczący projektów 

unijnych. Mamy już w tej chwili dwa projekty unijne, które zostały zrealizowane, a mianowicie 

kanalizacja osiedla Górczyn, gdzie odpis amortyzacyjny tj  300 tys 303 zł i kilka groszy i 81 tys z 

paroma groszami tj odpis amortyzacyjny Osiedla Gorajskiego Te środki konkretnie w wysokości 

381 tys 500 zł w linii prostej wrócą na konto urzędu gminy jako opłata dzierżawna. Jest to ten 

mechanizm, który Państwu tłumaczyłam – dość zawiły z punktu widzenia założeń Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego z jednej strony wliczamy i naliczamy opłatę dzierżawną, 

dajemy na to pieniądze i ona wraca z powrotem. Pozostała kwota w wysokości ponad 240 tys zł to 

jest  dofinansowanie  w  linii  prostej  do  produkcji  wody  i  kosztów  oczyszczania  1m3  ścieków. 

Założenie jest takie, że dostaw ścieków  to ilość 155 tys, natomiast produkcja wody 290 tys m3 w 

skali gminy takie jest założenie, które tzn gdyby chodziło o produkcje wody  to jest tam troszeczkę 

więcej, ale należy liczyć się z ubytkami, które przecież po trasie są, a są wliczone w niewielkiej 

ilości,ale są wliczone podobnie jak i ścieki.

 K. Wi cher 3,09 to jest brutto

Sekretarz  –  netto,  my mówimy ustalając stawki o kwotach netto.  W linii  prostej   tj  chyba 4% 

wzrostu. Uchwała brzmi w sposób następujący: uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia  12 listopada 

2012  roku  w  sprawie  :  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 

odprowadzenie ścieków na terenie gminy Lubasz na rok 2013.

Na podstawie stosownych przepisów  Rada Gminy  Lubasz  uchwala , co następuje :

§ 1. Opiniuje się pozytywnie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przedstawione  we  wniosku  

        złożonym przez Gminny Zakład Komunalny w  Lubaszu sp. z o.o. w Lubaszu , ul. Stajkowska 

§ 2.   Ustala się następującą wysokość  stawki netto za wodę na terenie  gminy Lubasz

              a/ 3 złote 09 groszy / m3

              b/ 2,00 – miesięczna opłata abonamentowa

§ 3.1. Ustala się następujące wysokości stawek netto za odprowadzenie ścieków na terenie  gminy 

Lubasz

           a/    4,32  zł/m3      - dla dostawców indywidualnych

           b/    5,55 zł/m3      - dla zakładów produkcyjnych i przemysłowych    

       2. Zwalnia się  mieszkańców gminy z odpłatności za korzystanie z punktów   

    zlewnych zlokalizowanych przy oczyszczalniach ścieków w Stajkowie , Miłkowie  

    i Jędrzejewie.
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§ 4. 1.  Ustala się dopłatę do 1 m³ wody w wysokości 0,59 groszy/m³

       2.  Ustala się dopłatę do dostarczonego 1m3 ścieków w wysokości 2,81 zł /  m3 

            ścieków dostarczanych do oczyszczalni na terenie gminy.  

§ 5.  Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 6.  Uchwała  wchodzi  w  życie  z  dniem  podjęcia  z  mocą  obowiązującą  od dnia 01 stycznia 

2013  roku.

Przewodniczący RG  - czy ktoś z Państwa ma pytania w sprawie uchwały

Radny Ł. Wlekły – ja mam takie pytanie- bo rozumiem ostatnie stawki były wyliczane, były liczone 

bo nie mieliśmy danych, ale  z  tych niepewnych danych wynikło, że przynosi dochód gospodarka 

wodna i ściekowa, bo przedstawione było, że lekki zysk przyniosło i dlatego moje takie pytanie, 

dlaczego wzrost produkcji wody i  oczyszczania ścieków jest aż tak, wzrósł o 24%  dla wody i  74% 

dla ścieków 

Przewodniczący RG - czy Pan Prezes będzie się ustosunkowywał

Prezes J. Wala - ja nie mam na co się do czego ustosunkowywać, bo Pani Sekretarz powiedziała 

dlaczego wzrósł, przecież w tej wypowiedzi jest wszystko jasne- w uzasadnieniu do uchwały.  Ja 

nie mam nic więcej do dodania – moje koszty, ja Państwu pokazywałem ja prowadzę gospodarkę ta 

która  dotyczy  mnie   bardzo  oszczędnie,  ostrożnie  ze  wszelkimi  sposobami   żeby  nie  wejść  z 

odszkodowaniami. Jeżeli chodzi o prowadzenie gospodarki  wodno ściekowej  ona jest zgodna ze 

wszystkimi  przepisami.  Ja  muszę  wykonać  wszystkie  przepisy,  a  dlaczego  wzrosło  to  Pani 

Sekretarz mówiła.

Przewodniczący RG – dziękuje bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa

Ł. Wlekły – dlaczego pytam, bo jeżeli coś przynosi zysk i doliczymy koszty np inflacja o 4% to 

jeżeli coś wzrasta o 24% to jest dla mnie dziwne, że tak koszty zdrożały, aż tyle to jest ......

Jeżeli przynosiłoby straty to rozumiem, ale przynosi zysk 

Sekretarz  UG  –  jeżeli  mogę  się  odnieść  to  na  wzrost  kosztów niewątpliwie  –  po  pierwsze  - 

dzierżawa, która nie wliczaliśmy w zeszłym roku, bo ona wyszła jakby w trakcie , a po drugie 

niewątpliwie amortyzacja, która raz jest liczona po stronie kosztów, a drugi raz może być uwalniana 

na środki  inwestycje i remonty  To jest ważne natomiast ponieważ Państwo podjęliście uchwałę na 

przekazanie w formie aportu  środków trwałych – odcinków sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, to 

oznacza,  że  po  pierwsze  musi  być  wliczana  ta  amortyzacja  w  stawce,  nie  w  taryfie,  dlatego 

wzrastają koszty.  Ale jednocześnie dla spółki powinno to stanowić bardzo dobry bodziec do tego 

żeby  ulepszała  te  nasze  urządzenia,  bo  uwalniają  się  wówczas  środki.  To  jest  skomplikowane 

założenie finansowe, natomiast generalnie – raz -  daje spółce możliwości kredytowe, po wtóre 

daje  możliwości  w  inwestowanie  w  ich   bazę,  bo  stanie  się  ich  bazą  prawda.  To  są  te  stare 
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urządzenia wodno kanalizacyjne, które powstały przed rokiem 2008, gdzie ich stan jest najgorszy. 

W związku z powyższym powinno to  i  myślę,  że  w najbliższej  przyszłości  powinien powstać, 

zresztą  zgodnie   z  ustawą  dziesięcioletni  plan  modernizacji,  gdzie  będziecie  mieli  Państwo 

pokazane jakie środki i w jakiej wielkości mogą być przez spółkę  przeznaczane na modernizacje, 

bez  udziału  gminy.   To  jest  bardzo  ważne,  ale  niestety   kosztochłonne.  W każdym  studium 

wykonalności projektów unijnych stawka  amortyzacyjna jest zakładana po stronie odbiorców   

 Niektóre gminy stosują również tak, że nie zwalniają z podatku od nieruchomości spółki, ale liczą 

w taryfie i stosują taką metodę  jak my  stosujemy do dzierżawy czyli dają i maja wpływ. To tez 

zależy od polityki jaką kształtują. Natomiast każdy taki czynnik ma wpływ. 

Radny Ł.Wlekły -  jeszcze w takim razie amortyzację przecież mieliśmy już w zmianach budżetu, 

raz już mieliśmy, spółka musiała już mieć liczone koszty amortyzacji w roku 2012 i musiała też 

zapłacić dzierżawę 

Sekretarz UG  -  tylko dotyczące Osiedla  Górczyn,  a  w tej  chwili  w  taryfę  wliczone są  koszty 

składników  majątkowych,  które  przekazane  będą  do  końca  tego  roku   spółce  w  postaci  aktu 

notarialnego, czyli to co na poprzedniej sesji, i to jest  bodajże  kwota łączna, ja nie chce mówić 

245  tys  zł,  o  ile  dobrze  pamiętam z  tego  wniosku  taryfowego,  ale  nie  chce  tutaj,  żebym  nie 

przekłamała  przypadkiem tej informacji, dlatego ze do tej pory nikt tego nie liczył – u nas  w 

budżetowej księgowości amortyzacja to jest coś takiego co się stosuje i nie ma na nic  wpływu. W 

przypadku spółek ma to ogromny wpływ – oni w związku z tym że nie dysponowali tym majątkiem 

do tej pory, a tylko mieli powierzone na podstawie umowy dzierżawy   w związku z czym ta stawka 

nie  była  liczona  po  stronie  amortyzacji.  Natomiast  w  tej  chwili  została  wkalkulowana  na  co 

niewątpliwie podwyższyło koszty. Nie jest to  jedyny czynnik ale jest czynnikiem podwyższającym 

koszty wody i kanalizacji, szczególnie kanalizacji, bo woda, ten majątek jest dużo starszy natomiast 

kanalizacja to jest majątek dość młody  W związku z tym te odpisy amortyzacyjne w wysokości 4 i 

pół procent wartości inwestycji rocznie są dość wysokie 

Prezes J. Wala – Pani Sekretarz powiedziała wystarczająco -  ja pokazywałem na ten rok ja nie mam 

z czego odpisywać,  bo majątek jest  taki mały  -   ma 24 tys  amortyzacji.  Jeżeli  majątek będzie 

większy, przekazany to (...) bo ja nie mogę wykazywać strat. To są straty które nie będą  stratami, ta 

amortyzacja musi być ujęta w taryfach i to spowoduje że spółka będzie nabierała z czasem, ...z 

czasem , nie od razu 1 stycznia tylko każdego miesiąca – zdolności inwestycyjne tutaj są zadania 

przed nami. Ostatnio Pan radny pytał mnie skąd oszczędności. Rzeczywiście, pokusiłem się (...) 

tyle stacji uzdatniania wody co my mamy ma rzadko kto. W większości maja jedną albo dwie na 

terenie  gminy.  Zlikwidowanie  tych  mniejszych  spowoduje,  że  będzie  też  można,  w zamian  za 

budowę, to będzie się nakręcało jak gdyby wzajemnie. Każda stacja, nawet ta malutka generuje 
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przeogromne koszty. Gdybym Państwu pokazał   ile przynoszą strat te dwie najmniejsze to sami 

byście  byli zaskoczeni, bo ja muszę ponosić  koszty energii, koszty badań itd, te wszystkie wymogi 

muszą być spełnione. Natomiast w następnym roku, dlatego tu  mówiłem o tym, że będzie mnie już 

stać  w  następnym  roku  w  okolicach  września,  żeby  jakąś  większa  inwestycje  zrobić  –  około 

kilometra wodociągu,   być może – to jest moje marzenie, tak bym chciał.  Myślę, że to się tak 

wszystko już poukłada jak będziemy funkcjonowali, bo każdego miesiąca będę miał zwiększone 

środki  na to,  żeby  można  było się włączać aktywnie.  Jak trzeba będzie  wybudować na jakimś 

osiedlu, bo to ludzie się skrzyknęli, wykupili osiem działek i trzeba podciągnąć wodociąg to ja nie 

będę mówił proszę iść do Wójta tylko z Wójtem uzgodnię, wyrysuje plan i będzie. Tak to sobie 

wyobrażam. Ja oczywiście mówię to w dużym uproszczeniu i proszę nie wyciągać że obiecałem, a 

nie wykonałem. Tak to ma działać i tak to działa w dojrzałej spółce

Radny Ł. Wlekły – bo wcześniej nie dopłacaliśmy, zanim spółka powstała, jeszcze był ten stary 

zakład  w  Sławnie,  nie  Śmieszkowie  –  to  był  inny  zakład,  nie  spółka  handlowa  ,   wtedy  nie 

dopłacaliśmy  ani  grosza  do  wody,  ani  nie  dopłacaliśmy  do  ścieków  tylko  do  ścieków  które 

dowożono beczkowozami 

Sekretarz UG – rzeczywiście jest tak, ze do produkcji wody nie dopłacaliśmy ani złotówki, dlatego 

że   stosowana  była  metodyka  taka  że  cena   wody  była  uśredniona  we  wszystkich  gminach 

wchodzących w skład tego porozumienia, bo to było porozumienie międzygminne. Zgodnie z tym 

co Pan Węgierek podkreślał na naszej gminie zawsze były  straty, natomiast na innych gminach, 

pewnie w tych gminach gdzie hydrofornie przede wszystkim były na wyższym stopniu technicznej, 

no wyposażenia technicznego. Te koszty były  znacznie miejsce więc te koszty można było uśrednić 

w  skali  całego  porozumienia,  wcześniej  to  było  jeszcze  Drwasko,  Ryczywól,  Czarnków i  my. 

Drawsko   odeszło pozostały te 3 gminy i nadal jest to uśredniane jak zdążyłam się zorientować 

przed propozycja projektu uchwał. Natomiast dopłacaliśmy zawsze wnosząc pewna kwotę dotacji 

do gmina Czarnków, bo tak to było przekazywane a Gmina Czarnków przekazywała dalej. I  nie 

rozliczaliśmy  się   tutaj  absolutnie  ilością  ścieków które  były  dostarczane  poprzez beczkowozy 

czy  .dopływały  rurociągami.  To  była  kwota  uzgodniona  bo  tak  można  było  zastosować  w 

przypadku zakładu budżetowego.  Natomiast  w tej  chwili  Gmina Czarnków   podobnie  jak my 

stosuje tą sama metodologię ilość wody razy stawka dopłaty i ilość ścieków razy stawka dopłaty 

Radny Ł. Wlekły -  bo ja tak myślę bo tutaj było mówione o oszczędnościach, bo wiadomo jest 

większy  może więcej,  ma większe oszczędności,  koszty  po prostu byłyby  mniejsze.  Gdybyśmy 

naprawdę przystąpili wtedy do tej spółki koszty naszej dopłaty  do wody mogłyby być znacznie 

mniejsze, bo wiadomo koszty zarządu, koszty prezesa, zakup nowego sprzętu, który widzieliśmy, 

który był zakupiony, mieszkańcy by nie ponosili bo ten sprzęt tam już był . Także, tu jest trochę, 
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nasi mieszkańcy, dzięki temu że powstała ta spółka muszą za to teraz zapłacić.

Radny Z. Bałeczny - ja jeszcze mam pytanie - Co z wnioskiem P. Andrzeja Macyszyna, bo padł taki 

wniosek żeby gmina żeby gmina więcej dołożyła do tej stawki

Sekretarz  UG  -on  jest  uwzględniony  już  w propozycjach,  które  już czytałam.  Konkretnie  ta 

propozycja, która Państwo przegłosowaliście na komisji spowodowała zwiększenie o 23 tys 500zł 

chyba kwoty ogólnej, która musimy przekazywać i to jest w tych stawkach uwzględnione. 

Dziękuję

Radny  M. Filoda – mam takie pytanie odnośnie działalności  spółki. W związku z tym, ze spółka 

nalicza nam teraz amortyzacje w koszty, po tym jak w formie aportu przekazaliśmy (....) 9 milionów 

złotych  na wrześniowej sesji, czyli ma pieniądze na inwestowanie  itd, na odtworzenie majątku to 

zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu wsi w wodę i zbiorowym odprowadzeniu nieczystości 

płynnych powinna też przedstawić plan inwestycyjny – tak ?

Sekretarz UG – tak, zgodnie z taka ustawą to musimy bardzo bacznie się przyjrzeć, ale najpierw 

musimy uporządkować pewne sprawy administracyjne. Na okres 10-letni musi być przyjęty plan 

modernizacji i  bazy  sieci wodno – kanalizacyjnej. I tak jest zawsze w przypadku kiedy tworzona 

jest spółka prawa handlowego, czyli jest przedsiębiorstwo Gdy jest zakład tworzony i obsługuje 

gospodarkę wodno – ściekową, wówczas nie ma takiej potrzeby ze względu na to, że i tak zawsze 

inwestorem jest gmina. A tutaj oprócz tego, że inwestorem może być gmina inwestorem  jest także 

przedsiębiorstwo, czyli spółka. I stąd potrzeba  opracowania tych 10-letnich planów rozwoju (to się 

nazywa) i do tego trzeba będzie przystąpić w następnym roku. 

Przewodniczący RG – dobrze, dziękuję bardzo. Nie widzę kolejnych zgłoszeń do dyskusji, zatem, 

dziękując P. Sekretarz za informacje biznesowe proszę o  przystąpienie do głosowania . 

Kto zatem z Państwa jest za przyjęciem uchwały  przedstawionej przez P. Sekretarz  odnośnie taryf 

proszę o podniesienie reki do góry. 

Za – 11 przeciw – 4 Wstrzymujących się – 0  

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta większością głosów. Proszę P. Sekretarz o przedstawienie 

kolejnej  uchwały   odnośnie  uchwalenia   Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na  2013  rok

Sekretarz UG  - To już ostatnia proszę Państwa z tzw okołobudżetowych uchwał prezentowanych 

na dzisiejszej sesji rady gminy. Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  2013  rok . 

Opłaty z tego tytułu, żeby taki program mógł powstać wiecie Państwo doskonale pochodzą z wpłat 

handlowców, którzy uzyskują zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Szacujemy, ze na 

rok  2012  wysokość  tej  opłaty  to  100tys  zł,  w  roku  bieżący  to  jest  niecałe  107  tys,  które 
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wykonaliśmy,  ale  obserwujemy  juz,  od  ostatniej  raty  rezygnację,  szczególnie   z  tych  napojów 

wysokoprocentowych, a to jest logiczne przy kryzysie, dlatego że ta opłata za sprzedaż napojów 

wysokoprocentowych jest najwyższa.  Dlatego na początku proponujemy 100tys zł z następującym 

przeznaczeniem 

– prowadzenie i finansowanie Punktu Konsultacyjnego przez psychologa  – 14.400,-

– zajęcia w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych– 5.000,-

– dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów – 5.000,-i jest to propozycja  i zazwyczaj

            realizuje to Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

– realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie

            pozalekcyjnych    zajęć sportowych – 35.100,-

– organizowanie lokalnych imprez profilaktycznych, promujących styl życia wolny od

             nałogów –  10.000,-

– dożywiana dzieci uczęszczających do świetlic – 20.000,- I jest to również przekazywane do 

            ośrodka, po to żeby środki został pomnożony ze środków Rządowego Programu 

             Dożywiania  

– finansowanie działalności kluba AA – 3.000,-

–  finansowanie pełnomocnika zadań ds Programu – 5.000,-

oraz finansowanie Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  2.500,-, przy jednoczesnym 

przyjęciu stawek  za prace w Komisjach, następujących 

– wydanie jednej opinii dotyczącej zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 10,-zł

– przeprowadzenie kontroli jednego punktu sprzedaży napojów alkoholowych i spisanie 

– protokołu – 15,-zł 

– przeprowadzenie kontroli świetlicy lub innej jednostki wykonującej działalność 

profilaktyczną 15,-zł 

– przeprowadzenie rozmowy motywującej osobę uzależnioną do podjęcia leczenia w 

wysokości 15,-zł 

– gotowość do przeprowadzenia rozmowy motywującej – 10,-zł od , dlatego ze najczęścuiej 

zdarza się tak, że członek komisji czeka na delikwenta, a on się w takim stanie znajduje, ze 

na komisje nie przychodzi 

– konsultacje z psychologiem – 15,-zł za jedną konsultację,

– posiedzenie komisji w innym temacie  –  50,-zł od posiedzenia dla każdego członka,  to 

zdarza się bardzo rzadko .
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I  uchwała  brzmi  następująco:  uchwała  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  12  listopada  2012  roku 

w  sprawie  uchwalenia   Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na  2013  rok

Na podstawie  stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz  uchwala, co następuje :

§ 1. Uchwala się Program  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  2013 rok 

określony w załączniku do niniejszej uchwały, którego nie będę odczytywać ponieważ sentencje już 

przekazałam 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa ma zapytanie. Nie widzę 

Kto zatem z Państwa jest  za  przyjęciem uchwały  przedstawionej przez P. Sekretarz  proszę o 

podniesienie reki do góry. 

Za – 14 przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0  

Przerwa 

Ad 4    Przewodniczący  RG   –  przystępujemy  do pkt  4  –  podjęcie  uchwał  w sprawie  i  pierwsza 

uchwała  to  jest  w  sprawie:  podziału  gminy  Lubasz  na  stałe  obwody  głosowania,ustalenia  ich 

numerów i granic 

raz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Sekretarz UG  – proszę Państwa na ostatniej sesji podejmowaliśmy uchwałę odnośnie  podziału 

gminy  na  okręgi  wyborcze  i  w tej  chwili,  w związku z  ta  uchwałą  Rada  Gminy  musi  podjąć 

uchwałę o podziale gminy na obwody głosowania, czyli obwody głosowania to są te miejsca w 

których  się  głosuje  się,  w  wyborach.  Tutaj,  ostatnia  uchwała,  która  dzieliła  gminę  na  okręgi 

głosowania miała miejsce w 2002 roku. Nie zmieniamy ta propozycja uchwały  miejsc w których 

obwodowe komisje wyborcze będą miały swą siedzibę.

– 1 Publiczna  Szkoła Podstawowa w Lubaszu  –  cały  Lubasz,  całe  sześć  obwodów, 

jednomandatowych oczywiście to jest Szkoła Podstawowa – Nr 1

– Nr  2 -  Pałac Spółdzielni Produkcji Rolnej  w Sławnie  –   tutaj  tez  nie  zmieniło  się, 

mieszkańcy Jędrzejewa, Prusinowa, Kamionki, Sławna głosują w tym miejscu, przy czym 

mamy tutaj dwa okręgi wyborcze Jędrzejewo, Prusinowo i Kamionka Sławno

– 3 –  tj  Miłkowo,   Publiczna  Szkoła   Podstawowa   w  Miłkowie  i  tutaj  mamy  Bończa, 

Elżbiecin Miłkowo,i Miłkówko – 1 i Klempicz, Sokołowo – 2 

– 4 – tradycyjnie  Publiczna Szkoła Podstawowa w Kruczu z tym, że tutaj dla mieszkańców 

Nowiny oznacza nowość i dla mieszkańców  Antoniewa. Powrót do głosowania w Szkole 
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Podstawowej   Kruczu,  ponieważ  zgodnie  z  przyjętym  podziałem  gminy  na  okręgi 

wyborcze , Krucz stanowi odrębny okręg wyborczy, natomiast miejscowości Antoniewo, 

Kruteczek, Nowina  stanowią jeden okręg wyborczy, w którym jest wybierany jeden radny. 

Jak dobrze pójdzie przez 12 lat z każdej miejscowości może być wybrany jeden radny. jak 

miejscowości się dogadają- tak. 

– I nr 5 tj  Gimnazjum  w Lubaszu teren sołectw Bzowo – Goraj, który od tej pory stanowić 

będzie odrębny okręg wyborczy ( oczywiście w wyborach do rad gmin)  Dębe stanowiące 

odrębny okręg wyborczy oraz Stajkowo, które do tej pory złączone było z Nowiną, a teraz 

stanowi  osobny okręg wyborczy 

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2012 roku w sprawie: podziału gminy Lubasz na 

stałe obwody głosowania,ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych.

Na podstawie stosownych  przepisów  Rada  Gminy  Lubasy  uchwala  co  następuje  

§ 1. Dokonuje się podziału gminy Lubasz  na stałe obwody głosowania,ustalając ich numery,granice 

       oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych,zgodnie z  załącznikiem do niniejszej uchwały, 

       który  przed chwila zaprezentowałam .

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 3.Traci moc uchwała Rady Gminy w Lubaszu z dnia 18 lipca 2002 roku w sprawie podziału 

      gminy na obwody głosowania    

§ 4. Po jednym egzemplarzu uchwały przekazuje się Wojewodzie Wielkopolskiemu i Komisarzowi 

       Wyborczemu w Pile.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

       Województwa Wielkopolskiego oraz podaniu do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo 

       przyjęty.

Przewodniczący  RG  –  dziękuję  bardzo.  Kto  z  Państwa  radnych  ma  zapytania.  Nie  widzę  – 

przystępuję  do  głosowania  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  uchwały   w  treści 

przedstawionej przez P. Sekretarz  proszę o podniesienie reki do góry. 

Za – 10 przeciw – 2 Wstrzymujących się –1  

Uchwała przeszła większością głosów. Proszę P. Sekretarz o przedstawienie następnej uchwały w 

sprawie zmian w statucie sołectwa Nowina

Sekretarz UG – zmiana dotyczy wykreślenia ze statutu sołectwa Nowina działki gruntu o numerze 

205. położona jest w Nowinie. Aby dokonać sprzedaży tej działki – zebranie wiejskie w Nowinie 

wyraziło  zgodę  na wykreślenie  z  załącznika  nr  1  tego statutu tej  działki  i  w ten  sposób ruszy 

procedura sprzedaży. Uchwała brzmi w sposób następujący: 
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Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2012 roku w sprawie zmian w statucie sołectwa 

Nowina

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje

§ 1. Wykreśla się z załącznika nr 1 do statutu sołectwa Nowina uchwalonego przez Radę  

       Gminy w Lubaszu uchwałą w sprawie nadania statutów sołectwom Gminy Lubasz działkę nr 

       205 położoną w obrębie wsi  Nowina. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku  Urzędowym 

      Województwa Wielkopolskiego.

Przewodniczący  RG  –  dziękuje  bardzo.  Kto  z  Państwa  radnych  ma  zapytania  do  uchwały 

przedstawionej przez P. Sekretarz . Nie widzę – przystępuję do głosowania Kto z Państwa radnych 

jest za przyjęciem uchwały  w treści przedstawionej przez P. Sekretarz  proszę o podniesienie reki w 

góry. 

Za – 13 przeciw – 0 Wstrzymujących się –0  

Stwierdzam, uchwała przeszła jednogłośnie. Proszę P. Sekretarz o przedstawienie kolejnej uchwały 

dotyczącej  zmian  następnej  uchwały  w  sprawie  zmian  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 202/40 oraz  202/135 położonych w obrębie wsi Lubasz.

Sekretarz  UG  – Szanowni  Państwo  jest  to  projekt  uchwały  wywołanej  wnioskiem właściciela 

działki   nr 202/40 oraz  202/135, czyli ROLPOL, Spółki ROLPOL. W chwili tej działki te maja 

funkcje zabudowy rekreacyjnej. Jest to rejon tzw ŻABINKA, w kierunku Sławienka i zamierzeniem 

wnioskodawcy, który zamierza także pokryć opracowanie zmiany tego planu z własnych środków 

jest   przekwalifikowanie  tego  gruntu  na  cele  budownictwa  mieszkaniowego.  Związane  jest  to 

przede wszystkim z opłatami jakie mieszkańcy, właściciele przyszli  muszą ponosić w związku z 

chęcią  inwestowania  w  ten  teren,  dlatego  że  zgodnie  z  zapisami  budowa  mieszkaniowa,  do 

powierzchni  umożliwiającej  wzniesienie  budynku   zwolniona  jest  z  tzw  opłaty  gruntowej. 

Natomiast budownictwo rekreacyjne związane jest z tym, że każdy  kto zamierza wznieś budynek 

letniskowy musi  taką opłatę ponieść. To wyłączenie gruntu spod uprawy. Komisje rozpatrując ten 

wniosek orzekły,  że, żeby  skierować projekt pod obrady sesji.  Zatem uchwała brzmi w sposób 

następujący:

Uchwała  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  12  listopada  2012  roku  w  sprawie  przystąpienia  do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek nr 

202/40 i 202/135 położonych w obrębie wsi Lubasz.

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§  1.1.Przystępuje  się  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
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przestrzennego na obszarze działek nr 202/40 i 202/135 położonych w obrębie wsi Lubasz.

     2. Zmiana planu obejmuje obszar oznaczony na mapie, stanowiącej załącznik do uchwały, który 

Państwo otrzymali 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG – dziękuje bardzo. Kto z Państwa radnych ma zapytanie

Radny K. Wiza – czy ten Pan uregulował już należności 

Sekretarz UG – nie mógł uregulować należności, dlatego że sfinalizowanie tego nie nastąpi w roku 

bieżącym bo będzie to przedmiotem, jest to przedmiotem umowy darowizny, ale kwota wpłynie w 

roku 2013 

(......)

Przewodniczący RG-nie wszyscy, może Pan radny doprecyzuje pytanie

Radny K. Wiza- chodzi o podatek

Sekretarz UG –pamiętam, o  co chodziło, przepraszam pomyliłam. Na dzień dzisiejszy wpłynęła 

tylko część. Zgodnie z decyzją  do 15 listopada i zgodnie z obietnicami wpłynie cała reszta 

Przewodniczący  RG  –  dziękuje  bardzo.  Kto  z  Państwa  radnych  ma  zapytanie.  Nie  widzę, 

przystępuję  do  głosowania  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  uchwały   w  treści 

przedstawionej przez P. Sekretarz  proszę o podniesienie reki do góry. 

Za – 6 przeciw – 5 Wstrzymujących się –2  

Stwierdzam,  że  uchwała  przeszła  większością  głosów,  proszę  P.  Sekretarz  o  przedstawienie 

następnej uchwały 

Sekretarz obrad – P. Przewodniczący cos z liczeniem nie wyszło, coś nie pasuje 

Przewodniczący  RG - Ponawiam zatem głosowanie.  Kto z Państwa radnych jest  za  przyjęciem 

uchwały  w treści przedstawionej przez P. Sekretarz, mówimy oczywiście o uchwale dotyczącej 

zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego   proszę o podniesienie reki do góry.  

Za – 7 przeciw – 5 Wstrzymujących się –2  

Przewodniczący RG -Stwierdzam, że uchwała przeszła większością głosów, prosimy P. Sekretarz o 

kontynuowanie

Sekretarz UG – porządkujemy zatem Gminny Program Profilaktyki dostosowując tylko kwoty do 

faktycznie  osiągniętych  i  wykonanych.  Jak  powiedziałam  nie  zmieniamy  tutaj  wielkości  taki 

wymiar jaki był został osiągnięty W związku z powyższym tylko dobre korekty między zadaniami, 

związane już z wykonanym bo jak powiedziałam  program został wykonany i w roku bieżącym 

środków już nie ma 

– prowadzenie i finansowanie Punktu Konsultacyjnego przez psychologa  – 13.300,-
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– zajęcia w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych– 15.017,-

– dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów – 8.173 zł 

– programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych

            zajęć sportowych – 22.000zł

– lokalne imprezy  profilaktyczne, promujące styl życia wolny od nałogów –  20.350,-

– finansowanie dożywiania jako wkład w Narodowym Programie Dożywiania – 20.000,-  

– finansowanie działalności kluba AA – 2.100 zł 

– pełnomocnik ds Profilaktyki – 4 i pół tysiąca 

– dofinansowanie izby wytrzeźwień -  1.260 zł

– oraz działalność Komisji tysiąc sto złotych 

Projekt uchwały brzmi w sposób następujący: 

Uchwała  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  12  listopada  2012 roku  w sprawie   zmiany  Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na  2012  rok

Na  podstawie stosownych  przepisów  ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy Lubasz  uchwala, co następuje :

§ 1. Gminny Program  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  2012 rok 

       otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały, sentencję która 

       przedstawiłam 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 3. Traci moc uchwała Rady  Gminy w Lubaszu z dnia 23 kwietnia 2012 r.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący  RG  –  dziękuje  bardzo.  Kto  z  Państwa  radnych  ma  zapytania.  Nie  widzę  – 

głosujemy.  Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały  w treści przedstawionej przez P. 

Sekretarz  proszę o podniesienie reki do  góry. 

Za – 14 przeciw – 0 Wstrzymujących się –0  

Stwierdzam, że uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.  Jednocześnie  dziękuję  Pani Sekretarz  za 

przedstawienie uchwał, proszę P. Skarbnik i zaczynamy budżetowe sprawy – uchwała nr 5 w tym 

punkcie zaciągnięcia pożyczki  budowa kanalizacji ulica Wiejska i Osiedle Gorajski w Lubaszu. 

Skarbnik Gminy – O zamiarze zaciągnięcia tej pożyczki Wójt już wspomniał w swoim wystąpieniu 

ja  tylko  przypomnę,  że  kwota  która  tutaj  pragniemy  zaciągnąć  w  formie  pożyczki  milion  125 

tysięcy 548 zł dotychczas w budżecie planowana była po stronie dofinansowania z WRPO jako 

dotacja na zadanie budowa kanalizacji sanitarnej w Lubaszu ul. Wiejska i Osiedle Gorajskie. Jednak 

z  wielka  niewiadoma,  czy  to  dofinansowanie  dostaniemy,  ponieważ  to  co  było  wspomniane 
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wcześniej nie mamy jeszcze aneksu do umowy po przetargu, po wykonaniu już całkowitym zadania 

i opłaceniu go zresztą ze środków  budżetu, a raczej kredytu obrotowego. No jest taka możliwość, z 

rozmów  z  Wojewódzkim  Funduszem  Ochrony  Środowiska,  że  w  zamian  dofinansowania 

otrzymamy w wysokości, jak to jest planowane w budżecie 68,72% wydatków kwalifikowanych. W 

związku z tym następuje jakby przetasowanie w budżecie, że pozycja ta jest zmniejszona po stronie 

dochodów, natomiast zwiększa pozycje przychodów, czyli pożyczek na projekty unijne. No i tutaj 

wspomne jeszcze, że ta kwota jest jak gdyby wyłączona z tego naszego wskaźnika zadłużenia, 

ponieważ na projekty unijne nie liczy się.  Treść uchwały brzmi w sposób następujący: 

Na  podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala, co następuje:

§ 1.1. Zaciąga się  w 2012r. pożyczkę w wysokości 1.120.548 zł na realizację projektu tj.              

          „ Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Lubasz”, zadanie B.”Budowa 

           kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w Lubaszu ( ul.Wiejska i Os.Gorajskie)”.                

      2.  Prawnym zabezpieczeniem wierzytelności pożyczkodawcy z  tytułu udzielonej 

           pożyczki stanowić będzie weksel własny  in blanco.

      3.  Środki na pokrycie spłaty pożyczki  zaciągniętej na mocy niniejszej uchwały 

           pochodzić  będą z dofinansowania  udzielonego w ramach priorytetu III „Środowisko 

           Przyrodnicze” ,działania 3.4 „Gospodarka wodno-ściekowa” , schematu I „ Budowa 

           systemu kanalizacji zbiorczej” Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 

            lata 2007-2013.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG – dziękuje bardzo. Kto z Państwa radnych ma pytania.

Radny Ł. Wlekły  – ja mam takie pytanie bo tutaj chodzi o aneks. Co ten aneks miałby zawierać, 

jakie zmiany do tej umowy

Sekretarz  UG –  aneks,  który  ma  być  zawarty  nie  uwzględnia  jeszcze  kwot  przetargowych 

osiągniętych w wyniku przeprowadzonego przetargu na budowę kanalizacji na Osiedle Gorajskiego 

W związku z powyższym nie można ubiegać się z wnioskiem o zaliczkę, ani refundację A ponieważ 

wniosek jest cały czas w  rozpatrywaniu zatem pokryliśmy całość inwestycji ze środków własnych, 

jak P. Skarbnik powiedziała. I boimy sie, bardzo mocno i poważnie obawiamy się, że do końca tego 

roku aneks nie zostanie sporządzony. 

Wójt Gminy – stąd zaproponowaliśmy zarządowi województwa, żeby z własnych środków udzielił 

nam pożyczki , a my ja spłacimy kiedy nam dadzą to co nam się należy. 

Przewodniczący RG- czy są jeszcze pytania.  Nie widzę –  w związku z czym przystępujemy do 

głosowania.  Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały  w treści przedstawionej przez P. 
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Skarbnik  proszę o podniesienie reki do  góry. 

Za – 14 przeciw – 0 Wstrzymujących się –0  

Stwierdzam,  że  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.  Proszę  P.  Skarbnik  o  przedstawienie 

uchwały w sprawie kredytu.  

Skarbnik  Gminy-  następny  projekt  uchwały  dotyczy  zaciągnięcia  kredytu.  Generalnie  takie 

założenie mieliśmy przy konstrukcji budżetu z tym, że w wyniku zmian o których będziemy później 

mówić ten kredyt został zwiększony o kwotę – no troszkę mniej, aniżeli niewykonane dochody 

własne, z tym, że jest tutaj podzielony. Ta kwota  milion 600 tysięcy złotych (z rozliczeniem z 

bankiem – tak powiem) na pokrycie kosztów inwestycji w zakresie budowy sieci wodociągowo – 

kanalizacyjnej i na projekt poprawa jakości życia mieszkańców wsi  pokrywając udział własny oraz 

na na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów 760 tysięcy złotych. 

Konkretnie w tej  kwocie 840 tysięcy złotych chcemy dać do rozliczenia z inwestycji takiej jak 

wodociągowanie wsi Sokołowo – Klempicz, ul. Działkowa, która jest zaproponowana do realizacji 

w budżecie (ten nas udział własny około 100 tys)  i na świetlice wiejskie około 220 tysięcy i dalsze 

760 tysięcy na pokrycie zobowiązań co jest w 2012 roku szczególnie uzasadnione, bowiem jak 

Państwo pamiętacie w trakcie roku wystąpiła konieczność wcześniejszej spłaty  części pożyczki, 

która  została zaciągnięta z wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu jeszcze na realizacje Osiedla Górczyn, ponieważ byliśmy jakby zmuszeni do .  

Przyspieszonej spłaty ponad 446 tysięcy złotych, ponieważ cała ta inwestycja została przeliczona 

do wartości netto projektu. Treść uchwały brzmi następująco: 

Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

§ 1.1.  Zaciąga się w 2012r. kredyt długoterminowy w łącznej wysokości miliona 600 tysięcy zł, w 

tym: 

1) na pokrycie kosztów inwestycji w zakresie budowy sieci wodociągowo-kanalizacyjnych 

oraz  kosztów budowy,  rozbudowy i remontu świetlic wiejskich (  w ramach projektu 

„Poprawa jakości życia mieszkańców wsi Nowina,  Kamionka,  Prusinowo i Jędrzejewo- 

840tys  ,na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów – 

760tysięcy

2) Prawnym zabezpieczeniem wierzytelności kredytodawcy  z  tytułu udzielonego kredytu 

stanowić będzie weksel własny  in blanco.

3) Środki na pokrycie spłaty kredytu  zaciągniętego na mocy niniejszej uchwały pochodzić

będą z dochodów własnych gminy w poszczególnych latach spłaty. 

§ 2.  Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz. 

§ 3.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Przewodniczący RG- dziękuję bardzo, czy sa zapytania radnych proszę

Radny Ł. Wlekły – ja mam takie pytanie, bo tutaj jest policzone milion 600 tys zł bierzemy ten 

kredyt, a deficyt wynosi milion 524 z kawałkiem. I co z ta kwotą  80  niecałe , 70 kilku tysięcy

Skarbnik Gminy- deficyt proszę Pana będziemy omawiać przy okazji zmian w budżecie. Deficyt 

powstaje w wyniku różnicy,  to  nie można tak wprost  tutaj   przekładać,  bo przecież kredytów, 

pożyczek jak Pan zobaczy załącznik nr 3  do projektu zmian w budżecie, on przedstawia  ile mamy 

kredytów, ile mamy rozchodów, ile mamy dochodów. Bo przecież będziemy mówić, że dochody 

własne  nam  się  tutaj  zmniejszają  i  częściowo  zwiększają  z  tytułu  odpłatności   tam  sołectw. 

Natomiast   w  zakresie  wydatków  –  po  prostu  przetasowujemy,  zwiększenia  nie  równają  się 

zmniejszeniu jak Pan zobaczy. To powstaje, deficyt powstaje  tylko i wyłącznie – jest to różnica 

pomiędzy dochodami i wydatkami. Dalej natomiast kredyty wynikają dla zrównoważenia budżetu – 

dochody plus  przychody, wydatki, minus rozchody. No tyle mogę powiedzieć. Ja wiem,  to jest 

dość trudne, żeby to zrozumieć, ale nie możemy tego przedkładać, że tyle kredytu to tyle deficytu – 

absolutnie 

Przewodniczący RG- dziękuję bardzo, czy są  jeszcze pytania. Nie widzę, a więc przystępuje do 

głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały  w treści przedstawionej przez P. 

Skarbnik  proszę o podniesienie reki do  góry. 

Za – 13 przeciw – 1 Wstrzymujących się –1  

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta większością głosów. Proszę P. Skarbnik o przedstawienie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie.  

Skarbnik Gminy- nie, nie, jeszcze jednej pożyczki  

Przewodniczący RG-  o przepraszam, (...)

Skarbnik Gminy- projekt tej uchwały wynika ze zmian w budżecie, o których będziemy  mówić za 

chwilę.  Chodzi  o  przyjecie  do  realizacji  jeszcze  w  bieżącym  roku  zadania  z  dofinansowania 

unijnego – budowa kanalizacji  sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu. No i tutaj na ta część jakby 

unijną – wiadomo, że ja nie dostaniemy w tym roku (bo to jest już za późno), ale istnieje możliwość 

pobrania na część unijna  pożyczki, której udziela Bank Gospodarstwa Krajowego. I ta pożyczka 

jest  tutaj  w  równowartości  75%  kosztów  kwalifikowanych  tego  projektu,  zresztą  zgodnie  z 

podpisana umową. Jest to   231tysięcy 628 zł. Projekt uchwały brzmi w następujący sposób: 

 Zaciąga się  w 2012r. pożyczkę z Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości   231tysięcy .628 

zł   na  realizację  operacji   tj.  „  Budowa kanalizacji  sanitarnej  w  ulicy  Działkowej  w Lubaszu 

Prawnym zabezpieczeniem wierzytelności pożyczkodawcy z  tytułu udzielonej pożyczki stanowić 

będzie weksel własny  in blanco.

Środki na pokrycie spłaty pożyczki  zaciągniętej na mocy niniejszej uchwały pochodzić  będą z 
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pomocy  finansowej  udzielonej  w  ramach  działania  321  „Podstawowe  usługi  dla  gospodarki  i 

ludności wiejskiej” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG- dziękuję bardzo, kto z Państwa ma zapytania. Nie widzę. Głosujemy  Kto z 

Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały  w treści przedstawionej przez P. Skarbnik  proszę o 

podniesienie reki w górę. 

Za – 14 przeciw – 0 Wstrzymujących się –0  

Frekwencja  jest  płynna.   Stwierdzam,  że  uchwała  została  przyjęta  większością  głosów.  I  teraz 

proszę P. Skarbnik o przedstawienie  zmian w budżecie.  

Skarbnik  Gminy-  zmiany  w  budżecie  proszę  Państwa,  które  teraz  proponujemy,  one  właśnie 

doprowadzają  do  zupełnie  innego  kształtu  budżetu,  ponieważ  jeszcze  ostatnio  przy  konstrukcji 

zmian  w  budżecie  -  to  co  P.  Łukasz  mówił  że  tutaj  nagle  deficyt  w budżecie,  przedtem była 

nadwyżka, czyli dochody. I to jest między innymi jedna z tych różnic jakbyśmy się chcieli doliczyć, 

bo nasz budżet kształtował się w ten sposób że dochody były większe od wydatków. Jak dobrze 

pamiętam tam było 12  tysięcy 144 złote.  Natomiast w tej  chwili  zostaje zupełnie  odwrócony 

budżet powstaje deficyt w wysokości miliona 527 tam tysięcy 106 zł. Dlaczego tak się stało – no, a 

dlatego, że to już wstępnie powiedzieliśmy z dochodów wychodzi ta dotacja  dotycząca budowy 

kanalizacji sanitarnej na Osiedlu Gorajskim milion 120 tysięcy  548zł. Również z dochodów umyka 

nam dotacja na następny projekt unijny tj. modernizacja obiektów użyteczności publicznej – kwota 

dofinansowana na pierwszy etap tego projektu była  850 tysięcy złotych, ale to w związku z tym, że 

jest  to  późna pora aby  rozpoczynać takie  zadanie  zaproponowaliśmy,  zresztą  w założeniach do 

projektu budżetu  na 2013 rok, aby ten projekt przerzucić całkowicie na 2013, oczywiście tam 

przyjmując  dofinansowanie  pełne,  ponieważ  umowa z WRPO przewiduje  zresztą  realizację  tej 

inwestycji  na  dwa  lata,  czyli  kończy  się  w  zasadzie  2013  roku  .   Dalej  co  wcześniej  już 

powiedzieliśmy po przeanalizowaniu   za 3 kwartały naszych dochodów  (no mamy tutaj wielkie 

obawy, że dochody nie zostaną wykonane) dlatego też proponujemy zmniejszenie pewnych źródeł 

dochodów,   jednych  zmniejszenie  innych  zwiększenie,  ale  łącznie  o  200  tysięcy  planujemy 

zmniejszenie dochodów własnych w tym:

-   podatek  od  nieruchomości  osób  prawnych  (kilkakrotnie  mówiliśmy  tutaj  o  problemach  ze 

ściągnięciem kwot, które są w pełni zaplanowane na 2012 rok, chociaż wspominając tutaj firmę 

Quaidel, która w ogóle nie płaci) 

- dalej udziały podatku od osób fizycznych. Tutaj przyjęliśmy plan, który został skalkulowany jak 

gdyby przez Ministerstwo Finansów, ale obserwując wpływy i szacując do końca roku uważamy, że 
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około 120 tysięcy złotych tez    nie wpłynie do budżetu

-  podobnie  jest  z  opłatą  za  gospodarcze  korzystanie  ze  środowiska,  to  są  udziały  z  Urzędu 

Marszałkowskiego,  które  otrzymujemy  za  kary  w  zakresie  ochrony  środowiska  przekazywane 

udziałami   35 tysięcy złotych 

Natomiast są źródła dochodów, które wykazują na większe wpływy

- np. podatek od spadków i darowizn, gdzie zwiększamy o 16 tysięcy 

- czy opłata eksploatacyjna (tu chodzi o żwirownie w Klempiczu)  - 18 tysięcy złotych

- również przeliczone odpłatności za przedszkola-wpływy do końca roku będą większe o ok. 40 tys.

- czy za korzystanie ze stołówki szkolnej też w szacunkach około 30 tys więcej na ten rok

- i opłata miejscowa  tysiąc złotych

- oprócz tego z dochodów to zwiększenia jeszcze mamy z wynajmu sal wiejskich, i tutaj między 

komisjami,  a  sesja  doszła  zmiana  sołectwa Kamionka,  gdzie  przyjęło  dochody  tysiąc  600 zł  z 

przeznaczeniem na zakupy do świetlicy wiejskiej. Także łączne dochody sołectw z wynajmu sal 

4 tysiące 780 zł. 

Przy tej okazji wspomnę, że w propozycjach do zmian w budżecie są zmiany dotyczące zdobycia 

przez  sołectwa  podczas  dożynek  –  za  udział  właśnie  korowody  i  za  najładniejszy  wieniec 

dożynkowy – łącznie to było 5 tysięcy 200 zł 

Dalsze zmiany  oscylują wokół wydatków, czyli jedne pozycje zwiększamy, drugie zmniejszamy  

I tak zwiększamy limity wydatków na 

- co wcześniej wspomniałam budowę  kanalizacji sanitarnej,  z tym, że celowe jest tutaj wykonanie 

jednocześnie  wodociągu  na  ul.  Działkowej  w  Lubaszu.  Łączne  koszty  przewidywane  są  na 

poziomie 506 tysięcy 628zł, w tym dofinansowanie dotyczy wyłącznie kanalizacji i ono wynosi 

równowartość pożyczki o której mówiłam 231 tysięcy 628 zł. Natomiast udział gminy w kanalizacji 

tj. 275 tysięcy. Przepraszam łączny udział czyli 125 wodociąg, a kanalizacja 150 tysięcy – takie są 

koszty

– dalej  jeszcze proponowane jest  uzupełnienie  środków na  roboty  uzupełniające w trakcie 

realizacji  właśnie  tego  projektu  wodociągowania  Sokołowo  –  Kamionka,  Klempicz  – 

przepraszam   - 61 tysięcy 500 złotych. Wynika to tutaj ze zwiększonego zakresu robót na 

stacji uzdatniania wody oraz konieczne do wykonania, do prawidłowego funkcjonowania 

obiektu  zmiany  w  terenie,  na  linii  trasy   wodociągowej,  które  powstały  od  momentu 

opracowania dokumentacji technicznej

– drugie  takie  zwiększenie  no  w  zasadzie  jest  też  związane  z  tym  projektem  –  remont 

rurociągu wód popłucznych na stacji uzdatniania wody w Sokołowie w celu prawidłowego 

funkcjonowania tej stacji (roboty te nie zostały objęte tym projektem) – 7 tysięcy  zł
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– dalej proszę Państwa proponujemy utwardzenie placu przed biblioteka i Urzędem Gminy, 75 

tysięcy zwiększenie – i tutaj  zaraz dodam jest to rozdysponowanie wcześniejszej rezerwy z 

ostatniej sesji, gdzie wzięliśmy dwa zadania do rezerwy celowej (utwardzenie placu było 55 

tysięcy i wykonanie przepustu do  pałacu 20 tysięcy ) Z tym , że tu nam zakwestionowała, 

takie usytuowanie wydatków Regionalna Izba Obrachunkowa i tu właśnie ten termin do 

usunięcia  mamy na  dzisiejszej  sesji,  ponieważ  Regionalna  Izba  Obrachunkowa stoi  na 

stanowisku,  że  w  trakcie  jak  gdyby  wykonywania  budżetu  nie  można  tworzyć  rezerw 

celowych tylko na bazie tworzenia budżetu. Zrobiliśmy tak dlatego, ze nie było podstaw, 

zapisy ustawy nie mówią, tym bardziej że w roku ubiegłym taka rezerwę tez w trakcie roku 

tworzyliśmy. No ale niestety tu trzeba się dostosować. Także proponujemy właśnie jakby 

zdjęcie tej rezerwy 

– po przeanalizowaniu limitu wydatków na bieżące utrzymanie dróg gminnych, no potrzeby w 

tym zakresie są ogromne – brakuje  jeszcze około 45 tysięcy 

– dalej proponujemy na zwiększenie limitu wydatków na  koszty administracji publicznej – 

łącznie  o  50  tysięcy  200zł  konkretnie  dla  Urzędu  Gminy  30  tysięcy  zł   w  skład  tego 

wchodzi:  zwiększona  składka  ZUS  o  1%  od  miesiąca  lutego  2012  roku;   wykonanie 

balustrady przy schodach wejściowych budynku; zabezpieczenie pełnych kosztów opału. 

– Ja tutaj  przy rozdziale tej kwoty 30 tysięcy zł – 13 tysięcy idzie wprost na ZUS, mimo że 

ten 1% stanowiłby 19 tysięcy, ale poprzez przetasowania pomiędzy paragrafowe prosimy 

tylko o 13. I 13 na balustradę, która już generalnie oczywiście jest wykonana i zapłacona 

tylko  z  innej  pozycji,  która  następnie  w  zmniejszeniach  budżetu  przedstawimy.  Dalsze 

zmiany  w  administracji  publicznej  to  zabezpieczenie   kosztów  na  jubileusze  50-lecia 

pożycia małżeńskiego – tysiąc zł. To konkretnie wydatki tutaj Urzędu Stanu Cywilnego oraz 

na promocję gminy, na Biuletyny Informacyjne do końca roku – 8 tysięcy zł. I 11 tysięcy 

200 w ramach tych 50-ciu tj na zatrudnienie dodatkowych pracowników publicznych od 

miesiąca  października  tego  roku  oraz  na  koszty  składek  członkowskich  ubezpieczenia 

mienia.  Tam po prostu  założyliśmy  nieco  mniej  –  czyli  6  tysięcy  jest  tu  generalnie  na 

składki członkowskie  i 5 przecinek 2 na pracowników publicznych.  

– Odsetki od kredytów i pożyczek zwiększamy o 20 tysięcy 700 zł – no cały czas niestety 

poprzez  to  ze  płaciliśmy  z  własnych  środków te  zadania,  o  których  mówiliśmy  tutaj  – 

Osiedle  Gorajskie.  Jesteśmy na minusie,  debecie,  a  niestety  od tego są też  zwiększone 

odsetki  

– dalej  mamy  dotacje  do  niepublicznego  przedszkola  Leśne  Skrzaty  w  Czarnkowie  –  24 
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tysiące 528 zł. Tutaj dotacja się zwiększa ponieważ zwiększa się liczba dzieci. Ta liczba od 

początku, gdzie zaczęliśmy finansować była  w granicach 6 teraz mamy 13 dzieci,  które 

uczęszczają z terenu Gminy Lubasz do niepublicznego o przedszkola w Czarnkowie (dobrze 

mówię) To co już mówiliśmy na komisji obowiązek wynika z ustawy o systemie oświaty, że 

jeżeli dzieci z naszej gminy uczęszczają  do niepublicznego przedszkola w innej gminie, 

koszty ponosi oczywiście gmina z której pochodzą dzieci i ustawa mówi wyraźnie że nie 

mniej  niż  75%  kosztów wypadające  na  dziecko  w  przeliczeniu  kosztów przedszkoli  w 

tamtej gminie.  No i takie to są koszty do końca roku

– dalej  konserwacja  kosztów  oświetlenia  ulicznego.  Niestety  zabrakło  nam  20  tysięcy. 

Założyliśmy 100 tysięcy, ale w związku z tym że awarie oświetlenia są coraz większe, coraz 

więcej zleceń – 20 tysięcy- łącznie będzie 120 tysięcy 

– na  schronisko  dla  psów,  niestety  do  końca  roku  zabraknie  nam 16  tysięcy  300  zł,  aby 

zapłacić pełne koszty przebywania psów

– proponujemy  ująć  w  budżecie  prace,  które  zostały  wykonane,  prace  remontowe  przy 

świetlicy w Kamionce  - no jakby przy okazji tego projektu, ale prace które były niezbędne 

aby ten projekt był odebrany i żeby można było wystąpić o płatność. Jest to wykonanie 

sufitu, hydrantu wewnętrznego i wyjścia awaryjnego. 

– Dalej na renowacje figury w Sławnie – 17 tysięcy zł. Jest tez podpisana umowa i pierwotnie 

finansowanie miało przejść na rok następny, ale w świetle możliwości budżetu chcielibyśmy 

żeby zadanie zakończyło się w tym roku  

– Dalej na koszty funkcjonowania placówek oświatowych  łącznie 36 tys zł. Tutaj oczywiście 

w pewnych szkołach powstały  rezerwy ,  że  te  limity  będą niewykorzystane,  w  innych 

zabraknie 

– Według rozeznania tutaj Zespołu rezerwy wystąpią w Gimnazjum, Szkole Podstawowej w 

Jędrzejewie i Krucz po 10 tysięcy, czyli plus 30 i brak Szkoła Podstawowa w Lubaszu 40 

tysięcy i Przedszkole 26 tysięcy. 

– Dalej  proponujemy  wyasygnować,  no  niewielka  kwotę   tysiąc  300  zł  jako  dotację  do 

Stowarzyszenia  Bliżej  Siebie  i  Natury  na  realizacje  programu unijnego  tj.  (co  to  było) 

przygody  na  linie,  wspinaczka.  I  zabezpieczamy  udział  własny  gminy  w  finansowaniu 

stypendiów   dla  uczniów,  ponieważ  ostatnio Wojewoda  ,  ostatnia  transza  na  stypendia 

ponad 56 tysięcy złotych, prawie 57 i ten nasz własny udział procentowy musimy zachować 

20%,  ale  jak  Państwo  widzicie  kwota  zmniejszenia  jest  dokładnie   z  pozycji  zasiłków 

stałych,  gdzie  mieliśmy  udział  gminy,  ale  w  świetle  ostatnich  interpretacji  do  zasiłków 
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stałych pomocy społecznej ten udział jest nie wymagany.  

– Zmniejszenie  limitu  wydatków,  no  to  konsekwencja  co  mówiliśmy  wcześniej  czyli  po 

stronie  wydatków  zdejmujemy  cały  projekt  terommodernizacja  obiektów  użyteczności 

publicznej pozostawiając tylko 10 tysięcy złotych na opracowania tutaj tego etapu dotyczące 

już tego etapu który będziemy realizować w przyszłym roku, czyli łącznie milion  40 tysięcy 

zmniejszenia 

– Dalej  z  inwestycji  drogowych  łącznie  o  280  tysięcy  umniejszenia.  Pozostawiamy  tylko 

kwoty, które mogą zostać wykonane w tym roku, wykorzystane, czyli na opracowania tutaj 

dokumentacji  projektowo  -  kosztorysowych.  W  związku  z  tym  z  odwodnienia  ul. 

Jaśminowej zdejmujemy 121 tysięcy złotych ; odwodnienia drogi przy cmentarzu i rejonie 

ul.  Kościelnej  95  tysięcy,  wykonanie  nawierzchni   drogi  ul.  Poprzeczna    64  tysiące  . 

Natomiast kwoty, które pozostawiamy macie Państwo tutaj w załączniku inwestycyjnym, 

czyli konkretnie: na ul. Jaśminową 20 tysięcy,5 tysięcy droga przy cmentarzu; i  Poprzeczna 

6 tysięcy – to są te kwoty które zabezpieczają te wartości kosztorysowe.

– Mieliśmy zaplanowane na wykup gruntów pod drogi 19 tysięcy  z tego 7 tysięcy będzie 

wypłacone w tym roku na odszkodowania, konkretnie gdzie są spisane umowy, natomiast 12 

tysięcy  zmniejszamy.  Mieliśmy  taka  pozycje  dotycząca  opracowania  strategii  rozwoju 

gminy, w związku z tym, że tez nie jest, nie będzie opracowana zmniejszamy o 11 tysięcy 

800 zł 

– Co wcześniej  wspomniałam mieliśmy  zaplanowane  30  tysięcy  na   dodatkowe prace  po 

termomodernizacji. W ramach tego jakby   opłaciliśmy tą balustradę, która następnie jest 

przerzucona do wydatków urzędu, bo jest nierozerwalnie związana z budynkiem urzędu. O 

tą  kwotę  zmniejszamy.  O  rezerwach  celowych  mówiłam,  zmniejszamy  je  o  75  tysięcy 

złotych 

– Dalej dotacja do EDYKACJI Lubasz. Po obliczeniach, tutaj jakby odwrotnie jak przy tym 

niepublicznym  przedszkolu,  liczba  uczniów  jest  konkretnie  107.  W związku  z  tym  36 

tysięcy 254 złote możemy zdjąć 

– Z pozycji zarządzania kryzysowego, tu jak Państwo pamiętacie mieliśmy taka rezerwę na 

początku  roku  (zresztą  jest  taki  wymóg  w  budżecie  żeby  planować  na  zarządzanie 

kryzysowe)  mieliśmy  47  tysięcy  złotych  w 2012 roku.  I  oczywiście   płaciliśmy  pewne 

wydatki  związane  z  ulewnymi  deszczami.  Mamy  rezerwę  28  tysięcy  500  złotych, 

pozostawiając jeszcze pewna rezerwę około 19 tysięcy, może trochę mniej bo tam jest około 

4  i  pół  tysiaca  wykorzystane,  ale  gdyby  coś  takiego  się  zdarzyło.  Koszty  opracowania 
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dokumentacji technicznej na rozbudowę strażnicy w Lubaszu - tu mieliśmy planowane 53 

tysiące, umowa jest w granicach 44 tysiące, a więc 9 tysięcy jakby rezerwy.     

– Przeglądając gospodarkę komunalna łącznie  zmniejszamy o 19 tysięcy  200 zł, pozostało 

nam z opłat  do Urzędu Marszałkowskiego, jeszcze za składowisko za które płaciliśmy za I 

półrocze 7 tysięcy 200 złotych. Analizując oczyszczanie wsi - rezerwa 7 tysięcy złotych  i 

utrzymanie zieleni 5 tysięcy złotych, łącznie 19 

– Mieliśmy też zabezpieczoną kwotę na remonty świetlic, oczywiście to głównie dotyczyło 

tych  świetlic,  gdzie  realizowane  są  projekty,  a  więc  Nowina,  Kamionka,   Jędrzejewo i 

Prusinowo i tutaj pozostało 17 tysięcy czyli tu zmniejszamy, ale zabezpieczamy jeszcze na 

te koszty remontowe w świetlicy w Kamionce, które nie są jeszcze zapłacone. 

– Dalej  z bieżącego utrzymania boiska ORLIK 5 tysięcy  500 zł  ,  z tym, że tutaj  dotyczy 

głównie energii elektrycznej (nieco więcej zaplanowane)  

– No  i  małe  jeszcze  tutaj  kwoty  pozostałe  z  kosztów  opłaty  za  dostawę  ścieków  z 

miejscowości  Dębe  do  oczyszczalni  w  Czarnkowie  -  5  tysięcy,  budowy  studni 

wodomierzowej w Dębem  3 tysiące 200 złotych. Tu mieliśmy założoną kwotę brutto, a 

odzyskaliśmy w tej wysokości - 3 tysiące 200 VAT w związku z tym jest przedstawione w 

wartości netto 

– To  by  były  dochody  i  wydatki.  Teraz  zmieniają  się  również   przychody,  czyli  to  co 

wspomnieliśmy wcześniej. Przychody się zwiększają o dwie kwoty pożyczek, czyli o milion 

120  548  na  kanalizację  Osiedle  Gorajskie  i  druga  pożyczka  też  na  kanalizację,  ale  ul. 

Działkowa 231. 628 złotych i zwiększenie kredytu na pokrycie deficytu, czyli w zasadzie 

można powiedzieć ubytek dochodów , tylko, że tam mieliśmy 200, a  tutaj o 187 074 żeby 

po  prostu  ten  kredyt,  który  braliśmy  nie  brać  z  groszami.  Tutaj  można  powiedzieć,  że 

łącznie zmniejszamy dochody budżetu gminy o 2 miliony 165 tysięcy  768 złotych, wydatki 

natomiast zmniejszamy tylko o 626 tysięcy 518 złotych      

– Łączna kwota dochodów po zmianach 24 miliony 822 tysiące 042 złote, a wydatków 26 

milionów 349 tysięcy 148 złotych. Stąd właśnie ten deficyt, różnica pomiędzy dochodami a 

wydatkami milion 527 106  Jeszcze może powiem krótko, że nasze wydatki inwestycyjne po 

tych zmianach są na kwotę ponad 6 milionów,  6 milionów 296 tysięcy 824 złote.  Jeśli 

chodzi o przychody  to  są w granicach  -  pożyczki,  kredyty  2 miliony  780 287 złotych. 

Natomiast jeżeli chodzi o 2 miliony  87 400 to sa kredyty - te normalne, komercyjne, a 2 

miliony 780 287 to są kredyty, przepraszam pożyczki na projekty unijne. 

– Rozchody się tutaj nie zmieniły. No i w tym momencie jeżeli chodzi o nasze wskaźniki, 
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które generalnie są podawane przy wieloletniej prognozie finansowej to one wyglądają w 

ten  sposób,  że  po  wszystkich  zmianach  w  budżecie,  a  więc  po  tych  planowanych  do 

zaciągnięcia  kredytach i spłatach - łączna kwota długu wyniesie 13 milionów 157 tysięcy 

210 złotych i to stanowi  53,01% do dochodu do możliwości 60% podstawowych, z tym że 

po  wyłączeniu,  bo  to  co  mówiliśmy  wcześniej  wyłączeniu  podlegają  pożyczki  unijne 

wskaźnik spada do 43,15%, a jeżeli chodzi o spłatę rat w danym roku, to one tutaj też są 

jakby poza  wskaźnik ustawowy 16 ponad %, ale wyłączając spłaty unijne ten wskaźnik jest 

w granicach 9, ponad 9% Może tyle 

Przewodniczący RG  - dziękuje bardzo, czy któryś  z Państwa radnych ma pytania do zmian w 

budżecie

Radny Ł. Wlekły - mam takie pytanie, pierwsze, ponieważ były zmiany reorganizacyjne związane 

ze stanowiskami pracy, chciałbym się dowiedzieć jakiego rzędu w tym roku  będą oszczędności dla 

urzędu, czy jak  w ogóle będą - to jest pierwsze pytanie

Kolejne  pytanie,  mam  pytanie  dotyczące  oświaty  i  wychowania  -  widzę  że  w  szkołach 

podstawowych i przedszkolu jest zwiększone wynagrodzenie osobowe pracowników, mianowicie 

w przedszkolu...., w szkole podstawowej o 14 tysięcy 925 i w przedszkolu o 11 tysięcy 500. Skąd 

wynikły te kwoty. 

Skarbnik Gminy – no na temat pierwszego pytania, to trudno mi na razie odpowiedzieć. Natomiast 

pytanie drugie to ja też nie odpowiem dokładnie skąd się biorą braki powiedzmy na płacach, czy 

innych  wydatkach  rzeczowych.  Ja  otrzymuję  materiał  po  analizie  Gminnego  Zespołu  Obsługi 

Szkół, który po prostu informuje i występuje do Rady o zwiększenie środków. Natomiast, gdzie one 

powiedzmy są dane, czy tylko na płace, a na pewno nie, bo już tutaj z klasyfikacji budżetowej 

wynika, i że tez na wydatki rzeczowe, w przypadku Szkoły Podstawowej w Lubaszu widzę, że jest 

też zwiększenie na stołówce szkolnej co jest logiczne bo są większe dochody z tytułu  stołówki   To 

oczywiście w ogólnym rozrachunku,  gdzie  Państwo macie  w pozycji  Oświata i  wychowanie to 

zwiększenie jest o tyle ile mówiliśmy czyli plus te 36 tysięcy   

Sekretarz UG -jeżeli mogę uzupełnić odpowiedź,   jeśli chodzi o przedszkole to na pewno są to 

koszty związane z zastępstwem, bo była P. dyrektor przebywa na zwolnieniu lekarskim, W związku 

z powyższym musi być zastąpiona, nie w pełni oczywiście bo oczywiście  te  31, 32 dni (...) Poza 

tym też zmiana, jest więcej zatrudnionych osób,  opiekunek, dlatego że w  rozliczeniu jak dobrze 

pamiętam, jeżeli chodzi o zastępstwa  w Dębem tam te 20 tys., które Państwo przyznaliście toi nie 

w pełni pokryło koszty osobowe. Natomiast jeżeli chodzi o przedszkole to nie tylko jedyna choroba 

P. dyrektor, ale i   innych nauczycielek przedszkola spowodowała zmiany pokrywane ze środków 

własnych.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  Szkole  Podstawowa  w  Lubaszu  to  zwiększenie  z  tytułu 
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odpłatności za stołówkę skutkuje zwiększeniem etatów, tam zostały zwiększone etaty w stołówce 

szkolnej ze względu na to, że ta stołówka wydaje w tej chwili powyżej 190 obiadów dziennie w 

związku z  tym w tej samej obsłudze etatowej nie było możliwości żeby fizycznie to przerobić . 

Natomiast jeżeli chodzi o pierwsze Pana pytanie dotyczące jakie przyniesie oszczędności  w roku 

bieżącym  reorganizacja  -  żadnych  oszczędności,  w  związku  z  tym  że   jest  schyłek  roku  i 

oszczędności które wynikły z realizacji planu finansowego  w roku bieżącym będą musiały być 

zaawansowane w wypłatę odprawy i skróconego  okresu wypowiedzenia. 

Przewodniczący RG - dziękuje bardzo, czy sa jeszcze pytania. Nie widzę, proszę Pan

Radny J. Cichorek - ja, bo mnie cały czas boli te Leśne Skrzaty - ja mam takie pytanie, ustawa jest 

czy nie można jej zaskarżyć do Trybunału. Mamy przedszkole w Lubaszu( 9 - godzinne)  mamy  w 

Dębem, to idzie  uzasadnić  coś muszą powiedzieć. Ja muszę głosować przeciw, ze względu na ten 

jeden punkt. Według mnie jest to nielogiczne i tak nie może być. 

Sekretarz UG - jeżeli chodzi o interpretację to ostatnio P. Minister Edukacji P. K. Szumiła na czacie 

się wypowiadała, tam było pytanie zadane P. Minister dlaczego gminy mają pokrywać koszty jeżeli 

w ich przedszkolach są miejsca. Odpowiedź była jednoznaczna - dzisiaj mamy pełną demokrację, to 

rodzic ma prawo wyboru w związku z tym oni nie będą ingerować w wybór rodzica.

Radny J. Cichorek - to jest do szkoły i gimnazjum , ale do przedszkola uważam, że jest to...

Sekretarz UG - też 

Radny J. Cichorek - jeszcze mam jedno pytanie ile kosztuje nas przez cały rok schronisko dla psów 

Skarbnik Gminy - po zmianach ponad ponad 90 tysięcy 

Radny J. Cichorek   - Gmina Połajewo prawdopodobnie nie ma tam wcale psów, parę tylko  (......) 

jeszcze te moje 3 tysiące poczekam do przyszłej sesji 

Przewodniczący RG - dziękuje, nie widzę dalszych zgłoszeń do dyskusji zatem przystępujemy do 

głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w treści przedstawionej przez P. 

Skarbnik proszę o podniesienie ręki do góry

Za -9 Przeciw 1 wstrzymujących się - 3 - jest 14 radnych  jeszcze raz proszę podnieść rękę do góry 

Za -10 Przeciw 1 wstrzymujących się – 3

Dziękuje bardzo, stwierdzam, że uchwała przeszła większością głosów . Proszę o omówienie zmian 

w Wieloletnim Planie  Finansowym 

Skarbnik Gminy - proszę Państwa konsekwencją zmian w budżecie gminy jest dalej oczywiście 

Wieloletnia Prognoza Finansowa i  wprowadzone  zmiany. No głównie oczywiście chodzi o rok 

2012,  ale  nie  tylko  ponieważ  część  inwestycji  jest  przerzucona  na  2013  rok  jak  choćby 

termomodernizacja  obiektów użyteczności  publicznej.  Ona  znalazła  miejsce  w tej  prognozie  w 

2013 roku. To co mówiliśmy zwiększyliśmy nakłady na uregulowanie gospodarki w wodę. Też się 
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znajduje  w  poprawionej  kwocie.  Modernizacja  Centrum  Rekreacyjnego  w  Lubaszu  tam  było 

troszeczkę rozbite na lata dalsze w związku z tym już wiemy, że ten II etap będzie w 2013 roku do 

kwoty  264  tysiące  łącznie  Urealniono  wartość  projektu  zaplanowanego  na  2013  rok  -budowa 

kanalizacji  sanitarnej  we  wsi  Goraj.  Tam mieliśmy  4  tysiące,  my   już wiemy  że  po  przetargu 

najniższa kwota jest   3  miliony  200 w związku z tym już tez jest  to  ujęte.  No jest  zgodnie  z 

założeniami prowadzony projekt " modernizacja ścieżki spacerpowo - edukacyjnej przy jeziorze 

Dużym w Lubaszu" 707 tysięcy to jest o tych przedsięwzięciach do Wieloletniej Prognozy. Oprócz 

tego naniesione są  w tzw wydatkach które muszą znaleźć się w prognozie, żeby już w tym roku 

podpisać  umowy,  a  finansować  je  w roku  następnym i  tutaj  chodzi  o  te  opracowania,  zmiany 

planów , zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, miedzy innymi - ta która 

dzisiaj była przegłosowana na kwotę 9 tysięcy 840, oczywiście to jest z darowizny, ale musi być tu 

po  stronie  wydatków.  Natomiast  w  roku  2013  przyjmiemy  to  darowizną.  Dalej  jest  jeszcze 

opracowanie  zmiany  planu  przestrzennego  na  terenie  ośrodka  wypoczynkowego  na  13  rok  w 

związku  z  tym  jest  tez  w  prognozie.  No  i  co  jeszcze,  takie  opracowanie  zmiany  planu 

przestrzennego w rejonie ul. Stajkowskiej, ta umowa ciągnie się, ale przejdzie jeszcze finansowanie 

na  2013  rok,  ponieważ  jest  podzielona  jak  gdyby  na  etapy.  Myśmy  myśleli,  że  zakończymy 

finansowanie w tym roku, ale jest tam jednak  pewne opóźnienie, kwota 6tysięcy 250  przechodzi 

na następny  rok  I  dalej  są pokazane w Wieloletniej  Prognozie prognozowane dochody  na lata 

następne, wskaźniki i  tak dalej.  (...)  prognozowane  dochody  i  wydatki do roku 2025, czyli  jak 

gdyby do roku, do którego biegną kredyty - spłaty ratalne 

Przewodniczący RG - czy są pytania

Radny Ł. Wlekły - ja mam takie pytanie nie wiem czy tu chochlik wpadł, czy tu jest błąd zrobiony 

bo tutaj w tym Wieloletniej Prognozie  w załączniku nr 1 - ostatnia rubryka, gdzie są - ostatnia 

rubryka - gdzie są odsetki i dyskonto w 2013 jest 550 tysięcy, a w 2013 jest 50 tysięcy 

Skarbnik Gminy - tak, tak oczywiście jest to błąd, zauważyłam, tu jest poprawione już, proszę sobie 

poprawić. Natomiast faktycznie..., zwróciłam na to uwagę 

Przewodniczący  RG  -  trafne  spostrzeżenie,  radny  jest  czujny.  Czy  ktoś  z  Państwa  ma  jeszcze 

zapytania. Nie widzę.  Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w treści przedstawionej 

przez P. Skarbnik proszę o podniesienie ręki do góry

Za -10 Przeciw 1 wstrzymujących się – 3

Dziękuje bardzo, stwierdzam, że uchwała przeszła większością głosów. 

Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. Kto z Państwa radnych ma ochotę na złożenie interpelacji. 

Czy w trybie zapytań Państwo radni, proszę

Radny A. Macyszyn  -  chciałbym zgłosić taki problem, który powstał  na drodze miedzygminnej 
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Sokołowo -  Tarnówko.  Jest  to  droga  pomiędzy  gminą nasza,  a  gmina Połajewo.  Jechałem tam 

przedwczoraj i zarżnąłem tak, że musiała mnie córka przyjechać i wyciągać. W tym miejscu jest 

mniej więcej granica - należałoby tam przywieźć przyczepę żużla. Obarczam tu winą też również 

Lasy Państwowe, bo jeżdżą tą drogą i tak ja rozwalili, że jest nieprzejezdna. Stałem tam prawie 

godzinę i wierzcie mi Państwo pięć, sześć samochodów stało za mną i czekało. Droga niby leśna – 

jednak  międzygminna. Proszę szlakę przywieźć, a ja w czynie nawet rozgarnę. 

Ad.6Przewodniczący RG - Kto z Państwa radnych ma jeszcze zapytanie, dziękuję. Przechodzimy 

do następnego punktu odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na ostatniej  sesji, ponieważ nie było w 

formie pisemnych żadnych  interpelacji,  nie  ma odpowiedzi na  interpelacje.  Natomiast  w trybie 

zapytań jeśli było cokolwiek,  to na pewno otrzymaliście Państwo odpowiedź od pracowników 

merytorycznych.  

Ad 7Punkt 7 wolne wnioski i informacje proszę Pan 

Radny  M.  Filoda  -  wnoszę  trzy  wnioski,  dotyczą  one  dróg  gminnych.  Na  dzisiejszej  sesji 

zwiększyliśmy tutaj, w poprawkach do budżetu o 45 tysięcy bieżące utrzymanie dróg gminnych, 

chciałbym aby pierwszy wniosek 

– - o wyrównanie drogi gminnej Kruteczek - Krucz oraz Kruteczek - Nowina

– - drugi wniosek  o dowiezienie żużla, to sa 2,3 te duże wywrotki na drogę gminną, która 

prowadzi (tj. w Kruczu)  która prowadzi od drogi wojewódzkiej na tzw. Złodzikowo - tam 

sa dziury i po prostu dojazd, sam wyjazd na drogę wojewódzką oraz ta sama droga , ale na 

wysokości tego krętego odcinku, gdzie jest przejazd kolejowy (tam kiedyś auto ciężarowe 

pobłądziło i narobiło dziur) i to by trzeba było uzupełnić i wyrównać i samo torowisko, bo 

tam są też dziury  

– - i wnoszę o uzupełnienie kruszywem i utwardzenie wyjazdu do sali  wiejskiej w Kruczu. Tu 

właśnie z drogi asfaltowej, tam jest kawałeczek między asfaltem, a polbrukiem, tam właśnie 

(....) woda, dzieci chodzą gdzieś bokami  i sam wjazd i wyjazd jest.. 

Przewodniczący RG - dziękuję proszę P. radny

Radny J. Cichorek - ja mam tak jeden wniosek - pierwszy to mi zawsze chodzi o pieniądze, chodzi 

o zabezpieczenie pieniędzy na przyszły rok - Pan Wójt wie o co chodzi, tam były ustalenia. Sali w 

Sławnie nie ma i tam na dole w tym pałacu ma być , wydaje się że od przyszłego roku trzeba by 

było zabezpieczyć pieniądze, bo będzie oddane do użytku 

Wójt Gminy – my czekamy na  informacje od Prezesa 

Radny J. Cichorek - No właśnie, tak myślę, ale Prezes przyjdzie, a pieniądze nie będą

             zabezpieczone
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– I  drugi  wniosek  stawiam  także  o  dofinansowanie  (  w  formie  wniosku  tu  składam)  o 

dofinansowanie  remontu  świetlicy  w  Prusinowie,  wiemy  o  co  chodzi  -  o  dokończenie 

sanitariatów,  12 tysięcy dostaliśmy ostatnią sesję - dodatkowo. Tzn.  to nie są  za dużo 

pieniądze według Kamionki, Jędrzejewa jak słyszeliśmy ile dostali. To trzeba dokończyć , to 

chodzi o dokończenie sanitariatów. My 7 tysięcy z przyszłego roku przeznaczamy już na ten 

rok. Będzie wykonane i zrobione - wykonawca poczeka za pieniędzmi do przyszłego roku - 

brakuje 3 tysięcy (także bym o to wnioskował) i proszę zabezpieczyć 

Radny  H. Geremek – Szanowni Radni  w związku z podjęciem uchwały  Nr XVII/186/12 Rady 

Gminy  w Lubaszu  na  posiedzeniu  w dniu  07  września  2012  dotyczącej  badania  legalności 

Zarządzeń podjętych przez Wójta Gminy Lubasz  w dniu  01 września 2012 roku Nr 59/2012 w 

sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie Panu 

Krzysztofowi  Dąbkowskiemu  oraz  zarządzenia  Nr  61w  sprawie  powierzenia  stanowiska 

Dyrektora  Przedszkola  BAJKA w Lubaszu  Pani Elżbiecie Sobkowiak informuję że do dnia 

dzisiejszego nie mamy informacji   od Wojewody Wielkopolskiego o rozstrzygnięciu spraw. Z 

tym problemem zwróciliśmy się do Urzędu Wojewódzkiego, gdzie uzyskaliśmy odpowiedź z 

przyczyn  braku  odpowiedzi   jest  stosunkowo  późne  przesłanie  przez  Wójta  Gminy  Lubasz 

dokumentów niezbędnych do zbadania sprawy. Zarządzenia Nr 59 i 61, które maja być poddane 

sprawdzeniu legalności,  zarządzenia takie  Wojewoda otrzymał  dopiero 30 października 2012 

roku. 

Czym jest więc spowodowane  działanie opóźniające rozstrzygnięcie sprawy Przesłanie stosownych 

dokumentów nie może zajmować więcej niż te 50 dni, to jest szok. Bardzo szybko natomiast Pan, 

Panie Wójcie  podjął  działania  odwołania  V-ce dyrektora  przedszkoli,  który  zgodnie z ustawą o 

systemie  oświaty  powinien  mieć  powierzone  stanowisko  dyrektora  ,  do  czasu  rozstrzygnięcia 

konkursu. Czy liczy Pan na to że Wojewoda w trybie nadzorczym wyda decyzję już po tym jak 

odwoła  Pan  V-ce  dyrektora.  Takie  działania  szkodzą  lubaskiej  oświacie  i  Radzie  Gminy. 

Przypominam Panu, że samorząd gminy powinien stać na straży prawa i powinien je bezwzględnie 

przestrzegać. Tyle co mam do powiedzenia w tej sprawie. 

Przewodniczący RG- dziękuję, proszę Pan radny Biernat  

Radny T. Biernat  - zgłaszam wniosek o wyremontowanie odcinka drogi Jana Pawła II w Dębem, na 

odcinku od pomnika w kierunku stadionu (dziury się porobiły) 

Przewodniczący RG- dziękuję, proszę Pan 

Radny J. Torzyński - ja bym chciał złożyć wniosek o zabezpieczenie finansów na następny rok na 

wykonanie oznakowania dróg dojazdowych do posesji. Są takie miejscowości na terenie gminy, że 

jest  droga i  nie  wiemy gdzie się  ruszyć,  chodzi o tabliczki  z numerami,  żeby  były  na drogach 
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poustawiane. 

Przewodniczący RG- dziękuję, proszę Pan 

Radny  Ł.  Wlekły  - ja  mam  takie  dotyczące  ile  jest  na  naszym  wysypisku  gruzu,  ponieważ 

składałem kiedyś wniosek, żeby utwardzić  drogę z tyłu za szkołą, dojazdu do szkoły, gdzie by 

mogli jeździć bo się  dziury straszne  robią. Tam już był kawałek wywieziony, nie wiem może 15 

metrów i to przynosi efekty nie ma takich dziur i dalej przydałoby się tez wywieźć 

Kolejna rzecz to  jest  taka,  że  strasznie  jest  popękana  droga  powiatowa z  Jędrzejewa w stronę 

Komorzewa i Huty i rowy są dość płytkie i te topole zapychają też przepusty pod ta droga (które 

tam rosną) 

Przewodniczący RG- dziękuję, proszę Pan 

Pan Sz. Szwed - chciałbym, Państwu zaproponować, w związku z tym że od przyszłego tygodnia 

zaczynamy realizować projekt, który uzyskał wsparcie funduszy unijnych pt. Tenisowe Szaleństwo

Projekt zakłada przeprowadzenie rywalizacji połączonej z zabawa w tenisie stołowym w dwóch 

etapach. Pierwszy odbywał się będzie w większości wsiach gminy, natomiast drugi odbywał ten 

etap finałowy odbędzie się w 2013 roku na hali sportowo widowiskowej w Lubaszu Całość

projektu tj kwota 10 tysięcy złotych. Tutaj szczegółowe informacje, już tutaj z częścią sołtysów 

rozmawiałem - generalnie wsparcie w w tym pierwszym etapie,rozgrywki odbywały się będą w 

Lubaszu, Kamionce Prusinowie Miłkowie Kruczu i Dębem W tych miejscach, gdzie jest to możliwe 

czyli na sali wiejskiej, czy jak to jest w Szkole Podstawowej w Lubaszu na sali gimnastycznej. W 

każdej z tych miejscowości grupy,czy tez osoby  które są zainteresowane w zależności od wieku i 

płci  będzie  tutaj  obsługiwał  koordynator  wiejski.  O tyle  jest  ważne, że  pula  nagród tj  około 3 

tysiące  złotych  na nagrody  indywidualne dla  wszystkich uczestników i  promować będziemy  te 

osoby, które w tych dwóch etapach rzeczywiście brały aktywny udział Natomiast dla miejscowości 

sołeckich są nagrody w postaci 3 stołów do tenisa stołowego. Trzech najwyżej sklasyfikowanych w 

kategorii dorosłych osób , przedstawiciele trzech miejscowości zdobędą stół dla swojej wsi, także 

już teraz serdecznie zapraszam do aktywnego włączenia się A od przyszłego tygodnia pojawi się 

harmonogram tutaj w bezpośredniej rozmowie z sołtysami.

Przewodniczący RG  -  wystarczy trenować tak,  czy  jeszcze ktoś z zebranych chce zabrać głos, 

proszę niezawodny sołtys z Dębego 

K. Wicher -  proszę Państwa, ja wynotowałem sobie tutaj kilka pytań w związku z tym , z tej całej 

naszej debaty

– Więc pierwsza sprawa to jest tak - dyrektorzy jednostek nieobecni na sesji, ja uważam, że 

dyrektorzy, sołtysi, Rada Gminy, tu Państwo siedzący to jest samorząd. Pan dyrektor tylko 

ze  Szkoły  Podstawowej,  Pan  Prezes,  Pan  policjant  był  dwóch  dyrektorów  kultury,  jest 
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jeszcze pracownik kultury, a dlaczego nie mamy dyrektorów, tak zawsze było. Tutaj  zawsze 

P.  Każińska  była  też......  To są  sprawy  nas  wszystkich  i  każdy  kierownik jednostki  czy 

dyrektor może coś wyciągnąć z tej sesji (...)

– Bardzo mi się podobała dyskusja dzisiaj na temat, na temat właśnie tej wspólnej naszej 

sprawy  z  tymi  śmieciami  Zobaczcie  Państwo  jak  to  ładnie,  myśmy  tutaj  tylko  z  boku 

siedzieli i słuchali - jaka ta troska, jak się pytaja, bo oczywiście   każdy radny nie jest do 

końca wtajemniczony tak jak my i goście, ale mamy P. Grażynę, która jest mózgiem (tak ja 

mówię zawsze)  która  nam wszystko powie i  wyjaśnia  I  to nie  jest  tak,  jak się  sołtys  z 

Dębego zapyta to jest przeciwko p. Grażynie - to nie jest tak  Po prostu się pytam i chce 

wiedzieć Na przykład mi tu Pani Skarbnik wyjaśni co to jest kredyt, a co pożyczka, bo ja 

myślałem że to jedno i to samo 

– Ja myślę proszę Państwa że my dochodzimy do tego, myślę  że nauczyciele i wszyscy inni 

kierownicy jednostek z biegiem czasu do nas dołączą i to by było według mojego zdania (ja 

się nie liczę,  bo nie mam nic do powiedzenia),  ale byśmy niedługo też nie byli  na sesji 

pamięta P. Przewodniczący jak myśmy kłócili się trochę  ......

Przewodniczący RG - to powiedzmy była wymiana poglądów 

K. Wicher - schronisko dla psów - proszę Państwa my musimy sami coś z tym zrobić - 90 tysięcy 

tak. Załóżmy raz 50 tysięcy załóżmy raz chipy, albo coś. To jest niemożliwe (...)

– Panie Wójcie – teraz do Pana - bo była taka mowa, że nie będziemy stroić trasy naszej tutaj, 

ale w to miejsce tak jak było w ubiegłym roku (bardzo fajnie ) bo jedno miejsce Dębe w 

zeszłym roku zajęło i szykujemy się na lepsze miejsce, ale inne wioski na jeszcze lepsze i 

teraz nie wiadomo czy będzie konkurs 

Wójt Gminy - będzie 

K. Wicher -  bardzo się ciesze, bo szykujemy się na jakiś wystrój Co ja tu jeszcze mam. Panie 

Szymonie jak miałoby to wygląda w stosunku do Dębego 

P. Sz. Szwed - U Państwa jest koordynatorem Bartek  Turek. Projekt zakłada ze raz w tygodniu na 

godzinę dwie w zależności od ilości osób, które maja trenować, tak jak tu zasugerował

Przewodniczący RG -  przed finałem. W Dębem to będzie właśnie Bartek, w Lubaszu – moja osoba, 

w Kamionce – Waldek Łuś  - taka osoba, która będzie trenować, ale może brać również czynny 

udział. Ja postaram się wynagrodzić tą osobę w postaci tych nagród indywidualnych. I bonus, dla 

tych osób, które trenują będzie taki, ze będą wystawione w tym etapie finałowym, żeby była 

większa szansa na zdobycie nagród, a jeśli mogę tu z Panem Cichorkiem- sytuacja jest taka, jeśli 

stołu Pan nie ma to go

(....)my nie mamy sali to gdzie mamy trenować, ani sali, ani stołu 
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już mówiłem o co chodzi, dlatego jest 6 tych miejscowości że logistycznie, tak jak w projekcie 

mogliśmy to zawrzeć w 6 miejscowościach, które skupiają także inne miejscowości, ale ja nie 

widzę problemu żeby te rozgrywki odbywały się w innych miejscowościach na sali wiejskiej. 

Technicznie jest to tak,  że każde spotkanie musi mieć formalna stronę,  czyli listę obecności, 

wydawanie sprzętu i tak dalej. Do tych 6 miejscowości trafi, pierwotnie miało być to więcej, ale 

ostatecznie po sześć rakietek i sto piłek tenisowych – także w przeciągu tygodnia to trafi. 

(....) 

Od listopada, czyli za tydzień do  końca lutego, a w marcu turniej finałowy 

Radny J. Cichorek – mam jeszcze pytanie, może by się znalazł jakiś stół bo my nie mamy wcale, 

nie na zawsze tylko pożyczyć

Sekretarz UG – proszę się skontaktować z sołtysem wsi Goraj 

Radny J. Cichorek – jest jeszcze jedna rzecz, my mamy 500 zł do wsi, mogli byśmy wykorzystać 

ale drugie tyle trzeba by było dołożyć, za tysiąc już bym kupił – może z alkoholowych 

 Sekretarz UG  - w roku bieżącym nie ma już takiej możliwości, ale ponieważ sołectwo Bzowo – 

Goraj otrzymało stół tenisowy z którego nikt nie korzysta – niedawno zwracano się do mnie, 

żebym go zagospodarowała, proszę....

Radny J. Cichorek – jest to nowy czy stary

Sekretarz - nowy 

Radny J. Cichorek – bo może ja bym te 500 zł im przekazał, żeby było to tak legalnie (....) 

Dyrektor Korczyc – niech Pan schowa to 500 zł, na czas projektu przyjedzie Pan do nas i my ten 

stół wypożyczymy i życzymy sukcesów. Na pewno Prusinowo wygra jeden z trzech stołów 

Radny J. Cichorek – to mam takie pytanie, czy to 500 zł mogę na Mikołaja wykorzystać 

Skarbnik Gminy – a z czego te środki są, jeżeli z funduszu to nie przelewki, muszę  to  sprawdzić, 

teraz nie odpowiem  

A,  Kopaczewski -  Panie   Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Panie  Wójcie  w dniu  20  sierpnia 

wystąpiłem z pismem  do Rady Gminy w Lubaszu odnośnie stanu technicznego pomostu na 

plaży w Lubaszu. Tutaj, nie wiem czy to przedstawię wszystko, tu jest taki problem że to się 

wszystko sypie i na drugi rok nie ponosimy żadnej odpowiedzialności jeżeli się coś stanie. Nie 

wiem czy prezentować w  całości czy nie.

Przewodniczący RG - radni są orientowani, było to przedstawione na komisji,  będziemy się nad 

tym pochylać przy jakiejkolwiek możliwości finansowania 

Radny Ł. Wlekły - jeżeli chodzi o stół to chciałbym się spytać(....) my składaliśmy wniosek o zakup 

stołu i  to  nie  przeszło i  kupiliśmy  sami,  każdy  ile  mógł  dał  .  Mam takie  pytanie  czy  jakaś 

miejscowość mogłaby  jeszcze dojść wniosek,  np Jędrzejewo i jaka wtedy  byłaby  wymagana 
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minimalna ilość osób  czy y wniosek żeby zakupić stół 

Sz. Szwed – nie ma takich wymogów. Chodzi o to, że w momencie pisania projektu konieczne było 

wskazanie miejscowości,  do których trafi ten pakiet  startowy – piłeczki rakiety.  Logistycznie 

trudno by  znaleźć  15  koordynatorów tak  jak  to  pisałem,  natomiast  teraz w trakcie  dyskusji 

twierdzę,  że było by  to  znacznej  prostsze.  Nie widzę problemu,  żeby  dołączyło Jędrzejewo. 

Ważne by osoby były na liście i jeżeli będą regularnie trenowały będą promowane, tyle że ten 

pakiet startowy nie trafi do Jędrzejewa. (...)  Ja całą dokumentacje mam i dostarczę do Państwa 

Przewodniczący RG – czy można taki regulamin na stronie internetowej

Sz. Szwed – na lubasz – hala jutro to będzie dostępne 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo o głos prosił Wójt Gminy

Wójt Gminy – proszę Państwa tak czekam spokojnie, żeby być jak najdłużej obok Was, chociaż 

dzień dzisiejszy się jeszcze nie skończył, bo mam jeszcze spotkanie – już jestem spóźniony. (...) 

Cieszę się bardzo, przede wszystkim dziękuje Wam wszystkim za taką dyskusję rzeczową, która 

się tak sympatycznie (jak to zauważył kolega sołtys)  rozwinęła na temat wyjątkowo trudny, 

oczywiście  (...)  od paru  ładnych miesięcy  wiemy  że rok  2013 będzie  wyjątkowo trudny,  na 

dodatek szkoda, że te kobyły (przepraszam za wyrażenie) jak te decyzje w których nie mamy za 

wiele do powiedzenia, a musimy ponieść konsekwencje, także cieszę się bardzo ze ta dyskusja 

była taka rzeczowa i myślę,  że będziemy wracali  do tego i te wnioski,  które dzisiaj zapadły 

spróbujemy jeszcze przeanalizować, żeby  rzeczywiście (  i  to co Andrzej mówił)  na zebrania 

pójść  z  tym zagadnieniem  gospodarki  odpadami  i  to  żeby  później  pomóc mieszkańcom w 

wypełnianiu tych deklaracji (...) To jest logistycznie duże zadanie, ja sobie zdaje z tego sprawę, 

dlatego będę Was prosił wszystkich  o takie wsparcie, żebyśmy w tym okresie najtrudniejszym 

pomogli każdemu z naszych mieszkańców, także żeby nie miał wątpliwości co tak właściwie 

naprawdę wokół  niego  się  dzieje,  jak to  się  toczy  i  jaka  jest  właściwie  tego  konsekwencja. 

Konsekwencja jest jedna, że on musi wyłożyć Z kieszeni pieniądze – tak i na pewno będzie 

łatwiej  przyjąć to jak będzie wiedział za co i czemu, aniżeli bo musi.  I rzeczywiście wniosek się 

nasuwa całkowicie , z tej rozmowy dzisiejszej, naszej to to że musimy być wyjątkowo czujni od 

pierwszego dnia (...)  bo to są nasze pieniądze, potężne pieniądze, a my będziemy musieli je 

wykładać bez względu czy uda się je ściągnąć z naszych mieszkańców czy nie, także tu budżet 

będzie  narażony  na  takie  wstrząsy.  To  co  tu  dzisiaj  mamy  to  fajnie  bomy  to  wiemy,  bo 

przekładamy, przesuwamy to się wszystko bilansuje  - coś wynika z czegoś. To nie są  rzeczy 

niewiadome. Natomiast tu mamy wielka niewiadomą. (...) w rozmowach z sąsiadami, jeżeli ma 

ktoś jakiejś pomysły to notujcie je i przynoście tu bo każda myśl jest ważna. 

    Teraz chciałbym jeszcze tu odpowiedzieć Panu Geremkowi – ja nie czuję się w żaden sposób 
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łamiący przepisy prawa.  Ja chcę powiedzieć, że tak funkcjonuje w tym kraju administracja i 

wszystkie (...) które spływały do mnie w tej sprawie, również od Wojewody w terminach zostały 

załatwione. Decyzje które podejmuje kadrowe, podejmuje z pełna świadomością i robię to dla 

dobra i chce powiedzieć że nie jest to tak Pan mówi, że nagle teraz coś się złego dzieje

Otóż trzeba  pójść i spytać te środowiska, się Pan zorientuje, że   

Radny H. Geremek – tu chodzi o temat, a nie co się dzieje

Wójt  Gminy  –  temat  został  wywołany  więc  odpowiadam –  tak.  Tez  taka  sama  dyskusja  była 

w momencie,  kiedy  była  zmiana  dyrektora  w Szkole  Podstawowej  –  proszę  dzisiaj  zapytać 

pracowników oświaty i tych rodziców. Ja mam same pozytywne opinie z czego się cieszę, że 

miałem wtedy  taka odwagę. Dzisiaj również się cieszę, że miałem taka odwagę, bo proszę ich 

zapytać tych nauczycieli  dziś tam pracujących i tych rodziców tam pracujących, a zobaczy Pan, 

że wcale tam nie jest tak jak ktoś Panu do głowy wkładał.    

– (…) mi wkładał (…) niech się nie ośmiesza

– ja Panu nie przeszkadzałem, trochę kultury osobistej

– no właśnie 

w związku z tym odpowiadam jeszcze raz Wojewoda dostał w czasie pismo w treści oczywistej. 

Pan Wojewoda wcześniej  już badał  również te zarządzenia Pan Wojewoda ma po prostu czas. 

Ja grzecznie poczekam, nie uważam żebym cokolwiek w tej kwestii naruszał, takie jest moje 

prawo jako Wójta, że ja kreuję politykę kadrową w tym układzie i ja z tego prawa korzystam Jak 

to wszystko będzie się przekładało to niestety – we wszystkim potrzeba czasu to jest tak jak my 

byśmy chcieli żeby – dzisiaj zwalniamy pracownika, efekt finansowy – no nie   ta procedura 

wymaga czasu, bo ten człowiek ma albo odprawę, albo choruje – bo my mamy taka zasadę w 

Polsce, ze jak ktoś gdziekolwiek odchodzi to nagle zachorował, a przed chwila był zdrowy – 

wszyscy chorują (...) teraz jak zwracam się do ZUS-u to ZUS mówi – ależ skąd Pan masz więcej 

jak 20 pracowników, Pan  sobie sam sprawdzaj tego chorego, ale jak spytałem ZUS-u to Wasze 

prawa gdzie są   - to my sprawdzimy lekarza  -  o właśnie o to mi chodzi. Więc chcę teraz 

powiedzieć, że ja powysyłałem i teraz  ZUS sprawdza lekarzy tych chorujących ludzi. Jak prawo 

już ma funkcjonować to będziemy tak robić, ale robię to powoli, grzecznie po to tylko żeby 

atmosfera grzecznie się oczyściła. We mnie nie ma żadnej zawiści ani nienawiści co do tych 

ludzi ma być tam, gdzie się w mojej ocenie i z informacji które posiadałem działo źle, który 

działał na szkodę innych ludzi tam zdecydowanie  (…) 

I jeszcze raz potwierdzam, żeby nie było że działam celowo i złośliwie, na złość komuś lub chcę 

komuś coś udowodnić cokolwiek. Nie ma we mnie takiego odczucia. Dziękuje bardzo za to że 
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mogłem wystąpić. Panie Przewodniczący ja  pozwolę sobie już opuścić salę, ale mam jeszcze 

jedno spotkanie w Plastmecie. Jestem już spóźniony. 

Radny H. Geremek – jestem zszokowany, na ostatniej sesji gdzie było wnioskowane stanowisko , 

zmiana  na  uchwałę  odpowiedniej  treści  wyraźnie  było  powiedziane  opinie  związane  z  tym 

zarządzeniem i zarządzenia będą przesłane razem z uchwałą, dlaczego nie zostały przesłane , to 

jest  pytanie  zasadnicze,  bo  proszę  Państwa  Wojewoda  dochodząc  sprawy  zwraca  się  o  to 

zarządzenie do gminy , która przetrzymuje, wysyła po czasie, gdzie to się wszystko przeciąga. 

To minęło proszę Państwa 53 dni – o co tu kurczę chodzi, to jest przeciąganie opóźnienia sprawy 

To co później tak w moim wystąpieniu jest to dotyczy Pani V-ce dyrektor Zespołu Przedszkoli. 

Myślę  że  to  jest  chyba  gra.  Proszę  Państwa gra  w polityki  i  mówi,  że  wszystko  zgodnie  z 

prawem – nie wiem. Od tego naprawdę... się dowiemy już niedługo, bo Wojewoda na pewno, 

albo uchyli, albo nie uchyli  - to też będzie spokój, ale muszę  wiedzieć jednoznacznie jaka 

będzie decyzja organu nadzoru, bo to jest niejasna i nieczysta sprawa, dziękuję

Przewodniczący RG – dziękuję, proszę

Radna E. Stachowiak – tutaj dyrektor nie wspomniał o Mikołajkach. Ja zajmuję się kulturą i chcę 

powiedzieć  że w Sławnie i  Kruczu Mikołajki  będą,  odbędą  się  Mikołajki,  bo  często sołtysi 

mówią że kultura nie robi – prawda, a my tutaj z dyrektorem czekamy, czy Państwo zechcecie, 

żebyśmy do Was zagościli – jeżeli zechcecie  to osoby z kultury mogą przyjechać i tam coś 

przygotować.    

Przewodniczący  RG – dziękuję  bardzo.  Wobec wyczerpania  porządku obrad  zamykam obrady 

XVII sesji Rady Gminy Lubasz. Życzę miłego wieczoru.

Obrady zakończyły się o godzinie 18.35 

        

Protokołowała 

Janina Szwerkolt
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